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CONSELL MUNICIPAL 

Acta de la sessió celebrada el 26 de març de 2010 i aprovada el 30 d’abril 
de 2010 

 
Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat de Barcelona, el dia vint-i-sis 

de març de dos mil deu, s'hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en sessió 
ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Alcalde, Jordi Hereu i Boher. Hi 
concorren els Ims. Srs. i la Ima. Sra. Tinents d'Alcalde, Carles Martí i Jufresa, 
Ricard Josep Gomà i Carmona, Jordi William Carnes i Ayats, Ramon Garcia-
Bragado i Acín, i Imma Mayol i Beltran, i els Ims. Srs. Regidors i les Imes. Sres. 
Regidores, Gemma Mumbrú i Moliné, Assumpta Escarp i Gibert, Immaculada 
Moraleda i Pérez, Francesc Narváez i Pazos, Sara Jaurrieta i Guarner, Montserrat 
Sánchez i Yuste, Montserrat Ballarín i Espuña, Guillem Espriu i Avendaño, Carmen 
Andrés i Añón, Xavier Trias i Vidal de Llobatera, Joaquim Forn i Chiariello, Sònia 
Recasens i Alsina, Joan Puigdollers i Fargas, Teresa M. Fandos i Payà, Jaume 
Ciurana i Llevadot, Gerard Ardanuy i Mata, Antoni Vives i Tomàs, Mercè Homs i 
Molist, Francina Vila i Valls, Raimond Blasi i Navarro, Eduard Freixedes i Plans, 
Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller Ruedas, Jordi Cornet i Serra, Emma 
Balseiro Carreiras, Xavier Mulleras Vinzia, Alberto Villagrasa Gil, Gloria Martín 
Vivas, Elsa Blasco i Riera, Joaquim Mestre i Garrido, Jordi Portabella i Calvete, 
Ester Capella i Farré, Xavier Florensa i Cantons i Ricard Martínez i Monteagudo, 
assistits pel Secretari General, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

Excusa la seva assistència la Ima. Sra. Itziar González i Virós. 
Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Antonio Muñoz i Juncosa. 
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió a les deu 

hores i cinc minuts. 
 
Es donen per llegides les actes de les dues sessions anteriors, celebrades el dia 

26 de febrer de 2010, l'esborrany de les quals ha estat tramès a tots els membres 
del Consistori; i s'aproven. 

 
 

PART INFORMATIVA 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment de l'article 63.1 del Reglament Orgànic Municipal, es comuniquen 

les resolucions següents: 
 
1. Decret de l'Alcaldia, de 23 de febrer de 2010 (S1/D/2010 567), que nomena 

el Sr. Manuel Valdés i López, Director d'Infraestructures de la Gerència 
d'Urbanisme i Infraestructures, Secretari de la Comissió Assessora de Túnels. 

2. Decrets de l'Alcaldia, de 23 de febrer de 2010 (S1/D/2010 621-624), que 
delega en l'Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos diferents atribucions en matèria 
sancionadora i resolució d'expedients de reclamació de responsabilitat patrimonial. 

3. Decrets de l'Alcaldia, de 24 i 26 de febrer de 2010 (S1/D/2010 1028-1035), 
que aprova la liquidació del Pressupost de 2009 corresponent a l'Ajuntament i als 
OOAA. 

4. Decret de l'Alcaldia, de 25 de febrer de 2010 (S1/D/2010 677), que designa 
la Sra. Isabel Balliu Badia i el Sr. Fernando Sanz Riviere vocals del Consell General 
del Consorci del Museu d’Art Contemporani de Barcelona en representació de 
l’Ajuntament de Barcelona, deixant sense efecte els nomenaments de la Ima. Sra. 
Àngels Esteller Ruedas i del Sr. Sergi Aguilar i Sanchís com a vocals de l'esmentat 
Consell General, i proposa a l’esmentat Consell General la designació de la Sra. 
Balliu com a membre de la seva Comissió Delegada. 
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5. Decret de l'Alcaldia, d'1 de març de 2010 (S1/D/2010 697), que nomena 
membre del Consell Municipal del Districte de Sarrià-Sant Gervasi el Sr. Josep 
Antoni Guillem González en substitució del Sr. Albert Fernández Saltiveri. 

6. Decret de l'Alcaldia, d'1 de març de 2010 (S1/D/2010 698), que nomena 
membre del Consell Municipal del Districte de Sant Martí el Sr. José Manuel López 
Mauriz en substitució de la Sra. Anna Isabel Domènech Martín. 

7. Decret de l'Alcaldia, d'1 de març de 2010 (S1/D/2010 699), que designa el 
Sr. Eduard Vicente Gómez, Gerent de Serveis Generals i Coordinació Territorial, 
representant de l'Ajuntament de Barcelona al Patronat de la Casa de Misericòrdia 
de Barcelona, en substitució de la Sra. Glòria Figuerola i Anguera. 

8. Decret de l'Alcaldia, de 8 de març de 2010 (S1/D/2010 873) que delega en 
l'Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos l'establiment de les zones d'estacionament de 
vehicles regulat amb horari limitat, en les seves diverses modalitats, indicant la 
ubicació i l'horari que regirà en cadascuna d'elles. 

9. Decret de l'Alcaldia, d'11 de març de 2010 (S1/D/2010 976), que realitza 
diferents modificacions organitzatives al Sector de Promoció Econòmica. 

10. Decret de l'Alcaldia, de 15 de març de 2010 (S1/D/2010 963), que designa 
el Sr. Salvador Illa Roca membre de la Comissió Econòmica de l’Ajuntament de 
Barcelona, creada per Decret de l’Alcaldia de 4 de desembre de 2008. 

11. Decret de l’Alcaldia, de 19 de març de 2010 (S1/D/2010 1107), que designa 
la Sra. Ana Cisneros Miralles membre del Consell Rector de l’Institut Municipal 
d’Educació de Barcelona, en substitució de la Sra. Núria Masana Navarro. 

 
b) Mesures de govern 
 
Mg 1. Pla Barcelona Interculturalitat. 
 
El Sr. Martí presenta la mesura de govern. Tot seguit, es refereix al Pla de 

treball d'immigració 2008-2011, consensuat per tots els Grups municipals, 
encapçalat per la interculturalitat com a estratègia global de ciutat, que ha de 
permetre conviure en la diversitat, és a dir, evitar els guetos, les fragmentacions 
socials i els aïllaments a la ciutat i, alhora, ha de permetre treure el màxim profit 
de la riquesa que signifiquen les diferències, sense que suposin desigualtat. Per 
aquest motiu, la interculturalitat es va definir a partir de tres principis fonamentals, 
el primer dels quals és la igualtat en drets, en deures i en oportunitats a fi que 
totes les persones siguin iguals sobre la base dels valors democràtics fonamentals. 
El segon principi és el reconeixement explícit de la diversitat, que s'ha de 
desenvolupar entorn d'un projecte compartit; sense que ningú renunciï als seus 
orígens ni a la identitat pròpia, cal que tothom comparteixi la cultura catalana i 
Barcelona com lloc on es viu. El tercer principi fonamental a què es refereix és la 
interacció, atès que la interculturalitat s'ha de voler i s'ha de construir. 

Per això, el Pla d'immigració requeria que es tirés endavant un pla específic per 
a què l'estratègia de la interculturalitat es pogués desenvolupar amb garanties 
plenes, i que és precisament aquest Pla que avui presenten en aquesta mesura de 
govern. Precisa que el Pla conté noranta mesures concretes, unes d'acció i de 
lideratge des de les competències municipals, i altres de suport al treball social, 
fonamentalment l'associatiu, absolutament imprescindible perquè els canvis i les 
transformacions esdevinguin una realitat en el dia a dia de la ciutat. Afegeix que 
aquest Pla s'acompanya d'uns indicadors de resultats específics que han de 
permetre, en tots els camps, mesurar si efectivament els canvis en els 
comportaments i les noves oportunitats s'estan duent a terme a un bon ritme; és a 
dir, si realment s'està avançant cap a la Barcelona de la convivència en la 
diversitat. 

Assenyala que el Pla ha estat elaborat amb la participació de la ciutadania i, 
durant més d'un any, tres mil persones pertanyents a més de dues-centes 
cinquanta entitats hi han col·laborat. Aprofita per destacar la web del Pla, molt 
innovadora, que ha estat l'instrument vertebrador de la participació. 

Reconeix, doncs, que es tracta d'un Pla que obliga tothom, que centra les línies i 
estableix noranta mesures concretes per actuar, i que dóna suport a la lluita per 
garantir la convivència en la diversitat i continuar fent de Barcelona una ciutat on 
ser diferent no signifiqui exclusió, sinó participar activament i construir el futur, 
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comú i compartit. Adverteix que, en aquest terreny, el pitjor que es pot fer és no 
fer res. 

La Sra. Homs reitera que l'origen d'aquest Pla que avui presenten està en el Pla 
de treball d'immigració 2008-2011, que forma part del compromís de totes les 
formacions polítiques d'aquest Ajuntament de no fer una política partidista en 
immigració.  

Adverteix, tanmateix, que el fet que hi hagi consens no significa que tots els 
Grups d'aquest Consell Municipal farien les coses de la mateixa manera, o que 
tenen les mateixes prioritats. Entén que és legítim que qui governa marqui les 
regles del joc, i que l'oposició les esmeni, i entén que és important puntualitzar 
que CiU considera que aquest Pla Barcelona Interculturalitat ha arribat amb retard 
i té un rerefons conceptual que no comparteixen del tot.  

Assenyala, en referència al retard que ha apuntat, que, del 2001 al 2005, la 
població estrangera a Barcelona va passar d'aproximadament noranta-cinc mil 
persones a dues-centes seixanta-nou mil, i entén que tota la gestió d'acollida que 
s'ha fet durant aquests anys ja hauria pogut anar acompanyada d'un pla com el 
que avui se'ls presenta. Remarca que el concepte que preval és el 
d'interculturalitat, més que no pas el de multiculturalitat i d'assimilacionisme; tot i 
que, al seu parer, la interculturalitat passa per treballar-la des d'un eix 
vertebrador, i aquest eix ha de ser la cultura pròpia, la catalana. Cal interaccionar 
entre cultures, però sense oblidar que n'hi ha una que és comuna a tots i que és la 
que ha d'ajudar a conviure a la ciutat. 

Tanmateix, el fet de posar en relleu aquesta diferència, no és obstacle perquè 
reconeguin i felicitin la feina del Comissionat per la Immigració i del seu equip, i de 
totes aquelles persones que hi han participat, especialment Dani de Torres, qui 
amb la seva professionalitat ha mantingut el seu Grup al corrent i degudament 
informat de tots els avanços i acords del Pla. 

Precisa que amb aquest document, un pla amb trenta objectius i noranta 
mesures entorn de deu eixos, se'ls ofereix un pla que no acaben d'estar segurs que 
aconseguiran executar satisfactòriament els propers anys. 

Entén que és una llista de compromisos municipals per donar resposta a moltes, 
tal vegada excessives, de les temàtiques plantejades. Afegeix que aquests 
compromisos, en moltes ocasions no estan associats a polítiques concretes 
d'aquest Ajuntament ja en marxa, sinó a plantejaments filosòfics que difícilment 
ningú podria rebatre, tot i que de difícil execució. Afirma, doncs, que el que 
compta són les accions, i el Grup de CiU està convençut que aquest Pla es podria 
reduir a quatre o cinc grans actuacions o idees força sobre les que podrien arribar 
a un acord, i no caldria generar falses expectatives amb unes polítiques que, molt 
probablement, quedaran oblidades en aquest document. 

Destaca que el Pla és tècnicament impecable, i indica que han pogut seguir 
algunes de les sessions participatives en els districtes, que qualifica com un gran 
exercici teòric que, no obstant, els torna a deixar amb el dubte de si aquest 
Ajuntament serà capaç de fer-lo realitat. 

Es pregunta, per tant, per què no s'aposta per objectius menys ambiciosos però 
amb més sintonia amb la realitat de la ciutat; per què no deixen que treballin els 
acadèmics i, a canvi, aquest Ajuntament es proposa objectius polítics compartits i 
realitzables. 

Per acabar, i fent referència al contingut del document, vol posar de manifest un 
parell de punts amb què coincideixen plenament. D'una banda, el punt que s'inclou 
en la mesura com a tercer principi: la interacció positiva, la necessària presa de 
contacte entre els nous catalans i la població autòctona en un espai compartit 
entre tots i mitjançant la llengua d'acollida, el català. D'altra banda remarca el 
punt que es refereix a la mobilitat social; en aquest sentit, destaca que l'èxit de 
Catalunya com a terra d'acollida rau, precisament, en la possibilitat de millora que 
ofereix als nous catalans, sense estereotips, amb igualtat de drets i deures; i sense 
oblidar la capacitat de millorar entre membres d'una mateixa o diferent generació.  

Amb els pros i els contres expressats, avança que estaran al costat del govern 
municipal, amb el compromís i les ganes de continuar treballant per una Barcelona 
on tothom se senti com a casa. 
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El Sr. Fernández Díaz evidencia que el govern municipal, i l'Alcalde al capdavant, 
sempre ha plantejat la necessitat de defensar que la immigració no sigui objecte 
de controvèrsia política i de discrepància entre els Grups municipals i, fins i tot, 
han reclamat unanimitat per a determinats plantejaments sobre la qüestió. 
Tanmateix, i en paral·lel, presenten plans com el que avui traslladen a aquest 
Plenari, i que el seu Grup va tenir oportunitat de conèixer a través dels mitjans de 
comunicació, i només després de la preceptiva roda de premsa, el govern 
municipal va convocar els Grups municipals a la reunió de treball d'immigració. 

Subratlla, per començar, que defensa la integració, però que aquesta integració 
s'ha de fer amb unes premisses clares. En primer lloc, s'ha de fer des del 
compliment de la llei, com passa amb qualsevol persona. En segon lloc, aquesta 
integració ha de passar pel respecte a les normes de convivència, entre les quals 
principis bàsics com la no discriminació de les dones, i entén que cal començar a 
dir les coses pel seu nom, malgrat que signifiqui ser políticament incorrectes. Ho 
exemplifica amb els recents actes institucionals promoguts per aquest Ajuntament 
amb motiu del Dia de la Dona, alguns dels quals, al seu parer, de dubtosa utilitat. 
En aquest sentit, es pregunta si fóra ser políticament incorrecte si, amb motiu del 
Dia de la Dona, plantegessin, per exemple, una reunió informativa amb els qui fan 
una interpretació cultural i religiosa que discrimina clarament les dones amb els 
plantejaments més radicals, com són algunes interpretacions de l'Islam, o les 
directrius d'alguns imams que actualment prediquen a Catalunya. 

Insisteix, atès que aquest document no ho fa en el sentit que ho planteja el 
Grup del PP, que els drets són importants per a tothom, però que també ho són les 
obligacions. Admet la importància d'enfortir la cohesió social, però en cap cas la 
pluralitat d'orígens hi pot significar fissures. Igualment, cal evitar els guetos, per a 
la qual cosa s'han d'aplicar unes polítiques als barris encaminades a una veritable 
integració i no pas a l'exclusió de facto a mesura que avancen determinats 
fenòmens atesa la inoperància de les administracions. 

Considera que el plantejament del Pla Barcelona interculturalitat se sustenta en 
el punt de vista d'allò que és políticament correcte, però creu que cal ser més 
intel·ligents i clars quant als plantejaments. A tall d'exemple, es refereix a què en 
el punt setè s'hi planteja el respecte al marc de convivència, tot i que d'una 
manera tangencial, mentre que el seu Grup advoca per la claredat: integració sí, 
respecte a la pluralitat, també, però des de l'exigència del compliment de la llei a 
les persones immigrades, així com que han de respectar la ciutat, la societat i el 
país que les acull. Està convençut que, sense aquestes premisses, no hi ha futur. 

Conclou, doncs, que des d'aquesta perspectiva i la dinàmica que ha posat de 
manifest, és obvi que el seu Grup no pot donar suport a aquesta mesura de 
govern. Per tant, si hagués estat sotmesa a votació, el Grup del PP hi hauria votat 
en contra ateses les consideracions que acaba de manifestar. 

La Sra. Capella, en primer lloc, felicita el Comissionat per la Immigració i tota la 
seva oficina que han fet possible aquest Pla. 

Inicia el seu parlament analitzant breument la situació actual a Barcelona, on el 
percentatge de residents estrangers a gener de 2010 se situa entorn del 17%. Es 
tracta de persones que provenen de l'Amèrica Llatina, del continent asiàtic, del 
nord d'Àfrica i, també, de països europeus i de l'Est. Així doncs, en parlar d'un 
model d'interculturalitat s'ha de tenir en compte aquesta diversitat de 
procedències. 

En segon lloc, fa un toc d'atenció al govern de la ciutat a fi que actuï i faci les 
reclamacions allà on pertoca en referència a la retallada dels Fons d'integració, una 
retallada substancial, i per sorpresa del 65% dels pressupostos d'integració. 

Assenyala, tot seguit, que el seu Grup participa del concepte d'interculturalitat, 
que no significa negar la realitat d'una situació que genera conflictes, sinó que cal 
posar el punt de mira en aquells aspectes de la realitat que es volen modificar 

Observa, tanmateix, que el Pla no té un pressupost assignat, però, atès que es 
tracta d'un pla transversal, entén que hi haurà una assignació perquè es puguin 
desenvolupar els indicadors que contempla. Igualment, la mesura tampoc no conté 
una previsió de desplegament del Pla i, en aquest sentit, els reclama un calendari a 
fi que tothom treballi a fi de complir amb els indicadors. 

Igualment, posa en relleu que el Pla està dirigit a ciutadans de fora de l'Estat 
espanyol que vénen a viure a Barcelona, però no contempla les diferents realitats 
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culturals pròpies com ara el poble gitano. Destaca, també, que la cultura catalana 
no hi apareix referenciada explícitament, i els reclama que facin l'esforç 
d'explicitar-la. 

Quant als eixos que planteja el Pla, entre els quals el que reivindica el dret de 
vot a les eleccions municipals per a tots els estrangers residents, indica que 
convindria començar a concretar el seu significat. També esmenta l'eix que 
planteja l'adaptació de serveis per garantir la igualtat de drets en un context de 
més pluralitat religiosa i, en aquesta línia, es mostra partidària que així sigui en el 
terreny dels serveis funeraris, però no amb el que afecta els centres escolars. En 
aquest sentit, remarca que la Generalitat ja ha apostat en una línia determinada 
com ara en l'àmbit dels menús escolars adaptats a trastorns digestius i a les 
intoleràncies alimentàries, o menús sense carn de porc, sense fer al·lusió a terme 
religió, i creu que l'Ajuntament de Barcelona hauria de concretar en aquesta línia. 

En referència a les oportunitats de mobilitat social, amb suport a mesures 
destinades a incentivar la continuïtat dels estudis a través de programes que 
utilitzen la figura del model referent, adverteix, però, la incongruència que significa 
que la Conselleria d'Educació preveu tancar tots els batxillerats nocturns i 
considera que cal fer un esforç perquè això no passi. 

El Sr. Gomà subratlla que la Barcelona del segle XX s'ha configurat en base a 
què sempre ha estat una ciutat d'acollida de persones de procedència molt diversa. 
Certament, aquesta primera dècada del segle XXI ha situat la ciutat en un nou 
escenari arran d'un cicle migratori que, per primera vegada, és global, amb 
diversificació de procedències i, per tant, de llengües, de cultures i de bagatges. 
Un procés intens, amb una transició a la diversitat ràpida, que ha passat de trenta 
mil a tres-centes mil persones nouvingudes residents a la ciutat; amb unes pautes 
d'assentament territorial diversificades en el conjunt de barris i districtes de la 
ciutat; en un cicle de caràcter estructural, que canvia el teixit humà de la ciutat en 
la mesura que la immensa majoria de les persones nouvingudes ho fan amb 
voluntat de permanència, de realitzar a Barcelona els seus projectes de vida.  

Indica que el Pla no parla només de gestionar el fet migratori i l'acollida, sinó 
que també ofereix un marc de valors i objectius per construir la convivència en la 
diversitat, i planteja les accions que han de seguir fent-ho possible. 

D’entrada, posa en relleu que aquest Pla expressa realitats, i no pas un exercici 
de voluntarisme abstracte; es defineix i pren forma en base a processos de 
convivència existents a la ciutat, reals i amb agents que els fan possibles, i que el 
Pla ha sabut incorporar en un procés modèlic d'elaboració participativa que ha 
aplegat més de quatre-centes entitats i persones a títol privat, i remarca que és 
aquí on rau la seva solidesa. 

Destaca la importància d'haver apostat per l'interculturalisme com a model de 
gestió de la convivència en la diversitat; un enfocament que ICV-EUiA comparteix 
plenament i que ha impulsat sempre, alhora que està convençut que té capacitat 
de generar a Barcelona un gran espai d'acord social i polític. 

Observa que en un moment de crisi dels models europeus, pren gran rellevància 
que Barcelona esdevingui una ciutat de referència en la proposta i la construcció 
de l'alternativa intercultural. Assenyala que aquest model articula, en primer lloc, 
el valor de la inclusió social i la redistribució d'oportunitats vitals, la igualtat real i 
efectiva de drets i responsabilitats. En segon lloc, el respecte i el reconeixement de 
la diversitat, la posada en valor del pluralisme cultural com a oportunitat 
d'enriquiment personal i col·lectiu. I, en tercer lloc, es refereix a l'eix central que 
articula el Pla: la interacció positiva, la recerca d'espais compartits de vida 
quotidiana, de marcs on fer realitat el coneixement mutu, el diàleg i el 
mestissatge. En conclusió: igualtat, reconeixement i acomodació convivencial de 
les diferències, les tres claus de volta d'una Barcelona intercultural. 

Afegeix, però, que el Pla també té una vocació operativa que tradueix el model 
en deu eixos, un decàleg que implica tot un ventall de reptes per acarar d'una 
manera concreta, així com també inclou noranta accions. 

Per acabar, expressa el reconeixement del seu Grup al conjunt de persones que 
han conduït i fet possible el Pla Barcelona Interculturalitat. 

El Sr. Martí posa de manifest que l’autèntic repte, tal i com ho expressava fa uns 
dies el Sr. Alcalde, és la segona generació, a fi que sigui de persones plenament 
catalanes i barcelonines socialment i culturalment, sense dubtes però amb les 
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seves diferències, els seus orígens i la seva especificitat. Davant d'aquest repte, el 
govern de la ciutat proposa aquest Pla; tanmateix, el Sr. Fernández Díaz intervé 
amb un discurs prefabricat i retòric que també podria haver emprat per a qualsevol 
altre Pla. La prova que això és cert és que la resta de Grups no sustenten la seva 
idea sobre la improvisació, i el fet que se n'han hagut d'assabentar per les rodes 
de premsa. Altrament, la resta de Grups han dit explícitament que aquest Pla 
s'havia treballat amb ells, tot i que amb les seves discrepàncies.  

Insisteix que aquesta proposta va més enllà de la legalitat, que defensa i s'hi 
empara, sinó que parla de vida quotidiana, de com s'ha de construir un futur real, 
en la proximitat, i proposa la interculturalitat com a estratègia global per arribar-
hi. 

Emplaça al Sr. Fernández, doncs, a deixar de banda els discursos prefabricats, i 
a llegir-se novament el Pla per tal que s’hi sumi amb la seva manera de veure les 
coses perquè, entre tots, puguin donar resposta a aquest repte que planteja la 
segona generació de persones immigrades. 

En relació a la intervenció de la Sra. Capella, respon que el Pla està en plena 
sintonia amb el Pla d'Immigració de la Generalitat i el Pacte Nacional per a la 
Immigració que subscriuen plenament i en el qual han treballat. Igualment, 
l'emplaça a treballar i a aportar les seves aportacions en l'execució del Pla. 

El Sr. Fernández Díaz posa de manifest que ell, al seu torn, emplaçaria el govern 
municipal a fabricar propostes en matèria d'immigració tenint en compte la 
primera generació de persones immigrades, des de bon principi, a les quals 
transmetria, d'entrada, els principis de compliment de la llei, el respecte als 
costums i tradicions del lloc d'acollida; és a dir, que la immigració ha de ser capaç 
d'assumir les seves obligacions, que sembla que el govern municipal no té cap 
intenció de recollir, i sospita que li importa més el vot dels immigrants que no pas 
la seva integració. 

El Sr. Alcalde posa de manifest el seu convenciment que el Pla Barcelona 
Interculturalitat s'ha treballat bé i durant molt de temps, alhora que agraeix a tot 
el teixit associatiu i d'entitats de la ciutat la seva ajuda imprescindible per bastir 
aquest Pla. 

Per acabar, convida a tots el presents a participar en el desenvolupament del 
que és una estratègia central de la Barcelona dels propers anys. 

 
Mg 2. Estratègia anticrisi per a l'impuls a l'ocupació i la reactivació de l'activitat 

econòmica a Barcelona. Pla d'acció 2010. 
 
El Tercer Tinent d'Alcalde, Sr. Carnes, presenta la mesura de govern que mostra 

l'estratègia global i les mesures concretes que l'Ajuntament té previst executar 
durant el 2010 per fer front a l'actual conjuntura de crisi. Entre les prioritats del 
govern municipal esmenta, en primer lloc, la lluita contra els efectes de la crisi 
econòmica impulsant l'ocupació i la reactivació de l'activitat econòmica, un pla 
d'acció concret amb actuacions pensades per pal·liar la situació de dificultat 
econòmica en què es troben les persones més afectades per la crisi com els joves 
en atur, els aturats a punt d'esgotar la prestació o sense prestació, els aturats de 
llarga durada, els majors de 45 anys, les persones amb baixa qualificació 
professional o les empreses amb dificultat d'accés al crèdit. 

Afegeix que aquesta estratègia inclou accions pal·liatives i mesures per anticipar 
la recuperació i avançar cap a un model de creixement econòmic que garanteixi 
més i millor ocupació, així com més benestar i cohesió social. D'aquesta manera, 
l'estratègia anticrisi de l'Ajuntament per al 2010 s'articula entorn de sis eixos 
d'actuació i d'abast ampli per estimular i acompanyar la reactivació econòmica i 
impulsar l'ocupació, posant una atenció especial en els col·lectius i els territoris 
més vulnerables. 

Concreta que el primer eix és el suport a les persones aturades, amb uns àmbits 
d'actuació que van des de la contractació directa per part de l'àmbit municipal de 
2.081 persones aturades des de fa més de sis mesos, incrementant d'un 80% la 
formació de persones a l'atur en sectors amb futur per a l'ocupació o l'orientació 
professional, i la dinamització de l'ocupació en el marc del Fons Estatal per a 
l'Ocupació i la Sostenibilitat Local –FEOSL–, que consideren que pot abastar més 
de cinc mil llocs de treball.  
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Remarca que aquest esforç es fa amb el suport dels Plans d'Ocupació Anticrisi 
promoguts per la Generalitat, que han de permetre tirar endavant un programa de 
foment sense precedents per incidir en les possibilitats de trobar feina a aquelles 
persones a l'atur que no cobren prestació per desocupació, o bé que els queda poc 
temps per exhaurir-la, en sectors de futur per al nou model productiu de Barcelona 
com ara les energies renovables, rehabilitació d'edificis i les TIC. 

Es refereix, tot seguit, al segon eix de l'estratègia que és el suport als col·lectius 
més vulnerables, aquells que més risc d'exclusió tenen, així com als territoris de la 
ciutat més vulnerables. Per aquest motiu, s'avançarà en col·laboració amb la Xarxa 
d'inserció sociolaboral de Barcelona, que integra les cinquanta entitats d'inclusió 
social i laboral de la ciutat, alhora que es disposarà dels recursos necessaris per 
atendre les 150.000 persones beneficiàries dels Programes d'Inserció laboral que 
es duran a terme, així com dels programes a mida per inserir laboralment 770 
persones aturades amb major vulnerabilitat, i 500 aturats amb discapacitat. 

Precisa que el tercer eix inclou accions específiques per a l'ocupabilitat dels i de 
les joves, que són el futur del país, però també els qui pateixen més, en els seus 
primers anys d'experiència laboral, els efectes d'aquesta crisi. Així doncs, seran un 
subjecte prioritari de l'actuació a través del dispositiu Activa't per l'Ocupació, que 
atendrà el 80% dels joves en situació d'atur, alhora que s'oferirà orientació 
acadèmica i professional al cent per cent dels alumnes de 4rt d'ESO. 

El quart eix impulsa la reactivació i la generació d'activitat econòmica, amb una 
actuació centrada en l'impuls de la iniciativa emprenedora dels ciutadans i les 
ciutadanes, motiu pel qual l'Ajuntament ampliarà els recursos per facilitar la 
creació d'empreses, es reforçaran els serveis de suport a la constitució telemàtica 
de societats, es donarà més suport a les empreses que volen créixer i al comerç 
que vol millorar. Indica que el cinquè eix incideix en el desenvolupament econòmic 
dels barris; en aquest sentit, l'Ajuntament promourà un paquet d'actuacions que 
es desplegaran en diferents barris, segons les necessitats de cada territori, amb 
l'objectiu de millorar l'ocupació dels seus residents així com el seu teixit comercial, 
el desenvolupament econòmic i la cohesió social. 

Finalment, es refereix al sisè eix de l'estratègia anticrisi que es basa en la 
millora del capital humà, i se centra en complementar l'impuls des de sectors 
educatius, públics i privats, per a la millora competencial del capital humà i la seva 
adaptació constant als avenços tecnològics. En aquest sentit, 16.000 participants 
milloraran les seves competències i habilitats professionals per progressar en el 
món laboral en el marc del Pla d'alfabetització i capacitació digital que van 
presentar en la sessió del mes passat. Igualment, trenta mil beneficiaris rebran 
formació tecnològica inicial, i 12.500 professionals i Pime milloraran les seves 
competències tecnològiques. 

Conclou, doncs, que aquesta mesura de govern es configura com el pla 
d'actuació 2010 amb què es dota aquest Ajuntament per acarar els efectes de 
l'actual crisi econòmica; un objectiu que, com ha expressat a l'inici de la seva 
intervenció, és la principal prioritat del govern municipal, que confia que també 
comparteixen els Grups municipals aquí presents. En definitiva, un pla d'acció que 
posa en marxa els compromisos assolits en l'àmbit del Pacte per l'Ocupació de 
qualitat i que es desplega, també en el nou marc de col·laboració estable entre 
l'Ajuntament i la Generalitat. 

La Sra. Recasens diu que la capacitat per sorprendre d'aquest Ajuntament no té 
límits, i s'adreça personalment al Sr. Alcalde perquè entén que és inversemblant 
que no es dirigeixi a la ciutadania per enviar-li missatges clars i contundents sobre 
l'estratègia que segueix, tota vegada que considera que està amagat dins d'una 
bombolla que l'allunya de la realitat. En aquest sentit, precisa que el gener de 
2008, el Sr. Alcalde va declarar que Barcelona podia llançar un missatge de 
tranquil·litat; avui, però, es veuen obligats a presentar una mesura d'estratègies 
anticrisi. Assenyala que en aquella mateixa ocasió, elogiava el model productiu i 
l'economia de serveis sobre la que pivotava l'economia de Barcelona; ara, 
tanmateix, advoca per un canvi de model productiu. Igualment, el 2008, es 
vantava que la taxa d'ocupació estava per sobre del que marca la Cimera de 
Lisboa, però avui, malauradament, està per sota. 

Conclou, doncs, que el Sr. Alcalde no és, precisament, un gran visionari. 
Tanmateix, la realitat és que se sobrepassa la xifra de 106.000 aturats, i més de 
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seixanta mil persones, a dia d'avui, ja no reben cap cobertura social; s'han perdut 
8.000 llocs de treball de règim autònom; s'ha incrementat la precarietat laboral, 
les desigualtats socials entre els barris, s'ha doblat la taxa d'atur, superant la 
mitjana de Catalunya i d'Espanya, i 1.800 comerços han hagut de tancar. Destaca 
que, tot plegat, s'ha produït en només un any, però el govern municipal hi respon, 
una vegada més, amb cofoisme, anunciant mesures inèdites i sense precedents. 

En aquest sentit, assegura que no poden creure's que es gastin tretze milions 
d'euros per contractar 2.080 llocs de treball a precari dins l'estructura de 
l'Ajuntament, i addueix que es tracta d'una mesura populista pròpia de models 
caducs i superats, és a dir, una mesura electoralista, que atempta contra 
l'ocupació de qualitat i aboca a la precarietat. 

Els pregunta si, d'aquí al desembre, pensen augmentar la plantilla municipal en 
2.080 persones i, contràriament, pregunta quina resposta els donaran. Assenyala 
que el govern municipal, a dia d'avui, només es veu amb cor d'acollir aquesta xifra 
d'un total de 61.759 persones que no reben cap mena de cobertura; i considera 
que la xifra és irrisòria atès que, en només el mes de gener, l'atur ha augmentat 
de quatre mil persones. 

Adverteix que la gent vol feina, i no pas subsidis o peonades, però aquest 
Ajuntament comença a contractar el maig i el desembre acomiada, coincidint amb 
ple període electoral, i havent gastat 13 milions d'euros, amb els quals entén que 
es podrien haver fet moltes altres coses com ara abocar-los a l'economia 
productiva, injectar liquiditat a les empreses o avalar-les. 

Denuncia que les peonades encobertes creen falses esperances i miratges que 
no treuen cap a res. Mentrestant, l'economia de Barcelona continua davallant. 

La Sra. Balseiro recorda que, fa pràcticament dos anys, el govern municipal va 
presentar un informe, amb mesures pràcticament calcades a aquesta mesura de 
govern que presenten avui, titulat "Barcelona davant del canvi de cicle econòmic". 
Remarca que, llavors, el seu Grup els va advertir que era insuficient, inadequat i, 
fins i tot, equivocat, i el temps els ha donat la raó. Avui, dos anys després, el 
nombre d'aturats a Barcelona s'ha duplicat, alhora que s'ha passat de pràcticament 
la plena ocupació a una taxa del 15,4%, fins i tot per damunt de la mitjana 
espanyola i catalana i, també, s'ha incrementat la precarietat laboral en el conjunt 
de la ciutat. D'altra banda, s'han disparat els processos concursals respecte a la 
resta d'Espanya i, tot i que el govern municipal s'esforça a amagar el nombre 
d'activitats que han tancat a Barcelona els darrers anys, saben que hi ha prop de 
5.500 empreses menys, aproximadament 1.800 comerços menys i, també, 9.000 
autònoms que han hagut de plegar. Remarca que, amb aquesta situació, els 
serveis socials estan a punt del col·lapse atès que la demanda ha augmentat 
substancialment el nombre de persones que hi acudeixen.  

Davant de tot això, però, la política d'aquest Ajuntament es confirma com un 
desastre i, ara, reiteren les mesures que ja en el seu moment no van resoldre la 
recessió, que continua afectant la ciutat. 

Quant a l'àmbit de la formació, posa de manifest que un de cada quatre aturats 
a Barcelona són universitaris o tècnics superiors, i pregunta si tenen previst oferir-
los algun curset o bé contractar-los perquè siguin ells qui els imparteixin.  

Entén que calen polítiques orientades a frenar la destrucció de llocs de treball, a 
fomentar i donar suport a l'esperit emprenedor, que és l'autèntic motor de 
creixement, de generació d'ocupació i de benestar; juntament, calen accions 
econòmiques, fiscals, educatives, sociolaborals, urbanístiques i mediambientals, 
defugint el paternalisme i l'intervencionisme caduc que practiquen, i les polítiques 
desincentivadores, i el fet que diuen una cosa i en fan una altra, i el cas és que 
Barcelona està marcada per la manca d'emprenedoria i de suport en aquest sentit. 
Igualment, estan convençuts que cal simplificar la burocràcia i les nombroses 
ordenances obsoletes que encara ara frenen aquesta emprenedoria. També cal un 
veritable pla d'inclusió per a les persones més vulnerables i la construcció de les 
infraestructures necessàries. 

El seu Grup considera que tot el que acaba d'apuntar és allò que autènticament 
fa falta per millorar la productivitat i la competitivitat de les empreses, de 
l'activitat econòmica. Afegeix que tot això ha d'anar acompanyat d'una dotació 
pressupostària adient, que en l'estratègia que avui els presenten brilla per la seva 
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absència, cosa que demostra que tornen a fer un brindis al sol que acabarà en un 
simple espot publicitari i un titular als mitjans de comunicació. 

Manifesta que avui constaten que el model del govern municipal ha fracassat, i 
que això demostra que no és capaç de fer polítiques adequades. Per acabar, els 
ofereix la col·laboració del Grup del PP, amb el seu president al capdavant, que 
assegura que té solucions, tal i com es demostra amb les nombroses iniciatives 
que han presentat en aquesta cambra i que, sistemàticament, han estat 
rebutjades, tot i que han pogut comprovar que una bona part està inclosa en 
aquesta mesura de govern. 

El Sr. Portabella posa de manifest, per començar, que entenen que aquesta 
mesura de govern és encertada, sobretot perquè consideren que és positiu 
presentar amb nou mesos d'antelació el projecte de com es pot abordar la crisi 
econòmica de cara al 2011; altrament, si es presentés dins del darrer trimestre de 
l'any ja es faria amb retard. 

Assenyala que tot fa pensar que enguany l'atur continuarà augmentant i que el 
PIB no es recuperarà, si més no, durant el primer semestre i amb tota probabilitat 
s'estendrà al segon trimestre de l'any, malgrat que es besllumin alguns elements 
per a l'esperança. Així doncs, estan d'acord amb què el govern municipal s'anticipi 
i plantegi les mesures que vol tirar endavant durant el 2011. 

Entrant en el contingut de la mesura, troben encertat que hi hagi un recull 
d'accions relacionades amb els àmbits de promoció econòmica de la ciutat i que, 
alhora, s'hi hagin afegit els que fan referència a l'acció social. Posa en relleu que la 
situació actual és extremadament preocupant, amb uns nivells d'atur molt alts, i 
que continua augmentant, de manera que no només es poden tenir en compte les 
mesures de promoció econòmica i d'activació de l'ocupació, sinó que també s'han 
d'activar les que fan referència a acció social. Remarca que és així com ho entén 
ERC d'ençà del segon semestre de 2008, quan van presentar la primera proposta a 
fi de generar ocupació, i que han anat mantenint sostingudament fins a data 
d'avui. 

Quant a l'increment de l'atur a Barcelona, amb un índex preocupant del 27%, 
considera que el fet de focalitzar en diferents sectors i grups de risc es tradueix en 
què, en definitiva, s'està parlant de tots els àmbits de població. És a dir, es parla 
de l'atur juvenil, dels majors de 45 anys, dels immigrants –amb un increment més 
alt que en la resta de població, concretament d'un 32,5%–, i també es parla d'atur 
en funció del gènere. En resum, es tracta d'elaborar programes específics per a 
cadascun dels sectors. 

Igualment, consideren que la notícia que el govern de l'Estat disminueix 
substancialment els fons destinats a les polítiques d'immigració és molt dolenta pel 
que fa al Pla d'interculturalitat i, també, per a la recerca de feina entre els aturats 
immigrants. 

Creuen que l'esforç de l'Ajuntament, que ha de conciliar les posicions dels 
governs de la Generalitat i de l'Estat, té punts de concordança amb la Generalitat i 
amb l'Estat, tot i que amb discrepàncies significatives respecte a la política 
d'aquest darrer. En aquest sentit, creuen que l'Ajuntament ha de maldar per 
aconseguir un acostament a les polítiques que proposa. 

Per acabar, assenyala que les millors mesures pal·liatives són la formació i 
l'educació. 

El Sr. Mestre considera que el present debat posa en evidència, una vegada 
més, que tothom està al lloc que li correspon, i les formacions de dreta d'aquesta 
cambra així ho corroboren, atès que una vegada més només han expressat planys 
i desqualificacions, algunes de grolleres com la que titlla de peonades les mesures 
endegades per aquest Ajuntament per impulsar l'ocupació. Tanmateix, no dubta 
que el seu veritable interès, igual que el del govern municipal, és fer front a la 
situació de crisi i d'atur de gran part de la població, però afegeix que tampoc no té 
cap dubte que per sobre d'aquest interès comú en aquest Plenari, tenen l'objectiu 
de desqualificar, sempre i amb qualsevol motiu, l'acció del govern municipal. 

Assenyala que, per aquesta raó, no han escoltat per part dels Grups de CiU i del 
PP ni una sola consideració sobre el conjunt de mesures que es presenten en 
aquest pla, com tampoc ni una sola proposta en aquesta línia. Lamenta doncs, el 
que qualifica d'una actitud poc adequada a la responsabilitat que tenen en aquest 
Ajuntament. 
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El Sr. Carnes agraeix els comentaris del Grup d'ERC i, respecte a la resta de 
consideracions dels grups de l'oposició, reitera que aquest Ajuntament té 
estratègies a curt, mitjà i llarg termini, tot i que arran d'algunes de les 
intervencions que aquí s'han pogut escoltar, sembla que aquest Ajuntament sigui 
l'únic responsable d'una crisi d'abast mundial, sobretot quan s'han discutit a 
bastament i són ben clar i coneguts els orígens de la conjuntura 
economicofinancera actual. Igualment, li sorprèn que, mentre que en l'àmbit 
estatal aquestes formacions polítiques opten per la via de la col·laboració, a 
Catalunya i a Barcelona la seva actitud és força diferent. Els recorda que el que els 
ha de preocupar és, prioritàriament, resoldre els problemes dels ciutadans de 
Barcelona. 

La Sra. Recasens està convençuda que el govern municipal no té cap intenció 
d'entrar en el debat, i posa de manifest que les seves actituds i les seves propostes 
estan abocant a una espiral que no treu cap a res, i insisteix que la solució no 
passa per fer més del mateix. 

Els demana que s'expliquin, que diguin clarament com pensen sortir de la crisi; 
assenyala que en aquesta mesura de govern apunten compromisos i reptes, però 
no hi ha ni un sol indicador objectiu de compliment, i ni tan sols s'han molestat a 
referenciar un pressupost per dur a terme totes les mesures proposades. 

Arran de la intervenció del representant d'ICV-EUiA, que els acusa de no fer cap 
proposta, n'enumera unes quantes, entre les quals la necessitat de definir els 
sectors emergents pels quals es vol apostar, i fer-ho; agilitar i aprimar 
l'administració, i que s'abandoni la frivolitat i es recuperin els valors, les bones 
pràctiques i, en definitiva, l'eficàcia; suprimir la despesa supèrflua; obrir línies de 
confirming, i fer pagaments a trenta dies i, sobretot, reclamar els diners que es 
deuen a Barcelona i que estan previstos per la Carta Municipal. 

El Sr. Mestre afirma que ja coneixen les propostes del Grup de CiU: menys 
administració pública, menys serveis públics, més ajuts públics a les empreses 
privades, i més desregulació financera i de mercat. Assenyala que són propostes 
conegudes i que han contribuït a arribar a la situació actual. 

Remarca que aquest Ajuntament està responent i acarant la crisi, i que ho fa 
amb polítiques pròpies d'inversió, d'inclusió i de cohesió social, en col·laboració 
amb les altres administracions i, també, liderant el diàleg i l'acord entre els agents 
econòmics i socials de Barcelona a través del Pacte per l'ocupació de qualitat on, 
malauradament, els Grups esmentats no hi són. A més, el govern municipal actua 
confiant en la ciutadania, que té capacitats i potencialitats per fer front a la crisi i 
sortir-se'n, atès que malgrat les dificultats, des del 2005 fins a dia d'avui, 
Barcelona té més d'un milió de cotitzants a la seguretat social; precisa que, 
malgrat les dificultats de la crisi, el darrer trimestre del 2009 s'ha trencat la 
tendència de sis trimestres consecutius en què disminuïa l'afiliació a la seguretat 
social, i s'ha produït un increment modest de cotitzants. 

Conclou que la sortida de la crisi significa per al seu Grup, en primer lloc, crear 
ocupació, però també vol dir no repetir els errors del passat, i que no significa, 
contràriament a allò que proposen els Grups esmentats, tornar al punt en què es 
va iniciar la crisi, sinó que cal l'anàlisi acurada dels factors que hi van desembocar, 
sense apriorismes ni consideracions lleugeres, i esmerçar esforços en aquells 
sectors que s'han revelat com a generadors d'un alt valor afegit, i que són l'aposta 
de la ciutat per un nou model econòmic. 

El Sr. Carnes assenyala, com molt bé acaba d'expressar el Sr. Mestres, que el 
govern municipal porta dos anys fent propostes i aportant iniciatives i explicant 
quines són les necessitats i quines les dificultats com a ciutat. Tanmateix, però, el 
que més els sorprèn és que aquí es reivindiquen amb gran èmfasi alguns supòsits, 
que posteriorment s'obliden quan arriben a Madrid, i es pacten coses diferents, 
com és el cas de la llei de morositat o els pagaments a trenta dies. Els demana, 
per tant, que siguin més coherents i que mantinguin allà el mateix que exigeixen 
aquí. 

El Sr. Alcalde tanca les intervencions d'aquest debat, i recorda als presents que 
aquesta estratègia anticrisi està validada pel diàleg amb els agents socials i 
econòmics de la ciutat i per la col·laboració interinstitucional; un marc que 
desitjarien també per a altres assumptes. Assenyala, però, que a Barcelona la crisi 
s'està afrontant des taules de treball i seguiment i amb el consens dels agents 
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socials i econòmics i la cooperació institucional, i afegeix que seria desitjable que a 
tot això s'hi sumés el consens polític. 

 
c) Informes 
 
1. Transformació de l’avinguda Diagonal, plaça Francesc Macià – plaça de les 

Glòries. 
 
El Sr. García-Bragado presenta l’informe i remarca la importància de l'avinguda 

Diagonal com a via essencial a la ciutat, que ha anat assumint al llarg dels anys un 
cúmul de funcions que l'han portada a la situació actual, caracteritzada per un 
servei inadequat com a via de circulació, pel deficient funcionament del transport 
públic, i per la pèrdua de qualitat en el servei al vianant. Assenyala, a més, que el 
trànsit de la Diagonal és, alhora, un dels elements que impedeix un millor 
funcionament de la xarxa ortogonal que configuren els carrers de l'Eixample, tot 
obligant a fases semafòriques triples i fins i tot quàdruples. A tot això, s’hi afegeix 
que el Pla de mobilitat urbana, aprovat sense cap vot en contra per aquest Plenari 
el desembre de 2008, estableix un seguit d'objectius que, sense la millora del 
transport públic a la Diagonal, així com la millora del funcionament de la trama 
ortogonal de l'Eixample, serien absolutament impossibles. En base a això, indica 
que els eixos de l'actuació municipal durant aquests mesos han estat la formulació 
de dues propostes que prioritzin el vianant i el transport públic, i que alhora 
millorin el conjunt de la mobilitat de la ciutat i la qualitat ambiental i que reforcin el 
caràcter metropolità d'aquest eix. 

Indica que aquesta ha estat, també, la tasca encomanada a l'Oficina tècnica de 
la Diagonal, a la qual s’hi han sumat les principals aportacions dels ciutadans 
durant el procés de participació, donant com a resultat les propostes A i B, que 
juntament amb la proposta C, aprovada per aquest Plenari, formaran part de la 
consulta ciutadana per la transformació de la Diagonal. 

Precisa, tot seguit, que la proposta A es caracteritza pel manteniment de 
l'estructura original de la Diagonal, mantenint la posició de l'arbrat; preveu 
l'ampliació qualitativa del servei al vianant i la reserva de l'espai en les tercianes, 
alhora que es reserva per al trànsit de transport públic i privat l'actual calçada 
central. 

Altrament, l'opció B comporta la modificació de la situació de l'arbrat i genera un 
espai central –rambla– que permet canalitzar el trànsit a través de les calçades 
laterals, amb un dels tres carrils reservat per al transport públic. 

Assenyala que ambdues propostes aposten decididament pel transport públic, i 
en concret per la connexió dels dos sistemes tramviaris, en considerar el govern 
municipal que és la millor solució, i la més coherent, per a un dels objectius de la 
reforma. El Pla director d'Infraestructures, aprovat per l'ATM, preveu aquesta 
connexió dels sistemes tramviaris, tot i que no es pronuncia quant al traçat. 
Tanmateix, cap de les dues propostes plantejades no hipoteca qualsevol altre 
sistema de transport públic que futurs governs de Catalunya i de la ciutat puguin 
decidir implantar.  

Finalment, indica que les dues propostes han estat validades, tant per la 
Comissió d'Arquitectura celebrada el dia 23 de març, i ampliada amb els directors 
de les escoles d'arquitectura de Barcelona i representants del Col·legi 
d'Arquitectes, així com pel Consell de Ciutat amb el dictamen que es va aprovar 
ahir mateix, del qual destaca l'afirmació unànime de validació dels projectes A i B 
proposats per l'Ajuntament per a la consulta ciutadana sobre la transformació de la 
Diagonal que es farà del 10 al 16 de maig d'enguany i dóna suport ple a la 
convocatòria; anima la ciutadania a la participació, emplaça el teixit associatiu de 
la ciutat a promoure l'acte, i als Grups polítics municipals a assumir el compromís 
que se’n derivi. 

Conclou, per tant, que les propostes per a la consulta ciutadana han quedat 
definitivament formulades i, a partir d'ara, comença, d'acord amb el criteri 
manifestat pel Consell de Ciutat, el procés d'explicació i d'informació a la 
ciutadania a fi que es pugin pronunciar amb ple coneixement de causa. 

El Sr. Trias posa en relleu que en aquest informe s'hi diu que la situació actual 
de la Diagonal és insostenible; textualment hi diu que la Diagonal és un espai 
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sobrecarregat, ineficient, poc amable i erosionat pels usos predadors de l'espai 
públic. Arran d’aquesta asseveració, es pregunta com és possible que s'hagi arribat 
a aquesta situació, i qui ha estat responsable de la situació caòtica i desastrosa, tot 
i que entén que la resposta és ben clara: el govern municipal, concretament el Sr. 
Hereu, que ha estat responsable de mobilitat durant una pila d'anys.  

Al seu parer, la situació de la Diagonal és negativa, però considera que cal mirar 
el futur amb una certa tranquil·litat. En aquest sentit, la posició de CiU és que, 
d'entrada, considera necessària la transformació i hi dóna suport, tota vegada que 
entén que la discussió ha de versar sobre si la transformació ha de ser radical o 
no. Evidencia que qualsevol transformació ha de tenir uns principis clars; 
d'entrada, fer prevaldre l'espai per als vianants; disposar d'un espai segregat per a 
la bicicleta; incrementar el transport públic i augmentar la seva velocitat de 
creuer; i no disminuir exageradament el trànsit de vehicles privats, desplaçant el 
problema cap a la resta de carrers de l'Eixample. 

Vol deixar ben clar que el Grup de CiU dóna suport a les consultes ciutadanes 
ben fetes, un objectiu que no volen deixar de banda. En aquest sentit, posa de 
manifest que la proposta que avui presenten no ha complert les dates marcades de 
presentació prevista per a l'1 de febrer; que han conegut la proposta B a través 
dels mitjans de comunicació. Igualment, recorda que van demanar a l'Alcalde que 
les opcions A i B fossin diferenciades, i que la B no toqués els arbres, fet que no ha 
succeït per la qual cosa se sent profundament decebut pel resultat de les 
converses que ha mantingut amb els representants del govern municipal. Fa notar, 
també, que aquest informe en cap moment parla de l'opció C, que entén que 
plantegen com una opció contrària a la transformació, i no expliquen que 
l'esmentada opció és una tercera possibilitat en el sentit de transformar la 
Diagonal d'una altra manera. En aquest sentit, la transformació pot ser radical o 
no, depèn dels costos i de la temporalitat, i el seu Grup té l'obligació d'exigir que 
qualsevol solució permeti progressivitat, i no entén que el govern municipal no 
plantegi una aposta en aquesta línia. Està convençut que es pot buscar una solució 
per a la Diagonal que ho permeti, sobretot tenint en compte el sistema de 
mobilitat quan s'aplica una determinada solució.  

Es referma, doncs, en aquesta posició que acaba d'expressar, i afegeix que 
continuaran treballant perquè la consulta es faci bé, perquè sigui realment un 
mecanisme que permeti tenir en compte l'opinió de la gent; i es compromet, una 
vegada feta la consulta i tenint en compte el resultat que se'n desprengui i amb el 
qual seran molt respectuosos, a presentar-se a les eleccions municipals amb una 
posició clara sobre la Diagonal. 

El Sr. Fernández Díaz entén que la transformació de la Diagonal i la connexió del 
tramvia des del Llobregat fins al Besòs són dos objectius de ciutat que el consistori 
en ple comparteix, inclòs el seu Grup. Una altra cosa és que la transformació de 
l'avinguda i la connexió de les dues línies de tramvia hagin de ser propostes 
coincidents, malgrat que per al govern municipal sembla que no hi pot haver cap 
altra opció: no hi ha transformació sense connexió. D'aquesta manera, tot aquell 
qui vulgui una Diagonal millor està obligat a acceptar que hi passi el tramvia, un 
plantejament que el seu Grup no pot acceptar. Considera que és la confirmació que 
la consulta sobre la transformació de la Diagonal és la coartada d'una decisió de 
govern ja presa fa molt de temps, i que per al govern municipal la participació 
ciutadana és, simplement, una operació de màrqueting del Sr. Alcalde. A fi 
d'il·lustrar aquest argument, recorda que el setembre de 2008, en la portada d'un 
mitjà de comunicació de la ciutat, l'Alcalde va declarar que la Diagonal uniria les 
dues línies de tramvia; aquest era el seu objectiu i, a partir d'aquí, ha convertit el 
desgavell de la consulta ciutadana en una veritable operació de màrqueting polític 
al servei de la seva imatge i que ja saben que, com a mínim, costarà a la ciutat 
més de dos milions d'euros. 

Està convençut que aquest és l'autèntic objectiu i, per això, el Grup del PP s'ha 
desmarcat des d'un primer moment. Li recorda que, en anunciar la celebració de la 
consulta, el seu Grup va ser l'únic que no hi va donar suport, atès que reclamaven, 
d'una banda, pluralitat d'opcions i, d'altra banda, projectes diferenciats. Entén que 
hi ha moltes opcions per transformar la Diagonal; es pot fer configurant-la com 
una rambla amb connexió en superfície del tramvia; es pot fer una secció de 
bulevard, també amb connexió en superfície del tramvia; es pot transformar sense 
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que hi passi el tramvia; o es pot optar per una connexió del tramvia soterrada. En 
aquest sentit, es refereix a què fa uns mesos el ministeri de Foment plantejava la 
construcció d'un túnel de rodalies per sota de la Diagonal. Es pregunta, doncs, què 
passaria amb aquest túnel si s’opta per una transformació de la Diagonal que el fa 
incompatible, i si, com va succeir amb la plaça de les Glòries, s'haurà de tornar a 
refer l'avinguda d'aquí a uns anys i, com sempre, els costos de la improvisació 
revertiran en la ciutadania. 

Es ratifica en el convenciment, que ha expressat des de bon principi, que 
aquesta consulta presenta les dues cares d'una moneda, i pregunta als qui van 
donar suport a aquesta consulta, si no hauria estat més senzill convocar-la quan ja 
estiguessin damunt la taula els projectes i les preguntes a fi que ningú no sentís 
traïdes les seves expectatives. 

Assenyala, igualment, que la consulta té unes conseqüències que el govern 
municipal ha silenciat: amb l'opció A i la B s'estrangularà el pas del vehicle privat 
per la Diagonal, convertint-la en una ratera, es col·lapsarà l'Eixample, i no es 
garanteix que s'acabi amb l'improvisat velòdrom de ciclistes incívics que 
actualment és el carril bici, no s’assegura tampoc l'aparcament de motos ni la 
preservació de l'arbrat, entre molts altres aspectes que, per manca de temps, no 
pot referir. 

El Sr. Portabella posa en relleu que l'avinguda Diagonal, la més llustrosa de les 
avingudes de la ciutat, té alguns trams del costat muntanya, entre els carrers de 
Girona i Llúria, on les voreres tenen entre 90 centímetres i un metre i mig com a 
màxim. Entenen, doncs, que hi cal una reforma per fer-la més amable i més 
compatible amb els usos que es pretén que tingui. 

Per aquest motiu, ERC el 2003 ja va incloure en el seu programa electoral una 
proposta en aquest sentit, motiu pel qual, actualment, es manifesten, òbviament, 
a favor de la transformació. 

En segon lloc, expressa que el seu Grup prioritza que les voreres siguin més 
amples perquè cal facilitar que els ciutadans passegin al costat dels establiments 
comercials; cal compatibilitzar el carril bici que passa per la terciana amb el trànsit 
de vianants, sobretot allà on coincideix amb les parades de transport públic, per la 
qual cosa aposten per la segregació del carril bici; alhora que entenen que cal 
potenciar el pas del transport públic. Tanmateix, els demana, quant a aquest 
darrer aspecte, que s'acullin al dictamen del Consell de Ciutat, aprovat ahir, i on no 
s'especifica el tipus de transport públic que s'ha d'incorporar a la Diagonal, sinó 
que parla que cal que augmenti i millori el transport públic, sense afegir res més. 
Afirma que fa aquesta demanda perquè no consideren que ara sigui el moment 
d’establir el debat sobre quin sistema de transport cal a la Diagonal, sinó que ha 
d’incidir només en si la transformació de la Diagonal és necessària o no, en allò 
que cal millorar en fer la transformació, però encara no s'ha definit com hauria de 
ser el carri bici, ni el tipus de transport públic, que és un debat per a més 
endavant. 

Confirma que el seu Grup està d'acord amb què es deixi oberta la decisió sobre 
quin tipus de transport públic hi ha d'haver i triar l'opció menys rígida i que menys 
condicioni l'accés a les propostes sobre les diverses seccions. 

Està convençut que el tramvia té avantatges i desavantatges, i que el mateix es 
pot aplicar a l'autobús, però per damunt de tot creuen que no s'ha d'hipotecar el 
futur de les pròximes dècades amb motiu d'una decisió, que encara no s'ha 
debatut, sobre la concreció del model de transport públic. 

Així doncs, el seu Grup és partidari de transformació, de la consulta ciutadana i 
de l'augment del transport públic. 

El Sr. Gomà assenyala que s'ha arribat al moment cabdal del procés de 
transformació de la Diagonal perquè ja s'han presentat les dues opcions 
alternatives que se sotmetran a consulta ciutadana. Es tracta de dues propostes 
per fer possible una avinguda diferent, atès que avui, en molts aspectes, és 
l'antítesi de la ciutat que desitgen; és una avinguda plena de cotxes i amb alts 
nivells de congestió, amb presència minoritària del transport públic i amb vianants 
i bicicletes en permanent disputa per l'espai, escàs i precari. Igualment, posa en 
relleu que l'avinguda està configurada per una jerarquia d'usos pròpia del passat, i 
que ha de transitar necessàriament cap a convertir-se en un passeig democràtic 
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del segle XXI, on es puguin reconstruir els vincles afectius; que sigui patrimoni de 
les persones, àmbit de memòria i projecte de futur. 

Remarca que l'informe que avui presenten detalla les principals dimensions 
implicades en el procés de transformació i puntualitza breument les dues que els 
semblen més importants. D'una banda, les propostes aposten per capgirar el 
model de mobilitat; destaca que hi ha dues idees clau, d'una banda, una Diagonal 
amb més mobilitat, on es pot passar dels quatre-cents mil a quatre-cents setanta 
mil viatges diaris, però es tracta, sobretot, de canviar la mobilitat de la Diagonal. 
En aquest sentit, indica que actualment la quota de vehicles privats que hi circulen 
s'enfila al 35%, enfront d'un escàs 20% del transport públic; altrament, la nova 
Diagonal ha de ressituar el vehicle privat en el 7% dels viatges, mentre que el 
sistema de transport col·lectiu ha de remuntar fins al 43%. Tan rellevant com això, 
ha de ser que els desplaçaments a peu o en bicicleta han de créixer fins a 
representar el 50% dels viatges diaris. 

Addueix que la transformació de la Diagonal, lluny de ser un factor de risc 
esdevé una aportació fonamental a l'objectiu del Pla de mobilitat urbana en 
l'horitzó del 2016; com a contribució a una mobilitat intermodal i molt més 
eficient, a través de la malla de l'Eixample i en el conjunt de la ciutat. 

Efectivament, les propostes preveuen la connexió dels tramvies com a element 
vertebrador de la intermodalitat; un tramvia flexible, amb una freqüència de pas 
de 3 minuts de mitjana, que permeti el pas encadenat de dues línies de bus exprés 
d'alta capacitat fent ús de la mateixa plataforma. Una resposta eficient i ajustada a 
les necessitats de mobilitat del tram central de la Diagonal. Actualment, les dues 
línies existents desplacen vint-i-quatre milions de passatgers a l'any, mentre que 
la connexió permetria transportar cinquanta milions addicionals més de passatgers 
anualment. 

Assenyala la proposta del tramvia com a resposta inclusiva i ecològica, des del 
punt de vista social els col·lectius més vulnerables i amb més dificultats de 
mobilitat; gent gran i persones amb discapacitat són qui millor valoren el tramvia 
per la seva accessibilitat i el seu caràcter amable. Des del punt de vista ecològic, el 
tramvia significa la màxima aposta per la reducció del soroll, la qualitat de l'aire i 
la protecció del clima.  

Afegeix que la reforma de la Diagonal incorpora una segona dimensió de millora 
de l'ecologia urbana, amb la preservació de l'arbrat com a aposta de qualitat 
ambiental i tret identitari de la nova avinguda. S’aconseguirà un espai a la mesura 
dels vianants, amb voreres amples, itineraris de passeig i àmbits d'estada i de 
trobada; una Diagonal entesa com un entramat de llocs que han de possibilitar la 
convivència quotidiana, la construcció de comunitat i de relacions de benestar 
entre les persones i l'espai urbà. Una avinguda vertebradora a escala humana 
d'activitats i de barris i, per tant, viva i dinàmica, amb un comerç de proximitat 
potent i cohesionador. 

Remarca que les dues opcions plantegen propostes coherents amb els valors del 
model de transformació pel qual han apostat, mobilitat humana i sostenible, i espai 
públic per a les persones; coherents amb les aportacions majoritàries de la 
ciutadania al llarg del procés participatiu. Dues propostes, en definitiva, que donen 
forma a la il·lusió: una nova Diagonal per caminar-la i viure-la, per desplaçar-se en 
tramvia, bicicleta o autobús, amb pocs cotxes. Dues propostes que permeten 
avançar cap a una Barcelona més ecològica i convivencial, on s'han de fer realitat 
noves maneres de moure's i de viure. Conclou que es tracta d'alternatives prou 
diferents perquè l'exercici del dret a la tria tingui tot el seu sentit. 

Per acabar, avança que durant les properes setmanes caldrà articular un ampli 
debat ciutadà, aportar arguments qualitatius per part de tothom i treballar de 
valent a fi d'assolir un alt grau de participació a favor de les propostes de 
transformació, i assegura que des del Grup d'ICV-EUiA no estalviaran esforços. 

El Sr. García-Bragado es felicita, igual que el setembre de 2008, pel caràcter 
compartit de la idea de la transformació de la Diagonal, que és el motor de les 
propostes que es formulen.  

Precisa que, tal i com es va comprometre el govern municipal, les propostes són 
eficients des del punt de vista de la seva formulació, de qualitat arquitectònica i 
prou contrastades entre si a fi de poder sotmetre a consideració dels ciutadans 
opcions diferents. 
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Contràriament al que planteja el Sr. Trias remarca que no es tracta d'una 
enganyifa, sinó donar opció a la ciutadania perquè triï entre dos models 
d'organització de l'espai públic de la Diagonal que pivoten sobre la modificació de 
la secció original. 

Quant a l'opció C, reitera que no proposa res, sinó que significa que ni l'opció A 
ni la B satisfà a qui l'escull, però de cap manera és equiparable a les altres dues. 
En aquest sentit, emplaça al Sr. Trias, preocupat per aquesta opció C, que plantegi 
propostes clares sense necessitat d'esperar a la campanya electoral. 

Insisteix que hi ha una voluntat clara de donar suport al transport públic, de 
destinar més espai als vianants, així com també s'inclou en el model de la nova 
Diagonal el trànsit de vehicles privats, fet que comporta que funcionin els dos 
carrils que actualment ja donen servei quant a l'accés als domicilis i al trànsit 
intern, però es perd una part del pas per la Diagonal per travessar la ciutat de cap 
a cap. 

Tot seguit, es mostra partidari de la progressivitat com a mètode d'executar la 
proposta apuntada pel Sr. Trias, assegura que plantegen una execució per fases, 
que eliminin en la mesura que sigui possible l'impacte d'una gran obra, així com la 
implantació del sistema de transport públic una vegada que s'hagin verificat les 
hipòtesis de tràfic del conjunt. 

Assenyala que aquestes tres característiques estan implícites en les dues 
opcions: progressivitat en l'execució, validació dels sistemes que permetin la 
mobilitat amb caràcter previ a les actuacions a la Diagonal; execució per fases en 
unitats de dues illes a fi de prevenir que en cap moment les actuacions afectin 
l'avinguda de punta a punta i, finalment, es prendran les decisions sobre el 
sistema de transport públic. 

En referència a l’argumentari del Grup del PP, proposa al Sr. Fernández Díaz que 
repassi la seva intervenció en la sessió de Plenari del 26 de setembre de 2009, on 
posa de manifest que el seu Grup sosté que la transformació de la Diagonal i la 
connexió entre el Trambaix i el TramBesòs són dos projectes imprescindibles per a 
Barcelona, que poden ser o no concurrents, però que s'han d'executar amb la 
màxima brevetat possible. Quant a la possibilitat de connexió subterrània dels 
tramvies, assegura que és tècnicament inviable, tal i com ja s'ha explicat en 
alguna ocasió; alhora que la connexió dels tramvies per altres indrets de la ciutat, 
també representa una opció pitjor que la que es proposa. 

Quant a la intervenció del Sr. Portabella, reitera que la proposta de connexió del 
tramvia és del govern municipal i que l'atenció s'ha posat en el fet que les 
hipòtesis de transformació no hipotequin qualsevol altra solució per qui té la 
potestat de decidir sobre el model de transport, l'ATM, on participen el govern de 
Catalunya i el de la ciutat. 

El Sr. Trias lamenta que, tot i estar d'acord amb què cal la transformació de la 
Diagonal i amb els principis bàsics, no siguin capaços de posar-se d'acord amb com 
s'ha de fer la consulta. Addueix que el Tinent d'Alcalde sempre intenta 
desprestigiar l’opció C, però diu que s'equivoca en no plantejar una opció B que 
sigui realment diferent de l'A i que no es carregui l'arbrat. 

Reitera, per tant, la seva decepció pel plantejament del govern municipal. 
El Sr. Portabella assenyala, quant al transport públic, que el seu Grup creu que 

ha de prevaldre la xarxa ortogonal i, per tant, és la Diagonal que s'ha d'adaptar al 
conjunt de la mobilitat, i assegura que parlar del model de transport públic que 
passarà per la Diagonal no és d'un assumpte balder. 

Es refereix, també, al concepte de progressivitat, d'anar transformant en fases, 
que s'ha esmentat al llarg del debat, i assegura que amb el pas del tramvia per 
l'avinguda això es fa pràcticament impossible; i entén que el govern municipal n'és 
perfectament conscient, com també n'és de què el pas del tramvia en ambdós 
sentits requereix l'equivalent a tres carrils d'autobús. 

Demana, doncs, atès que no s'han debatut a fons els aspectes que atenyen al 
transport públic per la Diagonal que deixin l'assumpte obert al debat. 

El Sr. Gomà ratifica que han apostat per la transformació a la Diagonal a través 
d'un procés de participació, que ha complert les fases establertes, i que tot plegat 
ha desembocat en dues alternatives possibles per a aquesta transformació que 
responen al que majoritàriament ha expressat la ciutadania. Per tot plegat, 
subscriu que els quatre Grups d'aquest Plenari que han votat a favor de la consulta 
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han de treballar perquè sigui un èxit i perquè, finalment, la transformació de la 
Diagonal es faci sobre la base d'allò que els ciutadans hauran expressat lliurement 
el maig. 

El Sr. Alcalde agraeix tots els comentaris dels Grups municipals i remarca que 
s'ha arribat al punt en què s'ha de fer la crida a la participació, i entén que tothom 
hi està d'acord. Referma el seu convenciment amb la bondat del procés 
participatiu, un procés inèdit on són cridats més d'1.400.000 ciutadans i 
ciutadanes majors de 16 anys. Afegeix que es farà una votació amb sistemes ara 
molt nous, que confia que es convertiran en habituals durant el segle XXI. 

Tot seguit, agraeix la feina del Consell de Ciutat, el màxim òrgan de participació 
d'aquesta ciutat, on els membres del seu Plenari representen tots i cadascun dels 
òrgans de participació sectorials i territorials de Barcelona; alguns dels seus 
membres representen desenes d'entitats, altres en representen centenars; és amb 
el teixit associatiu de la ciutat que s'ha anat fent el seguiment, el control de com 
es decideix i què es decideix. 

Així doncs, amb el seguiment i la conformitat unànime del Consell de Ciutat, 
atès que en el seu pronunciament d'ahir mateix només hi va haver l'abstenció del 
Grup del PP. Per tant, es va aprovar un dictamen on es fa el repàs del procés fet 
fins ara, sobre el què i el com, i aprofita per reiterar, mitjançant la cita textual 
d'aquest acord, que "en conseqüència, el Consell de Ciutat de Barcelona valida els 
dos projectes, A i B, proposats per l'Ajuntament de Barcelona per a la consulta 
ciutadana sobre la transformació de la Diagonal, que serà realitzada del 10 al 16 
de maig d'enguany, i recolza plenament la seva convocatòria i realització, animant 
la ciutadania a la participació, al teixit associatiu de la ciutat a la seva promoció, i 
als Grups polítics municipals al ple compromís del seu èxit."  

Reitera que aquest és el dictamen aprovat per unanimitat en un òrgan on està 
representat tot el teixit associatiu de la ciutat, per tant, totes les sensibilitats, i la 
defensa legítima de tots els punts de vista està concretada en el Consell de Ciutat. 

Considera que, des d'aquest Plenari, és un bon missatge afegir-se a la promoció 
de la participació, a proporcionar tota la informació disponible perquè els ciutadans 
puguin escollir des de la responsabilitat i la llibertat. Així doncs, les properes 
setmanes, tots plegats s'han d'immergir en la promoció d'aquest procés de 
participació. 

Per acabar, reitera l'agraïment a tots els Grups municipals pels seus comentaris i 
els seus punts de vista. 

El Sr. Trias demana poder intervenir per posar de manifest que considera que 
l'Alcalde utilitza malament el Consell de Ciutat. 

El Sr. Fernández Díaz posa de manifest que el Sr. Alcalde ha referit que el 
Consell de Ciutat va validar les opcions que se sotmetran a consulta, i també ha dit 
que el seu consell plenari és el màxim òrgan de representació i participació de la 
ciutat. Ateses aquestes precisions, pregunta per què no sotmet a consideració 
d'aquest Plenari la validació de les dues opcions en els termes que ha plantejat 
l'Oficina tècnica. 

El Sr. Portabella precisa que el 2008 es van acordar les funcions del Consell de 
Ciutat, essencialment consultives, i on tots els Grups hi tenen representació així 
com també hi és representada la societat civil. Puntualitza que la consulta 
ciutadana s'hi va aprovar amb un acord majoritari, i no es pot intentar, des de la 
minoria, curtcircuitar el procés. 

El Sr. Alcalde tanca definitivament els torns d'intervenció, i reitera que el 
projecte ha estat aprovat per la majoria d'aquesta cambra, i amb el consens i la 
participació activa del Consell de Ciutat. 

 
2. II Congrés de les Dones de Barcelona. 
 
La Sra. Blasco, Regidora de Dones i Joventut, manifesta que té la satisfacció de 

presentar la Memòria del II Congrés de les Dones de Barcelona, que es va celebrar 
l'octubre de 2009 al Centre de Convencions Internacional de Barcelona. Assenyala 
que aquest segon congrés arrenca del mandat municipal anterior, de la mà de la 
regidora Pilar Vallugera, en el marc de l'elaboració del Pla municipal de les dones 
2005-2009 per iniciativa dels deu Consells de Dones de districte i del Consell de 
Dones de Barcelona. Indica que aquest congrés ha comptat amb l'impuls de la 
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regidoria que representa, però que es tracta d'un camí recorregut amb moltes 
complicitats; d'una banda, la dels deu districtes, amb les seves conselleres i els 
seus equips tècnics; amb la de moltes àrees municipals; amb la de regidores de 
tots els Grups municipals; però, sobretot, ha comptat amb la implicació del grup 
promotor, format per dones de diferents entitats i conselleres de dones dels 
districtes. Igualment, ha comptat amb la implicació de totes les entitats de dones 
que formen part del Consell de Dones de Barcelona i dels Consells de Dones de 
districtes, i ha tingut el suport de l'Institut Català de les Dones i de la Diputació de 
Barcelona. 

Precisa que totes aquestes aportacions han fet possible que el II Congrés 
esdevingués un projecte central per a la ciutat, i avui ja es pot confirmar que ha 
estat un èxit de participació i d'organització. Aquest segon congrés ha significat un 
espai de trobada de les dones que fan política en les institucions, del moviment de 
dones, del moviment feminista i de l'associacionisme de dones de Barcelona, i 
també de les dones que no participen en aquestes organitzacions, però que estan 
interessades en la seva ciutat i en els assumptes de gènere. Destaca que s'ha 
demostrat que és un moviment viu i en contínua transformació, exponent principal 
de la participació política de les dones i d'estructuració de la vida comunitària i 
local de la ciutat. S'hi ha explicitat fins a quin punt les dones són cabdals en la 
transformació de la ciutat atès que, des de la seva pluralitat de classes, edats, 
procedències i pensament, tenen les seves maneres pròpies d'entendre i viure la 
ciutat; la seva manera de significar en femení Barcelona. 

Informa que més de dues mil dones de tots els districtes es van inscriure al dia i 
mig que va durar el congrés, però és difícil comptabilitzar totes les que han 
participat durant l'any en les moltes activitats que s'han fet, de manera que totes 
les barcelonines, que així ho han volgut, han pensat, debatut i proposat noves 
idees per transformar la ciutat; han participat en tallers, en grups de treball, han 
fet aportacions individuals i col·lectives, han pres part en la programació cultural o 
han escrit al facebook del congrés. 

Fa avinent que el fil conductor del congrés ha estat fer visible el paper de les 
dones en la transformació de la ciutat –les dones com a agents de transformació 
social– i ha significat reconèixer i valorar les seves aportacions, els seus 
coneixements i la seva manera de fer. 

Precisa que aquest fil conductor s'ha estructurat a partir del debat en quatre 
eixos que incideixen en el poder transformador de les dones des de la ciutadania, 
des dels temps i els treballs, des la cultura i des dels espais urbans per a la vida 
quotidiana. De tot plegat, el resultat final han estat les 560 propostes de dones per 
transformar Barcelona, i que han de servir de base per a l'elaboració de les línies 
estratègiques del futur Pla municipal de les Dones. Per tant, assegura que el 
Congrés té la seva continuïtat en l'inici d'un procés per elaborar aquest nou Pla 
municipal de les dones atès que l’actual acaba la seva vigència l'any vinent. 
Assenyala que de les 560 propostes esmentades, n'hi haurà que les compartiran al 
cent per cent, d'altres que s'aconseguiran consensuar, d'altres que se sotmetran a 
debat i, altres, que probablement no compartiran mai, però, de tota manera, són 
unes propostes sorgides d'un intens procés de participació, sense precedent en 
altres ciutats, que els regidors i regidores d'aquest Ajuntament han de tenir en 
consideració. 

Observa que per a totes les dones que han contribuït en l’organització i la 
celebració del congrés, el procés participatiu ha significat una experiència humana i 
social excepcional; s'han establert vincles molt enriquidors entre les entitats; s'ha 
consolidat i s'ha donat un nou impuls al Consell de les Dones com un espai de 
relació entre dones amb opcions de vida molt diverses, però totes barcelonines. 
Aquesta mateixa experiència també s'ha viscut en els Consells de Dones dels 
districtes, amb un objectiu comú que les ha cohesionat encara més. Per a això, 
s'ha posat en marxa un pla de dinamització dels Consells de Dones per aprofitar i 
no perdre la força i l'impuls conferits pel II Congrés de les Dones, on l'experiència i 
el saber acumulat per dones que coneixen la ciutat a fons ha fet que les propostes 
sorgides contribueixin a convertir Barcelona en la ciutat que volen les dones i que 
desitgen compartir amb tothom. 

Afegeix que la celebració del Congrés a ultrapassat l'àmbit de Barcelona, atès 
que hi va haver la voluntat d'emmarcar les polítiques locals de dones en un 
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context nacional, europeu i internacional. En aquesta línia, van tenir una recepció 
al Parlament de Catalunya amb la Comissió dels Drets de les Dones amb la 
presència d'eurodiputades; igualment, la Comissió de Dones del Consell de 
Municipis i Regions d'Europa va celebrar en el marc d'aquest segon congrés la seva 
reunió anual, i aprofitant la seva presència els van expressar la intenció de 
subscriure la Carta Europea per a la Igualtat de Dones i Homes en la vida local, i 
que van ratificar el febrer d'enguany en aquest Consell Plenari. Afegeix que també 
es va aprofitar el marc del Congrés per a la celebració dels trenta anys de la 
convenció per a l'eliminació de totes les formes de discriminació contra les dones –
CEDAW–, on van comptar amb la presència de la directora d'UNIFEM per a 
l'Amèrica Llatina i el Carib, la Sra. Gladys Acosta, que va recollir la proposta de 
declaració universal per al reconeixement, perdó i abolició del patriarcat, de la mà 
de Victòria Sau –a qui té ben present arran dels moments difícils, per causa de la 
salut, que està passant–, en nom del grup d'estudis antropològics, amb el 
compromís de traslladar el contingut de la declaració a Nacions Unides. 

Indica que tampoc no hi va faltar un record a les víctimes de la violència 
masclista amb l'actuació de Dones de Blanc; i després, en la clausura, amb la 
presència de l'Alcalde, la presidenta de l'Institut Català de les Dones i la Ministra 
d'Igualtat, es va fer la festa final, amb un cercavila de cultura popular amb les 
gegantes de tots els districtes de Barcelona que, per segona vegada, sortien al 
carrer sense els seus companys gegants. 

Per acabar, expressa el seu agraïment a totes les persones que han fet possible 
el II Congrés de les Dones de Barcelona, i als companys i companyes que han 
compartit amb ella aquest procés. 

La Sra. Fandos comença la seva intervenció agraint a les més de dues mil dones 
que van assistir al II Congrés de les Dones de Barcelona la seva participació, 
alhora que remarca la feina feta durant aquell cap de setmana. 

Tot seguit, fa avinents algunes consideracions que confia que serveixin per, 
quan d'aquí a deu anys es torni a celebrar un congrés, millorar-ne alguns aspectes. 

Recorda que quan la regidora Blasco va presentar la línia del Congrés, el seu 
Grup li va expressar el desig que fos plural, que hi participessin dones organitzades 
en associacions i dones que no n'estaven, que es fessin propostes innovadores 
però aplicables, i que també hi participessin homes i, a tot, se'ls va dir que sí. 
Tanmateix, fent un repàs de com han anat les coses es refereix, d'entrada, a les 
560 propostes que han sorgit del congrés, la majoria de les quals, però, ja havien 
estat recollides fa deu anys en el primer congrés. Puntualitza que no diu això com 
a crítica a les dones que han participat en el congrés, sinó perquè evidencia que, 
havent tingut deu anys de calaix per aplicar-les, no ho han fet; és, per tant, una 
crítica al govern municipal, que ha provocat que les dones participants al congrés 
les hagin hagut de tornar a expressar. Indica, igualment, que no estan d'acord 
amb algunes de les propostes com ara totes aquelles que s'inscriuen en l'apartat 
dedicat a la prostitució, atès que s'encaminen clarament a la regulació. Tanmateix, 
coincideixen plenament amb la crítica que s'hi fa a l'aplicació de la Llei de la 
Dependència en aquells aspectes que clarament perjudiquen les dones. 

En conclusió, a grans trets estan d'acord amb les propostes que han sortit 
d'aquest segon congrés, i avança que el seu Grup sí que està disposat a aplicar-les 
si arriba al govern de la ciutat. 

Tot seguit, posa de manifest que en molts dels aspectes que es van tractar al 
congrés s'hi explicita que cal la participació dels homes i, en aquest cas consideren 
que van cometre l'error de no convidar-los a participar. Considera que totes estan 
convençudes que és essencial que els homes participin, altrament es continuaran 
donant situacions com la d'aquesta cambra, on a la presidència, en aquest 
moment precís, tots són homes. És a dir, estan convençuts que cal la implicació 
masculina en el congrés, i que de cara al futur convé revisar aquest aspecte. 

En referència a altres assumptes, aprofita per agrair a la regidora Blasco que, 
d'entrada, a la Memòria consti la despesa esmerçada en l'organització del II 
Congrés, evitant-los haver de reiterar la pregunta una vegada i una altra. 
Assenyala que no pretén criticar l'import de 469.000 euros, sinó que només vol fer 
notar que és pràcticament idèntic al pressupost anual de l'Agència per a 
l'Abordatge Integral del treball sexual, que l'any anterior encara va ser inferior. 



1886 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

Denuncia, doncs, que es dediquin tan pocs diners a un dels assumptes que més 
haurien de preocupar, que és l'explotació de les dones. 

La Sra. Martín agraeix, en primer lloc, la presentació d'aquest informe i felicita 
sincerament totes les dones que, amb la seva participació i el seu treball, han fet 
possible la celebració d'aquest II Congrés de les Dones de Barcelona. Remarca que 
les conclusions que presenta l'informe són resultat de la feina feta per una 
representació destacable i plural de les dones de la ciutat, les quals han demostrat 
d'aquesta manera el seu interès a participar i fer paleses les seves necessitats. 

Opina que, transcorreguts deu anys des de la celebració del I Congrés, fóra lògic 
que les preocupacions de les dones haguessin evolucionat, i s'haurien d'haver 
assolit alguns dels objectius que en aquell moment es van fixar, mentre que les 
demandes actuals s'haurien d'adaptar a les noves necessitats. Tanmateix, la 
realitat demostra que les dones continuen lluitant pels mateixos objectius que ara 
fa deu anys: acabar amb el greuge compartiu de rebre menys salari que els homes 
per una mateixa feina; l'escassa presència de les dones en llocs de responsabilitat, 
tant en institucions i empreses públiques com en la iniciativa privada; els horaris 
poc flexibles; l'abús de la contractació parcial; la manca d'equipaments com ara 
escoles bressol, residències i centres de dia per aprofundir en la conciliació entre la 
feina i la família; i els ajuts insuficients a les dones en situació de risc d'exclusió 
social. 

Addueix, per tant, que estan davant d'un fracàs, atès que en una dècada no s'ha 
pogut avançar tant com hauria calgut. Apunta que, sovint, el discurs retòric de la 
igualtat i el dret s'ha traduït en canvis legals que han permès avançar cap a 
l'equiparació dels drets, però que no han comportat una millora real de les 
situacions de les dones. 

Està convençuda que és aquí on cal posar l'accent, i dirigir tots els esforços cap 
a la participació i la recollida d'aportacions, i la seva plasmació en les polítiques 
endegades, que es reflecteixi, també, en resultats reals que beneficiïn les dones. 

Quant al desenvolupament del congrés, posa en relleu que la normalitat que el 
va presidir es va trencar en el moment de la clausura, fet que porta al Grup del PP 
a denunciar la instrumentalització i l'ús partidista del congrés, atès que es va 
aprofitar la clausura per posicionar-se en tesis partidistes i de govern, que no 
tenien res a veure amb la participació i el desenvolupament de les ponències i els 
treballs que s'hi van presentar. 

Seguint en aquesta línia, posa de manifest que en el discurs de clausura es van 
introduir crítiques i atacs al PP i, a hores d'ara, encara no han rebut cap disculpa ni 
cap rebuig d'aquestes crítiques per part de la Regidoria de Dones i Joventut. 
Aprofita aquesta qüestió per enllaçar amb l'atac que va patir la Sra. Terribas per 
part d'un Conseller del districte de Sant Martí, i gerent de l'Institut Metropolità del 
Taxi, per a qui tampoc, la Regidoria esmentada, ha fet cap reclamació de 
cessament. Confia, doncs, que la Sr. Blasco promogui, juntament amb els Grups 
del PSC, CiU i ERC, tots membres del govern metropolità, la destitució del Sr. 
Miguel Angel Martín, en ser un càrrec de confiança del quadripartit a l'Entitat 
Metropolitana. 

Considera que els fets que acaba d'esmentar posen en contradicció la teoria que 
sempre presenten amb bones paraules i els fets diaris, que són els que 
veritablement demostren la incongruència a l'hora de defensar les dones. 

Per acabar, significa que, des del Grup del PP, malgrat que no comparteix al 
cent per cent la totalitat de les propostes recollides en les conclusions de l'informe 
del II Congrés, volen deixar palès el seu compromís d'estudiar i vehicular totes 
aquelles iniciatives, que són la majoria, que consideren justes i necessàries, i que 
són la via per avançar cap a la igualtat real de les dones. 

La Sra. Capella felicita les dones que s'han implicat en l'organització del Congrés 
i les que hi han participat, i fa una valoració positiva de les 560 propostes que es 
van recollir en tot el procés, tot i que considera que ara cal fer una bona anàlisi i 
tria, i allò que és clarament competència de l'Ajuntament de Barcelona posar-ho en 
el Pla municipal de les Dones, i la resta d'assumptes traslladar-los a qui pertoqui. 

Tot seguit, fa seves les paraules que Amelia Valcárcel va expressar en el 
Congrés: "si som el cinquanta per cent de la població, volem el cinquanta per cent 
de tot", una afirmació que entén que hauria d'inspirar el futur Pla municipal de les 
Dones i les accions de l'Ajuntament en aquest àmbit. 
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Dit això, fa un seguit d'aportacions a fi que no torni a succeir el que ha passat 
en aquesta ocasió, i que qui hagi d'organitzar el futur congrés, tingui en compte un 
seguit d'aspectes. D'entrada, assenyala que la Sra. Blasco deia, en presentar 
aquest II Congrés, que havia de ser un projecte central per a la ciutat i el país. Es 
va dir també que la seva finalitat era mobilitzar el major nombre de dones possible 
a fi d'incloure la perspectiva de gènere en les polítiques públiques; que aquest 
congrés ultrapassaria l'àmbit de ciutat, i situaria les polítiques locals de dones en 
un context europeu i internacional, fet que no es va complir del tot. 

Assenyala, també, que el seu Grup va advertir que no s'anava bé quant a la 
participació de les dones joves, tal i com s'ha acreditat amb les dades contingues a 
la memòria que avui presenten. Igualment, tampoc no era especialment 
satisfactòria la pluralitat política, tot i que en un moment determinat de 
l'organització del Congrés aquesta situació es va redreçar, no sense haver-hi 
d'esmerçar molts esforços. 

Indica, igualment, que consideren que hi ha un error de plantejament de base 
important, palesat arran dels queixes de moltes dones durant el Congrés pel fet 
que les ponències que es presentaven en els quatre eixos temàtics no admetien 
esmenes. Ho considera un error de plantejament que obliga a repensar què ha 
estat la participació en aquest Congrés i allò que haurà de significar en el futur. 
Puntualitza, arran de les opinions sobre el trencament del consens que va 
prevaldre en l'organització i la celebració del Congrés en el moment de la clausura, 
que hi va haver qui es va mantenir ferm en aquest consens, motiu pel qual agreix 
les paraules de l'Alcalde en la clausura, i també les de la presidenta de l'Institut 
Català de les Dones. En aquest sentit, remarca que una de les propostes es 
refereix a la necessitat d'establir un pacte de gènere entre les dones polítiques de 
l'Ajuntament que, al seu parer, costarà molt d'esforç aconseguir, atès que hi ha qui 
es queixa del trencament del consens. 

Finalment, vol posar damunt la taula el fet que suspenen en participació, atès 
que la mitjana d'edat de les participants supera els 45 anys, i creu que cal posar-hi 
remei.  

La Sra. Mumbrú, en nom del Grup municipal Socialista, fa una avaluació positiva 
i optimista del II Congrés de les Dones de Barcelona, que es materialitza en les 
560 propostes que les dones participants van fer per transformar la ciutat. 
Assenyala que aquestes propostes es van ordenar en els quatre eixos temàtics que 
van determinar com havien de funcionar els debats: ciutadania, cultura, temps i 
treball i espai públic i vida quotidiana, que dibuixen l'estratègia del futur Pla 
municipal per les dones 2011-2014. 

Precisa que els objectius s'han de visualitzar amb una feminització de la societat 
i de la política i, d'altra banda, amb l'impuls de la participació de les dones a tots 
els òrgans municipals, provocant un canvi històric de tendència que és imparable, i 
que la ciutat contribueix a fer possible incorporant-se a l'estratègia que les 
barcelonines han dissenyat per al futur. 

Quant a la participació, remarca que el 41% de les dones participants no 
pertanyen a cap organització; és a dir, el Congrés va tenir la força de convocar 
aquestes dones que no pertanyen a cap entitat però que van voler pensar i 
treballar en equip i en xarxa per un futur vist amb ulls de dona.  

En referència a l'escassa participació de dones joves, diu que no fa menys 
important la participació i l'aportació dels col·lectius de dones de més de quaranta 
anys. D'altra banda, posa en relleu la feina i el debat que s'ha fet als deu districtes 
de la ciutat; tant la feina liderada per les conselleres de dones com per les 
tècniques. 

Subratlla que l'eix central del mètode de treball ha estat la participació, 
escoltant tothom, i incorporant aportacions que es treballen des de la pluralitat 
ideològica, religiosa i social, i que aporten una complexitat que no ho fa senzill. De 
tota manera, però, indica que van tenir la capacitat suficient, malgrat els 
desacords, per arribar al compromís de treballar conjuntament per interessos i 
necessitats comunes.  

Conclou que per ser dona a Barcelona, i que això no signifiqui un inconvenient, 
cal que totes i tots impulsin el nou marc de relació entre els gèneres per superar 
estructures socials, culturals, econòmiques i polítiques, i que és feina de tots criar 
aquest futur. 
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La Sra. Blasco agraeix els comentaris fets arran de la presentació d'aquest 
informe, tot i que adverteix a l'oposició que tingui cura que, en voler posar en 
evidència el govern municipal, no es passi de frenada i acabi posant el dit a l'ull al 
moviment associatiu de dones de la ciutat, fins i tot als sectors més afins, que 
també han participat i han treballat en el congrés i han fet moltes de les 
aportacions que se n'han derivat. Creu que s'equivoquen en no fer del tot seu l'èxit 
d'aquest congrés, sense complexos, i amb l'orgull d'haver-hi contribuït. 

Comenta, arran de la no participació dels homes que aquí s'ha posat de 
manifest, que ella mateixa es va comprometre en aquest Plenari a portar aquest 
assumpte a la permanent del Consell Municipal de les Dones i a la comissió 
organitzadora, on va ser objecte de debat i es va decidir que el II Congrés encara 
s'havia de preservar com un espai propi de les dones. Tanmateix, també es va dir 
en el marc dels debats del congrés, tal i com es reflecteix en les conclusions, que 
calia començar a obrir espais de reflexió compartits entre homes i dones a fi de 
continuar avançant cap a l'equitat de gènere. Precisa que va ser una decisió 
raonada, debatuda que va sortir de la permanent del Consell Municipal de les 
Dones, com ja ha dit. Tot i que, a títol personal, considera que demanar un espai 
propi per a les dones un dia i mig cada deu anys no suposa una discriminació. 
Reitera, però, que el mateix moviment de dones ha fet una reflexió al respecte i ha 
dit molt clarament que vol iniciar el camí de l'equitat. 

Pel que fa a la participació de dones joves i immigrants, una preocupació 
explicitada per la Sra. Capella, indica que, tal i com s'ha reflectit en la memòria, 
s'ha treballat específicament per arribar a aquests col·lectius, i informa, en aquest 
sentit, que el proper dia 28 d'abril faran una trobada on són convidades totes les 
dones joves que es van inscriure al Congrés. Conclou, doncs, que s'ha fet un esforç 
per tal que les dones joves i immigrants participessin, que ho han fet d'una forma 
molt diferent a com ho van fer en el I Congrés. Destaca, igualment, que en aquell 
primer congrés van sorgir propostes tan concretes com l'operatiu contra la 
violència masclista, el bus de barri o els espais públics accessibles, que avui són 
una realitat a la ciutat i que fins i tot han traspassat aquest àmbit local i s'han 
convertit, com en el cas de la violència masclista, en llei. 

Per tot plegat, no es pot afirmar que no s'ha avançat, sinó que aquest II 
Congrés ha estat un èxit col·lectiu que mereix el compromís de tothom. 

El Sr. Alcalde tanca els torns d'intervenció agraint els comentaris dels Grups 
municipals, així com també la feina feta durant el II Congrés de les Dones de 
Barcelona.  

Remarca que la mirada amb ulls de dona sorgida arran del I Congrés ha 
transformat Barcelona l'última dècada, molts aspectes de la ciutat han canviat 
gràcies a aquesta mirada. A la vegada, mirant enrere i veient el camí fet, es 
comprova que hi ha molts objectius nous a acarar i construir. 

Per acabar, aprofita per agrair la invitació a la cloenda del II Congrés, i reitera 
que les propostes passen a formar part de l'agenda de Barcelona, i de la mirada 
que l'ha transformat amb la implicació de les dones de la ciutat, sense la qual cap 
dels objectius de la ciutat s'haurien assolit amb plenitud.  

Acaba aquest debat agraint el treball i les conclusions sorgides del II Congrés de 
les Dones de Barcelona. 

 
 

PART DECISÒRIA / EXECUTIVA 
 
a) Ratificacions 
 
3. Ratificar el Decret de l'Alcaldia que designa la Sra. Mónica Alonso Iglesias 

representant de l'Ajuntament de Barcelona a l'Assemblea General de la “Caixa de 
Aforros de Galicia”. 

 
4. Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 8 de març de 2010, que atorga la medalla 

d'honor al sofriment en la categoria d'or a títol pòstum al Sr. José Garrido i Gámez, 
bomber del Servei de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvament de Barcelona, 
amb els beneficis establerts a l'article 5 del Reglament d'Honors i Recompenses 
dels membres de la Policia Municipal i del Servei de Prevenció, Extinció d'Incendis i 
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Salvament, de 17 de setembre de 1976, en agraïment a qui donant un exemple de 
sacrifici per sobre del que s'exigeix, va donar la seva vida al servei de la 
comunitat, constituint la seva actuació un exemple permanent pels seus companys 
i pel conjunt dels empleats públics. 

 
5. Ratificar el decret de l'Alcaldia de 8 de març de 2010, que atorga la medalla 

d'honor al sofriment en la categoria d'argent al Sr. Josep Gaspar i Ruiz, sergent del 
Servei de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvament de Barcelona, amb els 
beneficis establerts a l'article 5 del Reglament d'Honors i Recompenses dels 
membres de la Policia Municipal i del Servei d'Extinció d'Incendis, de 17 de 
setembre de 1976, en agraïment per part de la Ciutat i del Servei de Prevenció, 
Extinció d'Incendis i Salvament. 

 
6. Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 8 de març de 2010, que atorga la Medalla 

d'Honor al Mèrit, en la categoria de bronze, als funcionaris del Servei de Prevenció, 
d'Extinció d'Incendis i Salvament de Barcelona, senyors Israel Caldera Alonso, 
Miquel Duran Ala, Marc Luque Pardo, Miguel Mateu Lengo, Oscar Morillo 
Almendros, Luis Ortiz Martínez i Jaime Romaguera Esteban, en agraïment per part 
de la Ciutat i del Servei de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvament. 

 
S’aproven, per unanimitat, els quatre dictàmens precedents. 
 
b) Propostes d'acord 
 
 

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, TERRITORI I FUNCIÓ PÚBLICA 
 
7. Resoldre les al·legacions presentades pels grups municipals de Convergència i 

Unió i Partit Popular al text de l’Ordenança reguladora del procediment sancionador 
d’acord amb l’informe que obra en l’expedient; i aprovar-la definitivament. 

 
La Sra. Escarp diu que el govern municipal creu en la importància d'aquesta 

ordenança i, per aquest motiu, avui en volen parlar en aquesta sessió, i assenyala 
que en aquesta aprovació definitiva s'han recollit moltes de les al·legacions i 
aportacions que hi han fet els grups municipals.  

Precisa que és una ordenança transversal amb un únic procediment sancionador 
que compacta i agilita els tràmits, mantenint tots els drets de defensa com el 
principi de legalitat i el de proporcionalitat. Igualment, subratlla que és innovadora 
que contempla el decomís, les mesures cautelars de caràcter provisional i altres 
disposicions que introdueixen elements nous com ara l'abreujament del 
procediment i la incorporació de l'administració electrònica. Amb tot això, pretenen 
millorar les garanties dels ciutadans i de les ciutadanes i, sobretot, millorar 
l'eficàcia del procediment, alhora que introduir elements més positius com ara 
mesures educadores, reparadores, complementàries o alternatives a la sanció que 
han de donar contingut a totes les ordenances per, amb les competències pròpies, 
tirar endavant un procediment sancionador únic. 

El Sr. Forn avança que el seu Grup farà una abstenció, que ja van manifestar 
que era en sentit positiu, malgrat que s'han admès totes les al·legacions que van 
presentar a l'aprovació de l'ordenança. Posa en relleu que, també per al seu Grup, 
l'ordenança representa un aclariment sobre el règim sancionador, alhora que 
consolida les garanties per als administrats. 

La Sra. Esteller indica que el seu Grup també valora positivament l'aprovació 
d'aquesta ordenança, amb esmenes del PP incorporades en el període 
d'al·legacions; malgrat això, anuncia que es mantén amb el vot d'abstenció 
motivat pel catàleg de mesures alternatives, tot i que consideren que s'han 
introduït millores a través de les seves al·legacions quant al garantiment d'una 
major seguretat jurídica i, alhora, una reducció de la discrecionalitat per part de 
l'administració en intervenir davant la incoació d'expedients sancionadors. 
Tanmateix, respecte al catàleg de mesures alternatives que abans ha esmentat, 
considera que hauria de formar part d'aquesta ordenança i ser aprovat pel Plenari 
del Consell Municipal. 
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La Sra. Capella avança el vot favorable del seu Grup a l'aprovació d'aquesta 
ordenança, que defineix com un exercici de funció codificadora i d'ordenació que es 
fa des d'aquest Ajuntament, fruit de la seva capacitat i potestat normativa, que 
crea un procediment sancionador propi, tot respectant les especificitats que 
corresponen a l'Estat i a la Generalitat. 

Observa que l'ordenança és flexible i té la virtut de compactar i agilitar els 
tràmits d'un determinat procediment a fi de donar la resposta immediata que 
s'espera d'una administració moderna, amb plena garantia dels principis que han 
d'inspirar tot procediment sancionador com són la plena vigència dels principis de 
legalitat, proporcionalitat, no retroactivitat i presumpció d'innocència; igualment, 
recull la regulació pròpia de la Llei 30/92, així com el decomís i les mesures 
cautelars i altres mesures que puguin ser acordades. 

Posa en relleu que es tracta d'un pas endavant en el sentit que les sancions 
podran ser traduïdes per mesures substitutòries i, en definitiva, complirà la finalitat 
que ha de perseguir tota sanció que no és altra que reparar el dany i la presa de 
consciència per part de la persona que ha infringit la norma. 

La Sra. Escarp agraeix les abstencions positives que aquí s'han expressat, i 
remarca que amb aquesta ordenança s'ha recollit una demanda feta en força 
ocasions en el sentit que cal ser més eficaços en els procediments, però també 
amb la introducció de les eines electròniques, tal i com ha demanat a aquest 
Ajuntament en moltes ocasions la Síndica de Greuges. 

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels Srs. Trias, Forn, Puigdollers, 
Ciurana, Ardanuy, Vives, Blasi i Freixedes i les Sres. Recasens, Fandos, Homs i 
Vila, i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Mulleras i Villagrasa i les Sres. 
Esteller, Balseiro i Martín. 

 
 

COMISSIÓ D'HISENDA I PRESSUPOSTOS 
 
8. Constituir un dret real de superfície a favor de la societat GSIS (Grup de 

Serveis d’Iniciativa Social), SCCL sobre la finca de propietat municipal situada al 
carrer de Ramon Albó, núm. 75-LI i part del seu subsòl, grafiada en el plànol 
annex, per un termini de cinquanta anys, per a la construcció d’un centre 
ocupacional per a persones amb discapacitat psíquica i funcional; adscriure-la al 
Patrimoni Municipal d’Urbanisme (Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge); afectar 
la resta del subsòl de l’esmentada finca (registral 4939) al domini públic municipal; 
sotmetre l'expedient a informació pública durant un termini de trenta dies i, si no 
s'hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir a constituir el dret; formalitzar 
el dret de superfície en escriptura pública, d'acord amb les condicions del 
document annex, que s'aproven; inscriure'l en el Registre de la Propietat; i facultar 
l'Alcaldia per a la realització de totes les actuacions encaminades a concretar, 
clarificar i executar el present acord. 

 
9. Modificar el dret de superfície constituït mitjançant escriptura pública 

formalitzada davant el notari de Barcelona Sr. Juan José López Burniol el 20 de 
desembre de 2006, núm. de protocol 5348, a favor de la Cambra Oficial de 
Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona, respecte a la finca de propietat 
municipal situada a l’avinguda Diagonal, núm. 59 i carrer Selva de Mar, núms. 43-
47, destinada a la construcció de la seu operativa d’aquesta institució, en el sentit 
d’adaptar la superfície i alineacions de la finca, que passarà a tenir 1.153,86 
metres quadrats d’extensió, a les determinacions de la Modificació puntual de les 
condicions d’edificació i ajust d’alineacions del Pla especial urbanístic per a la 
regulació de l’equipament i l’ordenació del subsòl de zona verda a l’illa definida per 
l’avinguda Diagonal i els carrers de la Selva de Mar, Pujades i de Provençals, 
aprovada per acord del Plenari del Consell Municipal el 2 d’octubre de 2009; 
constatar que els terminis següents: inici del termini del dret de superfície, termini 
de carència en el pagament del preu del dret, termini de presentació del projecte i 
sol·licitud de llicència d’obres, i termini de l’exercici de l’opció de compra, quedaran 
referits i començaran a comptar des del moment de formalització de l’escriptura de 
modificació del dret de superfície que s’haurà d’atorgar; autoritzar a la superficiària 
a constituir a favor de tercers un dret real o personal d’ús i gaudi de tot o part de 
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l’edifici amb la finalitat de finançar la seva construcció, dret que serà hipotecable, 
mantenint, en tot cas, la Cambra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de 
Barcelona l’ocupació de l’edifici com a seu operativa de la institució; sotmetre 
l'expedient a informació pública durant un termini de trenta dies i, si no s'hi 
formulen reclamacions o al·legacions, tenir per elevat automàticament aquest 
acord d’aprovació inicial a definitiva; practicar l’operació registral de menor cabuda 
o altres necessàries per a identificar la parcel·la objecte del dret; formalitzar 
escriptura modificativa de la constitució del dret de superfície en els termes del 
present acord; inscriure-la en el Registre de la Propietat; i facultar l'Alcaldia per a 
la realització de totes les actuacions encaminades a concretar, clarificar i executar 
el present acord. 

 
10. Modificar la concessió d’ús privatiu adjudicada mitjançant escriptura pública 

formalitzada davant el notari de Barcelona Sr. Marc Sansalvado Chalaux en 
substitució del Sr. Juan José López Burniol el 13 de febrer de 2008, núm. de 
protocol 507, a favor de la Cambra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de 
Barcelona, respecte al subsòl de la finca de propietat municipal destinada a zona 
verda situada al carrer Pujades, núms. 341-343, i al carrer Provençals, núms. 50-
58, per a la construcció d’un aparcament de vehicles, en el sentit d’adaptar la 
superfície i alineacions de la finca, que passarà a tenir 2.150 metres quadrats 
d’extensió, a les determinacions de la Modificació puntual de les condicions 
d’edificació i ajust d’alineacions del Pla especial urbanístic per a la regulació de 
l’equipament i l’ordenació del subsòl de zona verda a l’illa definida per l’avinguda 
Diagonal i els carrers de la Selva de Mar, Pujades i de Provençals, aprovada per 
acord del Plenari del Consell Municipal el 2 d’octubre de 2009; constatar que el 
termini de la concessió quedarà referit i començarà a comptar des del moment de 
formalització de l’escriptura de modificació de la concessió que s’haurà d’atorgar; 
autoritzar la concessionària a constituir a favor de tercers un dret real o personal 
d’ús i gaudi, de tot o part de l’aparcament amb la finalitat de finançar la seva 
construcció, dret que serà hipotecable; sotmetre l'expedient a informació pública 
durant un termini de trenta dies i, si no s'hi formulen reclamacions o al·legacions, 
tenir per elevat automàticament aquest acord d’aprovació inicial a definitiva; 
practicar l’operació registral de menor cabuda o altres necessàries per a identificar 
la parcel·la objecte de concessió; formalitzar escriptura modificativa de 
l’adjudicació de la concessió d’ús privatiu en els termes del present acord; 
inscriure-la en el Registre de la Propietat; i facultar l'Alcaldia per a la realització de 
totes les actuacions encaminades a concretar, clarificar i executar el present acord. 

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens precedents. 
 
11. Aprovar els compromisos econòmics de l’Ajuntament de Barcelona en el 

Contracte-Programa entre l’Administració General de l’Estat i l’Autoritat del 
Transport Metropolità per finançar el transport regular de viatgers de Barcelona de 
l’exercici 2010 per un import de 69.415.000,00 euros i regularitzar l’exercici 2009 
que eren de 93.673.506,00 euros. aprovar la despesa plurianual pels pressupostos 
municipals dels exercicis 2010 al 2019, ambdós inclosos, per un import de 
3.470.750,00 euros anualment, d’acord amb el Contracte-Programa entre 
l’Administració General de l’Estat i l’Autoritat del Transport Metropolità per finançar 
el transport regular de viatgers de Barcelona de l’exercici 2010 i regularitzar 
l’exercici 2009. 

 
La Sra. Escarp assenyala que amb aquesta aprovació s'està duent a terme el 

procés formal pel qual cadascuna de les administracions consorciades aprova el 
contingut del Contracte-Programa; en termes generals, informa que aquest 
Contracte-Programa 2009-2010 recull les necessitats brutes del sistema de 
2.444.000 euros, i unes necessitats netes, una vegada trets els ingressos tarifaris, 
d'1.465.000 euros. Quant al que recull el Contracte-Programa respecte a les 
inversions, manifesta que són importants, i que cobreixen les necessitats de 
posada en servei dels nous trams de metro de les línies 9, 2 i 5, major 
disponibilitat de material mòbil a la xarxa de metro i d'autobús, el programa 
d'adquisició de 24 noves unitats de ferrocarrils, així com el finançament dels nous 
títols integrats adreçats a col·lectius específics –T-12, Família nombrosa, T-Jove–. 
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Igualment, introdueix una aportació addicional de la Generalitat, per import de 50 
milions l'any 2010, derivada de l'acord de valoració del traspàs de Renfe. 

Indica que aquesta signatura permet cobrar l'aportació de l'administració de 
l'Estat l'any 2010 i el 2011, alhora que possibilita aixecar l'endeutament necessari 
que permeti cobrir les necessitats del sistema. 

Per acabar, fa notar la coincidència que aquest Contracte-Programa se signa al 
mateix temps que el d'ATM amb el Consorci de Transports de Madrid. 

El Sr. Freixedes posa de manifest que el seu Grup ha denunciat en diverses 
ocasions que el Contracte-Programa no respon a les necessitats financeres del 
sistema de transport públic metropolità; assenyala, també, que any rere any han 
pogut assistir a la retirada gradual de l'Estat del Contracte-Programa, i el fet que, 
actualment, ja no és ni tan sols un acord per liquidar deutes. En aquest sentit, a 
un mal contracte-programa per al finançament del transport públic, cal sumar-hi la 
sagnia que representen les pèrdues generades per un frau cada vegada més 
habitual. Per tot plegat, anuncia el vot contrari del seu Grup. 

El Sr. Mulleras exposa que el finançament deficient del transport públic es 
tradueix en què els barcelonins han de pagar cada vegada més. Remarca que el 
seu Grup ha reclamat en moltes ocasions més protagonisme per part de l'Estat i de 
la Generalitat en el finançament del transport públic. En aquesta línia, observa que 
en aquest expedient que se'ls presenta, l'Estat només finança el 12%, un 
finançament que ha caigut en dos anys un 14%. Concreta, quant a aquesta 
denúncia que el PP ha fet moltes vegades per l'escàs finançament d'ambdues 
administracions, que els ciutadans paguen per triplicat el transport públic: una 
vegada en pagar el títol de transport, una altra vegada en liquidar els impostos 
municipals –remarca que avui s'aprova una aportació de 200 milions d'euros 
procedents dels impostos municipals per finançar el transport públic–, i, una 
tercera vegada, quan paguen el recàrrec de l'IBI, que és injustificat, atès que es 
paga amb independència de l'ús que es faci del transport, i va en funció del valor 
de l'immoble. Precisa que amb aquest recàrrec, cada any es recapten 50 milions 
d'euros, de manera que es recorre a ofegar els barcelonins per finançar el 
transport públic. A més, ara s'afegeix encara la generació de més dèficit –230 
milions d'euros–, i es pregunta com i qui el pagarà, alhora que subratlla que es 
generarà abans que arribin la línia 9 o el traspàs de Rodalies. 

En definitiva, reitera que el Grup del PP continua demanant una autèntica llei de 
finançament del transport públic. 

El Sr. Florensa expressa, tal i com ja van fer en la Comissió d'Hisenda i 
Pressupostos, el vot favorable del Grup d'ERC, atès que consideren que el que es 
fa és complir amb els compromisos econòmics i la despesa plurianual d'aquest 
Ajuntament pel que fa al Contracte-Programa, que és l'eina de què disposen 
perquè entre diferents administracions es pugui finançar el transport públic. 

La Sra. Escarp precisa que les aportacions al Contracte-Programa per part de la 
Generalitat, durant el període 1999-2002, van tenir un increment del 16,29% ; i 
les aportacions, durant el període 2003-2008, van experimentar un increment del 
97,24%; pel que fa a les aportacions de l'Estat en els mateixos períodes, en el 
primer cas l'increment va ser de -1,37%, i en el segon període arriba al 83,93%. 

El Sr. Freixedes avança que no té intenció d'entrar en percentatges, però vol 
puntualitzar que els que acaba d'expressar la Sra. Escarp es refereixen a un total 
que va en augment; mentre que allò que que importa és el percentatge que 
correspon a cada administració, i que es tradueix en una retirada gradual de l'Estat 
que s'està compensant amb aportacions creixents de la Generalitat i de 
l'Ajuntament. És precisament això el que denuncia el seu Grup, és a dir, que 
aquesta administració no és rigorosa en exigir allò que l'Estat hauria d'aportar, de 
la mateixa manera que tampoc no ho és per combatre el frau en el servei públic de 
transport metropolità i, en aquest sentit, es remet a les estadístiques publicades 
pel diari El País, que al seu parer són més fiables que les de TMB, que posen de 
manifest que al metro de Barcelona cada vuit minuts es colen 250 persones, i que 
traduït a diners significa aproximadament uns quatre-cents euros. 

La Sra. Escarp, arran de l'acusació de manca de rigor en exigir el finançament 
que acaba de fer el Sr. Freixedes, li recorda les previsions sobre la línia 9 quan 
governava el seu partit a la Generalitat, i allò que ha acabat sent en realitat. 
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S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra dels Srs. Trias, Forn, 
Puigdollers, Ciurana, Ardanuy, Vives, Blasi i Freixedes i les Sres. Recasens, Fandos, 
Homs i Vila, i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Mulleras i Villagrasa i les 
Sres. Esteller, Balseiro i Martín. 

 
 

COMISSIÓ D'URBANISME, INFRAESTRUCTURES I HABITATGE 
 
Districte de Ciutat Vella - Districte de Sant Martí 
 
12. Aprovar definitivament de forma parcial, de conformitat amb l'article 68 de 

la Carta Municipal de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a l’ordenació de part 
de l’àrea E13 del Pla especial d’ordenació urbana de la façana al mar de Barcelona, 
al sector del passeig de Carles I i de l’avinguda d’Icària, en l’àmbit corresponent a 
l’ocupació de l’activitat “Diàleg a la Fosca”, d’iniciativa municipal; resoldre les 
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de 
conformitat amb l’informe emès per la Direcció de Serveis de Planejament, de 
valoració de les al·legacions; suspendre definitivament el tràmit d’aprovació 
definitiva del Pla, pel que fa a al resta de l’àmbit, de conformitat amb l’article 
90.1.b del Text Refós de la Llei d’Urbanisme i d’acord amb les determinacions de 
l’informe de l’esmentada Direcció; informes, tots dos, que consten a l’expedient i a 
efectes de motivació s’incorporen a aquest acord. 

 
El Sr. Freixedes manifesta que el seu Grup votarà a favor d'aquest punt de 

l'ordre del dia, i es felicita perquè, finalment, s'hagi arribat a la conclusió que 
l'edifici de Turisme de Barcelona que volien construir no es faci i, per tant, que 
s'abandoni la visió de considerar tot l'espai entre la ronda Litoral i el mar com un 
solar on tot hi cap. Confia, però, que aquest canvi de criteri no s’acabi aquí, sinó 
que atenyi altres projectes, a hores d'ara encallats, com ara l'ampliació del pavelló 
de la Mar Bella i altres edificacions que l'Ajuntament, unilateralment, ha decidit 
situar entre la platja i la ronda del Litoral. 

El Sr. Villagrasa avança que el seu Grup votarà a favor d'aquest Pla especial 
urbanístic perquè considera que el projecte "Diàleg a la Fosca" mereix aquesta 
ubicació privilegiada, i també perquè és bo donar resposta a les necessitats de 
l'Escola de Vela. No obstant això, manifesta que, en un futur, no donaran suport a 
les volumetries que no respectin el litoral, com succeïa amb el projecte inicial en 
aquest cas. 

El Sr. Martínez reitera el vot favorable del Grup d'ERC, i celebra que l'aposta 
d'obrir la ciutat al mar no es quedi en res a base de construccions davant del mar. 
Manifesta, però, que són partidaris de l'activitat "Diàleg a la Fosca" i de l'Escola de 
Vela com a equipaments de ciutat, però consideren que l'excessiva especialització 
d'una zona de la ciutat pot comportar problemes, a mitjà i curt termini, de 
seguretat i de mobilitat.  

Així doncs, reclamen la mateixa atenció en les actuacions de caràcter urbanístic 
que es fan en aquella zona que en la resta de la ciutat, alhora que advoquen per la 
diversitat d'activitats en contra de l'especialització, i la creació d'oportunitats a 
partir de l'urbanisme i no pas a l'inrevés. 

La Sra. Blasco expressa el vot favorable del Grup d'ICV-EUiA, i remarca que el 
seu Grup compartia d'aquest Pla especial l'activitat "Diàleg a la Fosca" i l'Escola de 
Vela; però, tanmateix, no estava d'acord amb el nou volum proposat que actuaria 
de tap i particularitzaria l'espai públic i la façana marítima. Coincideixen amb què 
no té cap sentit anar en contra de la política d'obrir la ciutat al mar, i construir en 
els espais veïns de les platges recuperades per l'ús ciutadà. En base a aquest 
raonament, que comparteixen el districtes de Ciutat Vella i de Sant Martí, van 
proposar aturar la part del projecte que ocasiona desacord i mantenir, però, la part 
que ha obtingut consens. 

El Sr. García-Bragado agraeix el vot favorable al projecte "Diàleg a la Fosca" i de 
l'Escola de Vela tal i com està plantejat, i emplaça els grups municipals a prendre 
decisions més endavant en projectes més concrets quant a la finalització del carrer 
Marina. 
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El Sr. Alcalde tanca els torns d'intervenció remarcant la importància d'aquest 
punt, i desitja que, al més aviat possible, sigui una realitat el projecte "Diàleg a la 
Fosca", i aprofita per donar la benvinguda als membres de la Fundació Diàleg a la 
Fosca i de l'ONCE presents en aquesta sala. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen en debat. 
 
Districte de Ciutat Vella 
 
13. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de millora urbana d’ordenació de les finques situades al carrer 
d’Andrea Dòria, núms. 23 i 25-31, promogut per Fundació Privada Hospital de la 
Santa Creu i Sant Pau. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 
14. Declarar la caducitat, de conformitat amb l’article 92.1 de la Llei 4/1999 de 

13 de gener, de modificació de la Llei 30/1992 de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, de la tramitació 
del Pla de millora urbana del sòl qualificat de subzona hotelera del casc antic a les 
finques núms. 13b, 15 i 17 del carrer de Sant Pere més Alt, i núms. 2 i 8 del carrer 
d’Amadeu Vives, promogut per la Fundació Orfeó Català-Palau de la Música 
Catalana, atesa l’existència de motius determinants per a la declaració de 
caducitat, fonamentats a l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament; que 
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora a aquest acord; notificar 
aquest acord als promotors del Pla i procedir a l’arxiu de les actuacions. 

 
El Sr. García-Bragado indica que hi havia un procés de suspensió del 

procediment d'aprovació del pla especial a l'espera de la concreció d'un seguit de 
dades que afectaven directament la viabilitat del projecte. Afegeix que aquestes 
dades encara no han estat aportades, fet que ha coincidit amb un procés a través 
del qual el titular dels terrenys ha plantejat diverses accions legals per resoldre les 
seves controvèrsies amb la Fundació Orfeó Català-Palau de la Música, per la qual 
cosa s'afecta la viabilitat del planejament i, per tant, es proposa la seva caducitat. 

El Sr. Puigdollers posa de manifest que votaran a favor d'aquest punt, en 
coherència amb el que van votar en la sessió de Plenari del 30 d'octubre de 2009, 
on es va acordar la suspensió de l'aprovació definitiva d'aquest pla, amb 
advertiment exprés de caducitat fonamentat en el fet que el document aprovat 
inicialment feia constar una estructura de la propietat que no era real, i constata 
que han transcorregut els tres mesos establerts sense que això s'hagi resolt, per la 
qual cosa, des del punt de vista jurídic, cal aprovar la declaració de caducitat. 

El Sr. Villagrasa avança, també, el vot favorable del seu Grup. Tanmateix, 
recorda que, d'aquesta operació, el gran perjudicat és el col·legi La Salle Comtal, 
atesa la necessitat que té de millorar les seves instal·lacions docents. Per aquest 
motiu, sol·liciten que, en el moment que es defineixi el futur d'aquestes finques 
dels carrers de Sant Pere més Alt i d'Amadeu Vives, es tinguin presents les 
necessitats de l'escola esmentada. 

El Sr. Martínez fa un símil amb el món de l'alpinisme, on la desgrimpada d'una 
paret afegeix un grau de dificultat a la grimpada inicial, per expressar la dificultat 
que significa desfer tot l'embolic urbanístic en aquest assumpte, que obliga a ser 
cauts i tenir en compte totes les parts afectades. 

En aquest sentit, posa de manifest que al seu Grup li preocupa la situació en què 
queda l'escola La Salle Comtal que, en el seu moment, era un dels principals 
objectius en fer l'operació; així com també la possibilitat que l'àmbit esdevingui 
equipament públic, així com el procés participatiu amb els veïns i les veïnes de la 
zona, a fi de garantir que sigui una zona comercial, de vianants, amb equipaments 
i entorn paisatgístics ad hoc amb el patrimoni nacional que és el Palau de la 
Música. 

La Sra. Blasco indica que el seu Grup votarà favorablement a la declaració de 
caducitat, alhora que celebra que es procedeixi a arxivar l'expedient del projecte 
de l'hotel del Palau. Més enllà de les decisions que es puguin prendre més 
endavant quant al planejament vigent, entén que aquest que aproven avui és un 
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tràmit imprescindible per evitar possibles litigis posteriors. Remaca, també, que 
aquesta operació es duu a terme amb la nova Junta del Palau de la Música. 

El Sr. García-Bragado agraeix el vot favorable de tots els grups que, tal i com ha 
fet notar el Sr. Puigdollers, és coherent. Posa de manifest que han tingut ocasió de 
tractar aquest assumpte a la Comissió d'Urbanisme, Infraestructures i Habitatge on 
s'ha posat de manifest que el punt de partida del procés va ser la signatura d'un 
conveni institucional i, fins a quin punt, aquests acords institucionals significaran 
trobar una solució adient per a aquesta part de la ciutat. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen en debat. 
 
Districte de l'Eixample 
 
15. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els articles 11.1.j i 66.3 de la 

Carta Municipal de Barcelona, la modificació del Pla General Metropolità en l’àmbit 
discontinu: A-Illa Londres-Villarroel-París-Comte d’Urgell; B-Illa París-Casanova-
Còrsega-Villarroel, d’iniciativa municipal, amb les modificacions a què fa referència 
l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament; resoldre les al·legacions 
presentades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de conformitat 
amb l’informe de l’esmentada Direcció, de valoració de les al·legacions; informes, 
tots dos, que consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen a aquest 
acord; i trametre l'expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de 
Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 

 
La Sra. Escarp posa en relleu que aquesta modificació és congruent amb la 

proposta d'adaptar el planejament vigent a la resolució judicial del juny de 2009. 
Així doncs, una illa que sempre ha estat qualificada d'equipament, es consolida 
com a tal i, alhora, també es consolida el sostre 7b-13e que correspon a habitatge 
en règim de protecció. 

Assenyala que es pretén posar fi a tots els processos judicials oberts i, alhora, 
guanyar un interior d'illa en l'illa veïna de Londres-Villarroel. 

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup emetrà un vot contrari a aquesta 
aprovació provisional, malgrat que, de certa manera, aquesta aprovació dóna la 
raó a les propostes que el seu Grup havia defensat històricament sobre aquest 
solar en el sentit que no es podia qualificar com a 10hj. Ara, però, s'hi afegeix un 
nou aspecte rellevant que és que, amb aquest acord, no es compleix el sentit de 
les sentències judicials que han donat la raó als litigants. Afegeix que, en un estat 
democràtic, les administracions públiques tenen com a primera obligació el 
compliment de les sentències. 

El Sr. Mulleras addueix que el govern municipal ha fet una gestió nefasta en 
aquest assumpte; malgrat les sentències contràries del TSJ de Catalunya, ha 
continuat construint els equipaments, i es van veure obligats a fer fins a tres 
modificacions de PGM per donar cobertura a l'actuació. Ara, però, hi ha un edifici 
social desocupat, i els pregunta si la superfície d'aquests habitatges compleix amb 
la normativa i si tenen condicions d'habitabilitat. Adverteix, en aquest sentit, que 
no tot està permès en un estat de dret, i ningú no està per sobre de la llei. 

Per tot el que acaba d'expressar, i perquè entenen que no són els veïns qui han 
de sortir perjudicats de la negligència municipal, el seu Grup s'abstindrà en 
aquesta votació. 

La Sra. Escarp recalca que la parcel·la sempre ha estat qualificada 
d'equipament, i sobre la qual s'han produït tota mena de litigis. Afirma, però que el 
govern municipal ha actuat sempre amb coherència amb la voluntat d'ubicar-hi 
equipaments, bàsicament educatius, i per cobrir la manca d'habitatge públic al 
districte de l'Eixample. Indica, tot seguit, que aquesta illa respon als mateixos 
criteris que s'estan adoptant en altres illes i que és la compactació d'equipaments 
per dotar a l'Eixample, molt mancat d'espais lliures, amb espais verds, 
equipaments educatius i aparcaments, com passa en aquest cas. 

Insisteix, doncs, que des del primer moment s'ha actuat amb coherència, 
malgrat les interrupcions judicials que fins i tot han posat en qüestió que s'hi 
ubiqués un CEIP i una escola-bressol. 

El Sr. Puigdollers nega que CiU els hagi qüestionat mai els equipaments en 
aquest solar; altrament sí que han posat en qüestió sempre que en espais 
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d'equipaments s'hi construïssin habitatges. Això és el que expressa la sentència, a 
més que s'ha de restaurar el verd en aquell àmbit, aspecte que no es compleix. 

La Sra. Escarp manifesta que, amb aquesta modificació, es consoliden els 
equipaments existents, alhora que s'inclou la part de sòl qualificat d'equipament 7b 
13e que correspon a habitatge protegit. 

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra dels Srs. Trias, Forn, 
Puigdollers, Ciurana, Ardanuy, Vives, Blasi i Freixedes i les Sres. Recasens, Fandos, 
Homs i Vila, i l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Mulleras i Villagrasa i 
les Sres. Esteller, Balseiro i Martín. 

 
Districte de les Corts 
 
16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la regulació de l’equipament situat a 
l’avinguda de Joan XXIII, núm. 1U, per ubicar un nou mòdul de vestuaris al costat 
de la pista esportiva coberta, d’iniciativa municipal. resoldre les al·legacions 
presentades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de conformitat 
amb l’informe emès per la Direcció de Serveis de Planejament, de valoració de les 
al·legacions; informe que consta a l’expedient i a efectes de motivació s’incorpora 
a aquest acord. 

 
17.Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, la Modificació puntual del Pla especial urbanístic per a l’ordenació del 
recinte del Reial Club de Tennis Barcelona 1899, promogut pel Reial Club de Tennis 
Barcelona 1899. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
 
18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a la concreció del 
tipus d’equipament i ordenació volumètrica de la finca situada entre els carrers de 
Sant Gervasi de Cassoles, núms. 60-66, i de Teodora Lamadrid, núms. 7-15, 
promogut per la congregació de Religiosas de Nuestra Señora de la Merced de 
Barcelona; requerir el promotor per tal que, en el termini màxim de tres mesos a 
comptar des del dia següent a la notificació del present acord, constitueixi la 
garantia, per un import de 4.998,24 euros, corresponent al 12% del valor de les 
obres d’urbanització inherents a aquest planejament, als efectes establerts a 
l’article 101.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 
1/2005, de 26 de juliol, i com a requisit previ a la publicació d’aquest acord així 
com de la normativa del Pla; i publicar el present acord i la normativa del Pla al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la seva executivitat, un 
cop s’hagi acreditat el compliment del requeriment indicat. 

 
19. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els articles 11.1.j i 66.3 de la 

Carta Municipal de Barcelona, la Modificació del Pla General Metropolità per a la 
creació de sistemes a les parcel·les del carrer de Teodoro Roviralta, núms. 1-3, i 
de l’avinguda del Tibidabo, núms. 17-19, i ordenació del nou equipament del carrer 
de Teodoro Roviralta, núms. 1-3, promoguda per Mútua Universal-Mugenat; i 
trametre l'expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a 
la seva aprovació definitiva. 

S’aproven, per unanimitat, els quatre dictàmens precedents. 
 
20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic de l’equipament situat al carrer dels 
Esports, per ubicar una escola bressol municipal i ampliar el CEIP Tàber, promogut 
pel Consorci d’Educació de Barcelona. 

 
El Sr. Martínez es felicita, d'entrada, per l'obtenció d'una nova escola bressol. 

Observa, de tota manera, que aquesta escola s'ubica en una àrea de baixa 
concentració d'habitatge, per la qual cosa, amb tota seguretat els infants hi 
acudiran en transport privat. Remarca que la mobilitat a la zona és força 
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complicada, les àrees d'aparcament són clarament insuficients i s'hi produeixen 
col·lapses permanents, agreujats per la gran densitat d'autobusos escolars que hi 
circulen. 

Per tot plegat, el seu Grup assenyala que cal una actuació quant a les places 
d'aparcament i l'ordenació del trànsit, sobretot a les hores d'entrades i sortides de 
les escoles, per aconseguir una mobilitat eficient. 

La Sra. Jaurrieta, en qualitat de regidora del districte de Sarrià-Sant Gervasi, 
agraeix el posicionament favorable de tots els grups en aquest punt, i remarca que 
aquesta escola bressol és molt necessària al districte, sobretot a la zona de Can 
Caralleu on s'ubica, atès que no n'hi ha cap. Assenyala, també, que dóna resposta 
a una demanda dels veïns de l'entorn; tota vegada que entén que serà compatible 
amb compartir els equipaments de Can Caralleu i de la resta d'equipaments de la 
zona, entre els quals les instal·lacions de l'Associació d'Acadèmies Mèdiques, la 
residència d'estudiants, l'escola Costa i Llobera i la mateixa escola Tàber que, amb 
aquesta proposta, podrà ampliar el seu menjador doblant-ne la capacitat. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen en debat. 
 
21. Denegar l’aprovació definitiva del Pla especial urbanístic i de millora urbana 

per a la concreció de la titularitat, tipus, i ordenació dels sòls d’equipament de les 
parcel·les al carrer de Pomaret, núms. 106-108, promogut per Fundación Real 
Monasterio de Santa Isabel, de conformitat amb l’informe del Sector d’Urbanisme i 
Infraestructures en el qual hi figura la valoració de les al·legacions i dels informes 
emesos, que a efectes de motivació s’incorpora, i atès que, als efectes del que 
preveu l’article 15 de la Modificació del Pla General Metropolità per a la regulació 
del desenvolupament dels sòls d’equipament en la zona d’influència del Parc de 
Collserola, aprovada definitivament en data 20 d’octubre de 2004, cal concloure 
que: a) la dimensió del programa funcional del col·legi no és adequada a 
l’emplaçament proposat; b) les edificacions i instal·lacions previstes alteren de 
forma manifesta la topografia, i tenen un important impacte visual sobre la 
configuració actual del paisatge en aquest àmbit, en contacte amb el Parc de 
Collserola, i c) el funcionament del col·legi, que es recolza en una trama viària de 
poca capacitat, incidiria de forma molt negativa sobre la mobilitat del sector. 
Estimar en les seves consideracions i peticions fonamentals les al·legacions 
formulades per part del Sr. Joan Puigdollers Fargas, en la seva qualitat de Regidor 
del Grup Municipal de Convergència i Unió; el Sr. Juan López Alburquerque, en 
representació de la Fundación Privada OAK House School; la Sra. Mª Carme 
Carmona Cornet, en representació de l’Associació de Veïns i amics del barri de 
Laforja; el Sr. Enrique Albiol Biosca, en representació de l’Associació de Veïns de 
Sarriambell; el Sr. Enric Piera Puigbó, en representació de l’entitat Cariplo, S.L.; la 
Sra. Núria Pedrals i Pugès, actuant en nom propi i en representació de la 
Plataforma Cívica per a la Defensa de Collserola; i del Sr. Enric Castellví Arasa, en 
representació de la Sociedad General de Aguas de Barcelona, de conformitat amb 
l’esmentat informe del Sector d’Urbanisme i Infraestructures. 

 
El Sr. García-Bragado indica que es porta a la consideració d'aquest Plenari la 

denegació del Pla especial per a un equipament escolar, en un sòl qualificat 
d'equipament en un espai extremadament sensible com és el vessant barceloní de 
la serra de Collserola. Informa que ha estat un projecte que ha tingut una 
tramitació llarga atès que, tant per part dels promotors com del mateix consistori, 
hi ha hagut la millor voluntat per intentar encabir-hi un gran equipament escolar, 
per a 1.700 alumnes, en un lloc gens fàcil per molts motius. Finalment, malgrat 
tots els esforços esmerçats per millorar el projecte, s'han posat de manifest un 
seguit de consideracions relatives al programa funcional del col·legi i a les 
edificacions i instal·lacions previstes, que alteren manifestament la topografia i 
signifiquen un fort impacte visual, així com també incideixen en els aspectes de 
mobilitat, de manera que s'ha arribat a la conclusió que el lloc no és adient per a 
una instal·lació amb aquestes característiques. 

Assenyala que s'han emès informes desfavorables al pla per part del Consorci 
del Parc de Collserola, de l'Agència Catalana de l'Aigua, de l'Àrea de medi ambient 
i de la Direcció de Mobilitat d'aquest Ajuntament, de la Direcció tècnica del sector 
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d'Urbanisme, així com l'informe final, redactat pel sector d'Urbanisme, 
Infraestructures i Habitatge on es proposa la denegació. 

Indica que consideren que aquesta escola ha de trobar una localització a la 
ciutat adequada ateses les seves característiques, i reservar els espais qualificats 
d'equipament a la falda de Collserola per unes instal·lacions amb menys impacte 
que la proposada. 

El Puigdollers anuncia que el seu Grup votarà a favor d'aquesta denegació 
atesos tots els informes negatius que el Tinent d'Alcalde acaba d'esmentar. 
Remarca que, a partir d'aquest acord, cal fer un esforç per trobar la manera de 
permutar el terreny propietat de l'escola per algun altre terreny a Barcelona que 
els permeti construir les seves instal·lacions. Per tant, la feina no s'acaba amb 
aquesta denegació del pla especial, sinó que ara cal trobar, com ha dit, un espai 
per permutar. 

El Sr. Villagrasa avança el vot contrari del Grup del PP a aquesta denegació; 
entre els motius que al·lega hi ha el fet que el govern municipal ha anat retardant 
la presentació d'aquest acord amb l'excusa que mancaven tres informes 
desfavorables, però no vinculants; i perquè cal reconèixer que la Fundación Real 
Monasterio de Santa Isabel, finalment, ha presentat un projecte urbanístic 
impecable, i que compta amb el permís del Departament d'Ensenyament. 
Igualment, els fa notar que no han volgut tenir en compte les més de dues mil 
firmes que s'han presentat per a la construcció d'un centre escolar en un solar 
qualificat d'equipament.  

Posa de manifest que li sembla, per tant, que la decisió de denegació és 
discrecional, presa probablement per discrepàncies ideològiques, per la qual cosa 
es pot qualificar de decisió política més que no pas tècnica. 

El Sr. Martínez addueix que, d'haver-se fet realitat els comunicats de premsa de 
fa uns quants anys, ara estarien parlant del Parc Natural de Collserola en ple 
funcionament i, per tant, amb unes regles urbanístiques molt més clares quant a 
allò que s'hi pot instal·lar i el que no. 

Fet aquest incís, addueix que la defensa per part del seu Grup del Parc Natural 
de Collserola, malgrat que no existeixi un decret que així el reconegui i que els 
seus límits s'incloguin en una normativa urbanística que blindi el pas intermedi 
entre la ciutat, el parc urbanitzat i el Parc de Collserola. 

Per tot plegat, mostren el seu desacord amb què s'ubiquin equipaments o altra 
mena de construccions en aquest àmbit. 

La Sra. Blasco assenyala que el Grup d'ICV-EUiA ha valorat les al·legacions i els 
diversos informes sectorials emesos, la majoria dels quals negatius; indica que 
compareixen l'informe del Sector d'Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, on 
s'afirma que existeixen motius tècnics i d'il·legalitat per denegar l'aprovació 
definitiva del Pla i, per això, el seu Grup hi votarà a favor. 

Observa que les edificacions i les instal·lacions previstes en la proposta 
modifiquen significativament la topografia de l'entorn, especialment arran dels 
moviments de terres necessaris per fer-hi l'aparcament; igualment, comporten un 
impacte visual i paisatgístic important en l'entorn en contacte amb el Parc de 
Collserola que consideren inadmissible. 

Igualment, indica que el mitjà d'arribar al col·legi serà en transport privat que, 
en una trama viària de poca capacitat, incidiria molt negativament en la mobilitat 
de la zona, que empitjoraria la situació de congestió actual. 

Per tot plegat, consideren que una escola de les dimensions proposades no és 
viable en aquest emplaçament, atesa la modificació de PGM per a la regulació del 
desenvolupament de sòls d'equipament de la zona d'influència del Parc de 
Collserola, a la qual està sotmès jeràrquicament el present Pla especial, i per altres 
motius expressats en els informes consideren que cal la seva denegació. 

El Sr. García-Bragado agraeix el vots favorables de la majoria d'aquesta cambra. 
Al·lega, tanmateix, que denegar la implantació d'un centre escolar a Barcelona no 
és plat de gust per a aquest govern, i consideren que s'ha de buscar el lloc 
adequat per instal·lar aquest centre. Una prova que la ubicació no era l'adequada 
han estat els intents, infructuosos, de forçar la instal·lació del centre escolar. 

Respon, arran de l'observació del Sr. Villagrasa, que la denegació no respon a 
raons ideològiques, atès que si ni hi haguessin, aquest consistori estaria 
prevaricant literalment; així doncs, com no és aquest el cas, el que sí que preval 
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són les raons urbanístiques i jurídiques de pes per a aquesta denegació. Li 
demana, doncs, que sigui caut amb les seves apreciacions. 

El Sr. Puigdollers insisteix que per part del Grup de CiU no existeix cap raó 
ideològica que justifiqui el seu vot. En segon lloc, remarca que el tracte que ha 
rebut l'escola per part del govern municipal al llarg dels darrers anys no ha estat 
especialment bo, en el sentit que s'ha trigat massa a explicar-li les dificultats que 
planaven sobre el projecte; i afegeix que està d'acord amb la intervenció del 
representat del Grup d'ERC en el sentit que si hagués existit l'estructura de 
protecció del Parc de Collserola des del dia que es va anunciar –amb l'entrada del 
Tripartit al govern de la Generalitat– , no hauria calgut avui denegar aquesta 
llicència. 

El Sr. Villagrasa lamenta que les úniques al·legacions que s'han presentat en 
contra d'aquest projecte hagin estat les de CiU, que a la resta li han servit 
d'excusa per denegar el projecte. Reitera que el projecte és impecable des del punt 
de vista urbanístic, i està convençut que sense les al·legacions esmentades, avui el 
debat seria un altre i el sentit de la votació també. 

El Sr. Martínez vol entendre que, quan el Sr. Villagrasa parla de motius 
ideològics, ho aplica a una determinada visió de l'urbanisme. Admet que l'escola ha 
fet un esforç per intentar adequar-se, però malauradament hi ha informes 
desfavorables; alhora que es refermen en el convenciment que cal atenir-se a allò 
que confien que un dia arribarà a ser Collserola, un indret lliure d'equipaments. 

El Sr. García-Bragado atribueix les raons ideològiques al Sr. Villagrasa, no pas 
les de la resta del consistori, que el fan votar a favor d'un projecte urbanístic 
inviable. 

Remarca al Sr. Puigdollers que el tracte dispensat als promotors del pla ha estat 
–i gosa emprar el mateix terme que el Sr. Villagrasa– impecable, en el sentit que 
no tenen cap dret des del punt de vista municipal a frustrar els intents d'un 
promotor determinat d'utilitzar els seus terrenys. Puntualitza que van presentar 
diferents projectes que es van tirar enrere, i que en van tornar a presentar de 
nous. Ara, tanmateix, no consideren que calgui reblar el clau una vegada més i, 
finalment, han considerat que el document que s'ha presentat mereix una 
denegació. 

Conclou, per tant, que l'actuació de l'Ajuntament ha estat la correcta i, a partir 
d'aquí, el promotor haurà de cercar una nova ubicació per tirar endavant el seu 
projecte que, en la mesura que estigui en les mans d'aquest consistori i no afecti 
l'interès públic, intentaran facilitar. 

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra dels Srs. Fernández Díaz, 
Cornet, Mulleras i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Martín. 

 
Districte de Sant Andreu 
 
22. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els articles 11.1.j i 66.3 de la 

Carta Municipal de Barcelona, la Modificació puntual del Pla General Metropolità 
d’àmbit discontinu a les parcel·les dels carrers de Pons i Gallarza, núms. 58-58b, 
cantonada amb carrers de Jorba i de Cabrera (Casal Catòlic de Sant Andreu) i 
carrer d’Otger, núms. 10-14 i 18 a 26, promogut per TEYCO, S.L., amb la 
prescripció a que fa referència l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament i 
amb les modificacions contingudes a l’informe de l’esmentada Direcció, que consta 
a l’expedient i a efectes de motivació s’incorpora a aquest acord; i TRAMETRE 
l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a la seva 
aprovació definitiva. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 
23. Concretar el sistema d’explotació de l’estació d’autobusos interurbans de la 

Sagrera, d’acord amb el Departament de Política Territorial i Obres Públiques, en el 
sentit que la figura concessional establerta en l’apartat quart del conveni, aprovat 
pel Plenari del Consell Municipal en sessió de 27 de novembre de 2009, es 
formalitza mitjançant encàrrec de gestió i introduir una precisió sobre l’aportació 
econòmica de la Generalitat en l’acord tercer, segons la redacció que figura com 
annex. 
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S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz, 
Cornet, Mulleras i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Martín. 

 
Districte de Sant Martí 
 
24. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de millora urbana per a l’ordenació de l’edificació situada al 
passeig de Maragall, núms. 29-35 i l’interior d’illa delimitada pel Passeig Maragall i 
els carrers de Sant Antoni Maria Claret, de la Indústria i de Conca, promogut per 
Gratsa. 

 
25. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de millora urbana per a la modificació puntual de les 
condicions edificatòries de la parcel·la d’habitatge social del carrer de Tànger, núm. 
54 -Districte 22@Barcelona-, promogut per l’Ajuntament de Barcelona i la societat 
municipal 22ArrobaBcn, SAU. 

 
26. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a la regulació de 
l’equipament situat al carrer de Pujades, núm. 252, per ubicar una escola bressol 
municipal, promogut pel Consorci d’Educació de Barcelona. 

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens precedents. 
 
 

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I BENESTAR SOCIAL 
 
27. Atorgar la Medalla d'Or al Mèrit Cívic al Centre Moral i Cultural del Poblenou 

en el centenari de la seva fundació per la seva trajectòria en la difusió de la cultura 
i l'associacionisme al barri del Poblenou i la ciutat de Barcelona, així com per la 
seva llarga trajectòria. 

 
28. Atorgar la Medalla d'Or al Mèrit Cívic a l'Associació d'Aviadors de la 

República, coincidint amb el centenari de l'Aviació i el 30è aniversari de l'Associació 
ADAR, com a reconeixement i homenatge als aviadors republicans que van lluitar a 
la guerra civil espanyola, així com per la seva llarga trajectòria. 

 
29. Atorgar la Medalla d'Or al Mèrit Cívic a l'Hospitalitat Mare de Déu de Lourdes 

de Barcelona amb motiu del seu centenari, com a reconeixement a la tasca 
assistencial que porten a terme a la nostra ciutat, així com per la seva llarga 
trajectòria. 

 
El Sr. Alcalde fa avinent que les tres propostes d'atorgament de Medalla d'Or al 

Mèrit Cívic es tractaran conjuntament en l'exposició de motius; alhora que aprofita 
per donar la benvinguda als representats de les entitats guardonades. 

El Sr. Martí manifesta que se sent orgullós de presentar davant d'aquest Consell 
Plenari la concessió de les tres Medalles d'or al Mèrit Cívic amb motiu de la 
celebració de tres centenaris. 

D'una banda, el centenari del Centre Moral i Cultural del Poblenou, que 
representa cent anys d'acostament de la cultura al barri, a milers de ciutadans i 
ciutadanes de vàries generacions; cent anys facilitant aprenentatge i pràctica 
cultural i fomentant l'amor per la cultura. Remarca que, aquesta entitat, és una 
més de la gran xarxa d'ateneus de cultura popular que confereixen identitat als 
barris en què s'inscriuen i, per extensió, a tota la ciutat i al país. 

Quant a l'Associació d'Aviadors de la República, a qui s'atorga la medalla amb 
motiu del centenari de l'aviació i, també, pel trentè aniversari de l'associació, 
assenyala que es tracta d'una entitat composada per persones que van patir l'exili, 
que van ser confinades en camps i presons, però que, a banda de ser un símbol de 
memòria històrica, són persones que han desenvolupat una tasca ingent de 
preservació i difusió històrica de l'aviació i de tot el que va significar en els seus 
inicis. 
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Es refereix, finalment, al centenari de l'Hospitalitat de la Mare de Déu de 
Lourdes; cent anys d'altruisme i de solidaritat amb els més desvalguts, i de 
renovació i reforç en base a les conviccions pròpies per servir als altres. 
Actualment, aquesta entitat és una fundació que té un centre de dia, disposa 
d'habitatges d'acollida, una llar-residència i un amplíssim programa d'activitats 
més enllà de l'activitat centenària d'acompanyar al Santuari de Lourdes tots els qui 
no hi poden anar per si sols. 

En definitiva, conclou que són tres medalles absolutament merescudes per la 
història i el present d'aquestes entitats, plenament representatives de la pluralitat 
del teixit associatiu de la ciutat i que demostren, una vegada més, que Barcelona 
és de tots i que es fa entre tots. 

El Sr. Trias, en iniciar el seu parlament, saluda els representants de les tres 
entitats guardonades presents en aquesta sala. 

Avança el suport del seu Grup per l'atorgament d'aquest guardó al Centre Moral 
i Cultural del Poblenou, que celebra els seus cent anys de vida durant els quals 
n'ha vist de tots colors, i fins i tot, alguns veïns del barri hi van ser batejats mentre 
es reconstruïa la parròquia de Santa Maria del Teulat després de la guerra. Des de 
sempre, aquesta entitat ha acollit activitats culturals i esportives en favor de la 
cohesió social al barri del Poblenou i, fins i tot, va arribar a allotjar una escola on 
molts nens del barri van aprendre a llegir i a escriure. 

Igualment, fa avinent el suport del seu Grup a la medalla atorgada a l'Associació 
d'Aviadors de la República en el centenari de l'aviació i el trentè de l'associació, i 
que significa un reconeixement a tots els aviadors que van haver de lluitar durant 
la guerra civil, així com també pel calvari que molts d'ells van passar durant la 
postguerra, molts dels quals empresonats en camps de concentració i altres a 
l'exili. 

En tercer lloc, també palesa el suport a la concessió de la medalla a l'Hospitalitat 
Mare de Déu de Lourdes, que enguany també celebra el seu centenari amb un 
seguit d'actes solemnes dels quals tindran l'oportunitat de gaudir. En aquest cas, 
cal reconèixer la important tasca social i assistencial de l'Hospitalitat envers els 
malalts i les persones amb dependència, així com el servei d'acompanyament que 
des de sempre han fet en els pelegrinatges a Lourdes. 

El Sr. Fernández Díaz expressa el vot favorable del Grup del PP a la concessió 
d'aquestes tres medalles d'or, alhora que agreixen la presència en aquesta sessió 
dels seus representants. 

Quant al Centre Moral i Cultural del Poblenou, recorda que les seves arrels 
religioses estan vinculades a la figura de mossèn Pius Bosch, qui al llarg de trenta 
anys va ser rector de Santa Maria del Teulat, i que té una fundació amb el seu nom 
vinculada al Centre Moral. De tota manera, però, la concessió del guardó és en 
reconeixement de la tasca que durant aquests cent anys ha dut a terme en 
mantenir una activitat popular al barri, adaptant-se als canvis socials i als reptes 
que representa el pas de les generacions, que els ha permès de mantenir viu un 
espai al bell mig del Poblenou, on els veïns poden gaudir de la cultura de molt 
diverses maneres, i una oferta formativa que és mostra del dinamisme del barri. 

Tot seguit, es refereix al reconeixement als protagonistes de la guerra civil, que 
entén que s'ha de fer posant en relleu el valor de la reconciliació; la societat 
catalana i el conjunt de la societat espanyola han superat des de la transició 
democràtica les grans fractures que van marcar el segle XX. Avui, considera que es 
consolida la democràcia en superar aquestes fractures, gràcies també a 
l'experiència i a la voluntat de concòrdia de les generacions que van viure i van 
patir en primera persona la guerra civil, en contraposició d'aquells qui, amb el 
pretext de la memòria històrica, promouen l'amnèsia selectiva del passat. 

Per acabar, es refereix a l'Hospitalitat Mare de Déu de Lourdes com un exemple 
de les profundes arrels cristianes i catòliques de la societat, i que es posen de 
manifest amb l'activitat continuada d'una entitat que al llarg de cent anys assisteix 
al Santuari de la Mare de Déu de Lourdes, proporcionant acompanyament material 
i espiritual a aquelles persones que ho necessiten. Remarca, també, que aquesta 
associació de fidels d'apostolat seglar ha constituït des del 2002 una fundació 
benèfica, basada en els principis de l'humanisme cristià, amb l'objectiu d'oferir 
atenció integral a les persones que ho necessiten, gent gran, persones malaltes o 
discapacitades. 
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Entén que tot plegat són raons més que suficients perquè el seu Grup reiteri el 
vot favorable a la concessió d'aquestes tres medalles. 

El Sr. Gomà precisa que aprofiten el centenari de la fundació del Centre Moral i 
Cultural del Poblenou per fer una mirada enrere i valorar el seu treball en defensa 
dels drets del moviment obrer, les complicitats amb el teixit associatiu del barri, la 
implicació en esdeveniments molt importants per a la cultura nacional, així com 
moltes altres activitats que es continuen fent pels esforços de les persones que, 
dia a dia, formen part del centre; i amb la pràctica de disciplines culturals tan 
diverses com són la música, el teatre o la dansa. Observa que el lema del 
centenari és "tanta història, tanta vida" i, avui, aquest consistori fa un 
reconeixement a la seva història i, sobretot, l'encoratja a seguir en aquesta vida 
per molts anys més. 

En segon lloc, recorda que l'Associació d'Aviadors de la República es va fundar 
per aconseguir la rehabilitació professional dels seus membres, inculpats per la 
dictadura franquista i molts dels quals van patir l'exili. Amb aquest guardó, 
l'Ajuntament referma el compromís amb el dret al reconeixement de la memòria 
democràtica, que ha de ser considerada com un dret més de la ciutadania.  

Observa que, amb freqüència, s'argumenta que la memòria és innecessària o 
que el passat no té cap utilitat per acarar el present, i afegeix que discrepa 
rotundament amb aquesta afirmació, sinó que, ben al contrari, la ciutat i el país 
necessita referents sobre els quals fonamentar els valors democràtics; i, avui, 
aquest referent està representant pels membres de l'aviació de la República. 

Finalment, es refereix a la feina que, de cent anys ençà, duu a terme 
l'Hospitalitat Mare de Déu de Lourdes; l'atenció integral que ofereix a les persones 
malaltes i amb discapacitats físiques i psíquiques, realitzada a partir de projectes i 
activitats que promouen l'atenció i l'autonomia personal, oferint alhora serveis i 
suport a les seves famílies; el centre de dia, els habitatges d'acollida, la llar-
residència en són un bon exemple. 

Conclou que les tres medalles que s'atorguen són plenament merescudes, i 
encoratja les tres entitats guardonades a continuar amb les tasques respectives i 
els ofereix tot els suport i agraïment de part del Grup d'ICV-EUiA. 

El Sr. Portabella es felicita per la presència de membres de les tres entitats 
guardonades en aquesta sessió plenària, i els agraeix la tasca que han dut i duen a 
terme.  

Afegeix que la ciutadania també té ocasió de congratular-se en poder 
comprovar, una vegada més, amb exemples com els dels tres guardonats, el 
compromís, l'esperit emprenedor i la voluntat de participació que caracteritza la 
ciutat. 

Felicita, tot seguit, el Centre Moral i Cultural del Poblenou per la vitalitat i la 
força que li confereixen els seus cent anys d'història i els més de sis-cents socis. 
Com moltes entitats històriques de la ciutat, aquesta ha estat testimoni i 
protagonista de la història de la ciutat i del país, mentre que actualment continua 
participant ininterrompudament de la vida cultural i social del barri. 

Es congratula, també, per la medalla atorgada a l'Associació d'Aviadors de la 
República. Posa en relleu que, acabada la guerra civil, van ser molts els qui es van 
haver d'exiliar per fugir de la repressió, i per tal de superar les dificultats que 
implicava l'exili van anar teixint una complexa xarxa, des de Mèxic i França 
principalment, per ajudar els aviadors per refer les seves vides a l'estranger. 
Després del franquisme, quan la majoria ja havia retornat a l'Estat espanyol, van 
continuar treballant per aconseguir la seva rehabilitació professional i 
reconeixement de les graduacions militars que els corresponien. Actualment, 
l'associació ha encetat una nova etapa, en què familiars i persones interessades en 
l'aviació i la història n'han pres el testimoni i continuen endavant la tasca de 
recollida de documentació històrica i divulgar la memòria dels aviadors republicans. 

Per acabar, remarca l'activitat centenària de l'Hospitalitat Mare de Déu de la 
Mercè, que manté una activitat incansable, que des del 1910 va començar a 
acompanyar persones amb dificultats econòmiques o de salut per fer el 
pelegrinatge a Lourdes. Al llarg d'aquest segle d'història ha anat ampliant les seves 
tasques en el camp de l'assistència i l'atenció a les persones, sempre 
acompanyades d'esperança i de confort. Des de fa vuit anys, l'Hospitalitat presta 
serveis d'atenció individual per aconseguir que els seus usuaris tinguin el màxim 
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grau d'autonomia personal i social, així com la seva integració social a través de la 
fundació que porta el seu nom. 

Per acabar, dóna l'enhorabona de part del Grup d'ERC a totes tres entitats 
guardonades per la constància de la seva tasca des dels seus àmbits respectius. 

El Sr. Alcalde avança que serà un plaer i un honor trobar-se properament al Saló 
de Cent per fer el lliurament de les Medalles d'Or, que signifiquen que és tota la 
ciutat qui les concedeix a través de l'expressió unànime d'aquest Plenari. 
Finalment, reitera l'agraïment a les tres entitats per les tasques de cura i atenció a 
les persones necessitades, la promoció de la cultura i la cohesió social d'un barri 
com és el Poblenou, i el reconeixement a una associació d'aviadors que van 
defensar les llibertats i la ciutat. 

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens en debat. 
 
30. Primer. Crear, en el marc de l’escola municipal Massana, el centre docent 

d’ensenyament superior de l’Escola Massana, i sol·licitar la seva adscripció a la 
Universitat Autònoma de Barcelona; tot això, de conformitat amb allò previst al 
Decret 390/1996, de 2 de desembre, de la Generalitat de Catalunya, de regulació 
del règim d’adscripció a universitats públiques de centres docents d’ensenyament 
superior; Segon. Sol·licitar la creació del Grau universitari en Arts i Disseny, de 
conformitat amb el Pla d’estudis que figura a l’expedient; Tercer. Aprovar Les 
bases del conveni regulador de l’adscripció del centre docent d’ensenyament 
superior de l’Escola Massana a la Universitat Autònoma de Barcelona; i facultar 
l’Alcalde de Barcelona per a la seva concreció i signatura. Quart. Facultar el 
Consorci d’Educació de Barcelona per tal que pugi efectuar tots els tràmits i 
actuacions convenients per a la bona marxa del procés, incloent-hi l’adopció dels 
acords que procedeixin; Cinquè. Encomanar la gestió del centre docent 
d’ensenyament superior de l’Escola Massana al Consorci d’Educació de Barcelona. 

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 
c) Proposicions 
 

PART D’IMPULS I CONTROL 
 
En aquest moment l’Im. Sr. Gerard Ardanuy i Mata abandona la sessió. 
 
a) Proposicions / declaracions de grup 
 
Del Grup Municipal del Partit Socialista 
 
Pp 1. Els Grups municipals que conformen el Plenari del Consell Municipal de 

l’Ajuntament de Barcelona: 1. Expressen el seu agraïment a totes les persones i 
entitats que fins ara han participat en les fases prèvies del procés sobre la 
transformació de la Diagonal, aportant les seves idees i suggeriments. 2. Es 
comprometen a informar amb la màxima transparència i amb els detalls necessaris 
per tal que els ciutadans i les ciutadanes en tinguin un bon coneixement i tots els 
elements per valorar-les. 3. Manifesten la ferma voluntat d’aprofundir en els valors 
democràtics que es desprenen d’aquesta consulta i en el dret dels ciutadans a 
veure recollides les seves aportacions en aquells temes que afecten l’esdevenir 
diari de la ciutat. 4. Es comprometen a treballar d’una forma decidida per 
incentivar la participació de la ciutadania en la consulta a partir de les opcions 
definides en el procés. 

 
El Sr. García-Bragado, per començar, precisa que avui s'ha tractat l'assumpte de 

la Diagonal en l'informe presentat a l'inici de la sessió, on s'han explicitat, debatut i 
contrastat les diverses propostes per a la remodelació de l'avinguda. Tanmateix, la 
formulació de les propostes significa entrar en una fase en què la ciutadania té, 
d'entrada, el dret de ser informada i, també, el dret a opinar i manifestar-se 
mitjançant la consulta ciutadana. És precisament en aquest punt que resulta 
imprescindible retre el reconeixement a les persones que hi han participat, fer-se 
ressò del dictamen del Consell de Ciutat i, per tant, assumir els compromisos per 
tal que el procés de la consulta arribi a bon port. Per tot plegat, i amb la 
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perspectiva de tot el procés participatiu, és a dir, la fase d'informació i 
comunicació, la d'aportacions ciutadanes i el procés de devolució que s'està 
produint actualment, el Grup municipal Socialista proposa al Consell Plenari que 
s'adopti l'acord que consisteix en què els grups municipals expressin el seu 
agraïment a les persones i entitats que fins ara han participat en les fases prèvies 
del procés a través de l'aportació d'idees i suggeriments; en segon lloc, en assumir 
el compromís d'aportar la informació necessària a fi que els ciutadans i les 
ciutadanes disposin d'un bon coneixement de les propostes i tinguin tots els 
elements per poder-les valorar; manifestar la voluntat ferma d'aprofundir en els 
valors democràtics que es desprenen de la consulta; el dret dels ciutadans a veure 
recollides les seves aportacions en aquells aspectes que afecten el devenir diari de 
la ciutat; i, finalment, el compromís de treballar decididament per incentivar la 
participació de la ciutadania en la consulta a partir de les opcions definides en el 
procés. 

El Sr. Forn expressa, d'entrada, el vot contrari del seu Grup a la proposició 
present perquè considera que es tracta, exclusivament, d'un exercici d'autobombo. 
Opina que totes les virtuts que pretenen destacar en el document queden 
desmentides per la seva acció. Igualment, assenyala que el compromís del seu 
Grup amb la reforma de la Diagonal i amb la consulta ciutadana ha estat ben clar 
des del primer moment, com també n'ha estat la seva exigència perquè les coses 
es facin correctament i amb transparència. 

Remarca que aquesta proposició és esbiaixada i mancada del rigor i l'objectivitat 
exigibles a un partit de govern. En aquesta línia, es pregunta com és possible que 
assegurin a la ciutadania que pot triar entre dues propostes alternatives, quan va 
ser en aquest mateix Plenari on es va aprovar el document de garanties que 
establia tres opcions. Qüestiona, també, com és possible que els anuncis que el 
govern municipal insereix en els mitjans de comunicació només explicitin que hi ha 
dues opcions i no pas tres. Igualment, posa de manifest que enlloc es constata 
l'afirmació que fan en la proposició sobre la voluntat d'aprofundir en els valors 
democràtics d'informar amb la màxima transparència. 

Entén, per tant, que tot plegat és un excés de declaracions de principis i creu 
que s'haurien de limitar a complir el que disposen les normes reguladores de la 
participació ciutadana, on s'explicita que la convocatòria d'una consulta ciutadana 
ha de comportar, necessàriament, unes mesures d'informació pública garantides 
per l'Ajuntament sobre les alternatives que permetin als ciutadans accedir a les 
diverses propostes, i els pregunta per quin motiu no ho fan. Addueix, també, que 
no contribueixen a la transparència en afirmar que l'opció de CiU és una avinguda 
on el transport públic té un paper absolutament secundari i on les línies de tramvia 
continuen desconnectades. Posa en relleu, igualment, l'incompliment escandalós 
del document de garanties que preveia que abans de l'1 de febrer s'havien de 
presentar les propostes de l'oficina tècnica, atès que s’han excedit un mes i mig 
del termini establert. 

Tot seguit, recorda al Sr. Alcalde que el dia que va presentar les dues opcions no 
va aclarir moltes de les qüestions que els mitjans de comunicació li van plantejar. 
Tampoc no va aclarir quins carrers absorbiran el trànsit que deixi de circular per la 
Diagonal, o quants carrils es destinaran a l'ús del transport públic i quants a l'ús 
del vehicle privat. En definitiva, es fa ressò de la inconcreció que plana damunt 
d'aquest projecte i en el fet que els representants de les forces polítiques no es 
posen d'acord amb aspectes substancials de la reforma. 

Conclou, doncs, que, a banda d'un cert caos, manca transparència, fets que 
impedeixen la lliure expressió de la ciutadania. 

El Sr. Fernández Díaz al·lega que, sense voler perjudicar la legitimitat i el dret 
del Grup municipal Socialista a presentar una proposició en aquest Plenari entorn 
de la transformació de la Diagonal, cal preguntar-se per què presenten en una 
mateixa sessió un informe i una proposició entorn de la mateixa qüestió, i posa de 
manifest que estava convençut que tots aquests valors que expressen en la 
proposició present ja estaven continguts en l'informe que el govern municipal ha 
presentat a l'inici de la sessió. 

Suggereix, doncs, que la raó profunda de la presentació d'aquesta proposició és 
un intent partidista per ratificar una consulta-trampa, atesos els termes com es 
planteja, i que qualifica de mera operació de màrqueting polític del Sr. Alcalde, que 
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ja fa un any i mig que va anunciar la connexió de les línies de tramvia a la 
Diagonal. Consideren que han convertit la transformació de la Diagonal, amb el 
tramvia com a eix central, en una coartada d'una decisió de govern ja presa. 
Observa, tot i que avança el vot contrari del seu Grup, que amb l'únic aspecte amb 
què poden estar d'acord és el primer, on es demana el reconeixement per a totes 
les persones i entitats que fins ara han participat en el procés, sobretot perquè 
algunes d'aquestes entitats, representades pels grups polítics d'aquest 
Ajuntament, van votar a favor de convocar la consulta ciutadana, malgrat que a 
posteriori han hagut d'expressar la seva disconformitat amb els termes en què 
actualment es planteja, de manera que n'han traït la confiança. 

Tot seguit, aprofita per demanar al Sr. García-Bragado l'aclariment d'alguns 
aspectes entre els quals l'import de la consulta, segons sembla, amb una aportació 
valorada en dos milions d'euros; i posa en relleu que no existeix pluralitat 
d'opcions, sinó dues cares de la mateixa moneda. 

Finalment, quant al segon punt de la proposició, entén que cal tenir molta barra 
per dir que es comprometen a informar amb la màxima transparència quan ja han 
pres moltes decisions a priori. 

Considera, doncs, que el seu Grup té raons més que justificades per votar en 
contra d'aquesta proposta. 

El Sr. Martínez avança que, com no pot ser d'altra manera, el seu Grup està a 
favor de la consulta ciutadana atès que la va proposar en aquest Plenari, entenent 
que comporta uns valors democràtics i d'aprofundiment dels processos de 
participació, que en el futur de Barcelona i de Catalunya tindran un paper prioritari. 
A partir d'això, mostra el seu acord amb la proposició atès que planteja elements 
generals de foment de la participació, la informació i d'aprofundiment de valors 
democràtics. 

Observa que el seu Grup planteja com a principi de valor democràtic que es 
respecti la decisió de la consulta ciutadana en relació a l'expressió majoritària de 
vot, alhora que advoquen perquè aquesta mena de consultes s'estenguin en molts 
altres assumptes que atenyin a la ciutat. 

El Sr. Gomà remarca que en la primera part d'aquesta sessió s'han debatut les 
qüestions més substantives de la transformació de la Diagonal, alhora que hi han 
expressat el seu sí rotund a aquesta operació i, també, al conjunt de valors i de 
dimensions del procés, recollides en els dues alternatives amb què, d'una banda, 
s'ha sintetitzat la Diagonal de les persones i la convivència i, d'altra banda, la 
Diagonal de la mobilitat sostenible, amb tramvia, intermodalitat i una reducció 
dràstica del trànsit privat. A partir d'aquí, rebat que es tracti d'una proposició 
d'autobombo com pretén el Sr. Forn, sinó que el seu Grup l'entén en clau de 
reconeixement a un procés fet des de l'exigència i la feina ben feta. En aquesta 
línia, puntualitza que la consulta ciutadana culminarà el procés de participació, que 
s'inicia molt abans. En definitiva, ha estat un procés llarg, amb seqüències, amb 
una primera fase d'informació, una segona d'aportacions, i la present fase de 
devolució; s'han presentat alternatives que s'hauran de debatre i, finalment, es 
farà la consulta. Subratlla que tot el procés s'ha basat en tres elements, entre els 
quals la feina feta pel Consell de Ciutat com a agent que ha dissenyat i promogut 
el procés, amb aportacions i vetllant per la seva qualitat. Un consell que expressa 
l'heterogeneïtat i la pluralitat de la xarxa associativa de la ciutat. En segon lloc, 
destaca el paper en aquest procés de la ciutadania a títol personal, i remarca la 
participació de més de trenta mil persones que van fer aportacions en la fase 
inicial, que van validar substancialment els valors de la transformació, amb més 
del 90% a favor, amb un 80% de suport a l'increment del transport públic, un 75% 
a favor de la connexió dels tramvies, un 68% a favor de la potenciació de l'ús de la 
bicicleta i un 60% a favor del trànsit privat. Tot plegat es tradueix en majories 
àmplies en cadascun dels aspectes del procés de transformació. 

En tercer lloc, destaca el paper de l'oficina tècnica, formada per un conjunt de 
professionals que han sabut articular la solvència, el rigor i l'expertesa en la 
realització de la seva feina; i remarca, també, els elements necessaris de 
creativitat i d'audàcia per acarar un projecte de futur com aquesta transformació; 
i, finalment, la seva permeabilitat i capacitat de diàleg en relació a les propostes de 
la ciutadania, tot plegat en un marc de voluntat política clarament expressada al 
llarg de tot el procés i, alhora, en un marc regulador clar, d'acord amb la Carta 
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Municipal i les Normes reguladores de la participació ciutadana; igualment, s'ha 
portat a aquest Plenari en dues mesures de govern, dos informes, una proposta 
d'acord i dues proposicions. És a dir, tot plegat ha significat unes regles del joc 
clares que han permès estructurar el procés. 

Centrant-se pròpiament en la consulta, destaca que caldrà debatre i fer l'esforç 
d'aportar un argumentari de qualitat. En aquest sentit, subratlla que per primera 
vegada té la possibilitat de votar la franja d'edat de 16 a 18 anys i que s'ha fet 
més d'una vintena de tallers de participació als instituts; que hi tenen la possibilitat 
de participar tots aquells que viuen a la ciutat, amb independència de l'origen; i, 
finalment, destaca la possibilitat de la votació electrònica. 

Conclou, doncs, que significarà un exercici de ciutadania activa, que enfortirà els 
vincles de les persones amb el futur de la ciutat i, sobretot, un exercici 
d'aprofundiment democràtic per a una millora substancial i que significarà un 
referent en la qualitat de la democràcia local. 

El Sr. García-Bragado indica que la proposta va en la línia del reconeixement i 
de la incentivació de la participació, i no pas en la que ha dibuixat el Sr. Forn, qui 
fins i tot li atribueix un contingut que no té. En aquest sentit, puntualitza que 
l'única referència que la proposta fa a les opcions per a la consulta és en el punt 
segon, on s'assumeix el compromís de donar a la ciutadania la informació 
necessària a fi que tingui un bon coneixement de les propostes i, també, quan 
crida a la participació de la ciutadania en la consulta a partir de les opcions 
definides en el procés. 

Remarca, per tant, que hi ha tres opcions de votació i dues propostes de 
transformació, si no és que el Grup de CiU en té una tercera que, de moment, no 
ha fet pública. Així doncs, entén que s'han posat d'acord en el model, també en els 
valors, i el fet és que hi ha dues propostes damunt la taula. 

Conclou, en conseqüència, que els aclariments sobre els projectes presentats 
s'han donat constantment i d'una manera entenedora; en aquest sentit, recorda 
que el diumenge vinent s'inaugurarà la carpa on el ciutadà podrà trobar encara 
més informació i, per tant, més possibilitats d'aprofundir. 

Adverteix, però, que els cal saber que pensen els grups polítics que no estan 
d'acord amb les opcions proposades atès que desconeixen quines opcions 
proposen, malgrat que, en el cas concret de CiU, es va congratular amb la 
proposta de transformació de la Diagonal que comptés amb el tramvia, tal i com ja 
havia proposat en el seu moment. A partir d'aquí, insisteix a demanar-los quines 
són les seves propostes concretes i que, tal vegada, tindran ocasió de comparar-
les amb les propostes del govern municipal. Altrament, remarca que l'opció C –cap 
de les dues opcions proposades– no és una alternativa, sinó un posicionament en 
negatiu. 

El Sr. Forn rebat, d'entrada, l'afirmació que s'han fet bé les coses. Considera 
que els agrada molt esmentar el Consell de Ciutat i el seu dictamen, però precisa 
que aquest dictamen també diu que la tercera opció –la C– s'ha de prendre en 
sentit positiu, és a dir, que no és contrària a la transformació, tal i com proposa el 
seu Grup.  

Afegeix que els mereixen tots els respectes les persones i les entitats que han 
participat en el procés, però també els en mereixen els compromisos que es van 
prendre en aquesta cambra i que obligaven a tenir les propostes concretes a 1 de 
febrer, i no el 18 de març com ha succeït finalment. 

Insisteix que el Sr. García-Bragado tampoc no els ha aclarit el cost de l'operació, 
malgrat que li han preguntat en diverses ocasions i que les informacions que 
apareixen al respecte en els mitjans de comunicació tampoc no ho deixen gens 
clar. Igualment, reitera la pregunta de si hi ha tramvia en les dues opcions 
proposades. 

El Sr. Fernández Díaz insisteix a preguntar al Tinent d'Alcalde quin cost tindrà la 
consulta, i si pot actualitzar la xifra ja coneguda de dos milions d'euros, que abasta 
des dels treballs inicials fins a l'escrutini final del referèndum. Pregunta, també, 
quant costaran els projectes sotmesos a la consideració dels barcelonins, que 
segons va explicitar inicialment el Sr. García-Bragado seria de 130 milions d'euros, 
mentre que l'Alcalde parlava de 70 milions d'euros, i un informe del TRAM de 220 
milions. Igualment, pregunta quan es podrà dir als ciutadans que s'aplicarà el 
resultat de la consulta que es farà el maig. 
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Addueix, per tant, que l'Alcalde Hereu no passarà a la història com l'alcalde que 
va lluitar per eradicar la delinqüència a la ciutat, contra la crisi econòmica o per 
enfortir el sistema de protecció social amb dignitat i suficiència per als qui més ho 
necessiten; altrament, està convençut que passarà a la història com l'alcalde que 
va endegar dos assumptes estrella: d'una banda, la convocatòria d'una consulta 
per a la transformació de la Diagonal i, d'altra banda, per promoure la candidatura 
dels Jocs d'Hivern del 2022. Es mostra convençut, doncs, que el temps dirà si 
aquestes dues propostes acabaran sent unes propostes, més que estel·lars, 
estrellades. 

El Sr. Martínez considera que les preguntes de la consulta ciutadana són clares i 
diàfanes, i allò que pertoca decidir als ciutadans és si escullen un model de secció 
de bulevard, si n'escullen un de rambla o si no volen cap dels dos models. Quant al 
pas del tramvia, encara hi ha posicions força diverses i, fins i tot, divergents, fet 
que significa que el debat del tramvia encara no s'ha plantejat i, per tant, no és el 
que avui pertoca fer. Insisteix, en conseqüència, que cal discutir el model de secció 
de l'avinguda, i entenen que seria una temeritat interpretar el sentit de la consulta 
i voler fer una proposta precipitada en relació al model de transport públic i de 
mobilitat de la Diagonal. 

El Sr. Gomà assenyala que el debat i la pluralitat de visions sobre el tramvia són 
ben legítims; però que també ho és que el govern municipal, amb raons molts 
sòlides, hagi optat per la connexió de les línies, tal i com queda incorporat en les 
dues propostes que se sotmetran a votació. 

El Sr. García-Bragado considera que el Sr. Forn té les idees molt clares, però 
que li interessa advocar per una opció determinada i no acaba de trobar l'element 
d'encaix.  

Remarca que l'opció C no és una alternativa de transformació de la Diagonal 
perquè no en proposa cap, sinó que simplement nega les altres dues. Tal i com ja 
ha expressat, el govern municipal està a favor d'una proposta on el vianant, el 
sistema de transport i la millora mediambiental i de la mobilitat del conjunt de la 
ciutat siguin protagonistes. Tal i com també s'ha explicat, precisa que el model de 
transport que proposa l'Ajuntament és el tramvia i, per tant, l'incorpora a les 
propostes, malgrat que aquestes propostes admeten altres sistemes de transport, 
per la qual cosa permeten que, a més del tramvia, hi passin conjuntament per la 
mateixa secció autobusos d'alta capacitat. A partir d'aquí, creuen que l'opció del 
govern municipal pel tramvia queda clara, però també que les opcions de 
transformació permeten solucions diverses. Es pregunta, en conseqüència, què 
farà CiU, que ha manifestat que està a favor del tramvia i del vianant, però no ha 
aclarit quina és la seva proposta concreta d'ordenació de la Diagonal i que, en 
algun moment, haurà d’explicar. 

Quant als costos de la consulta, assenyala que són diners que s'inclouen en el 
Pressupost municipal i, per tant, no han patit modificacions; quant al cost del 
projecte precisa que, en el tram comprés entre la plaça de Francesc Macià i la de 
les Glòries, comptant la plataforma per al tramvia, arriba a 130 milions d'euros 
que, desglossats, i referint-se estrictament a l'espai públic, suposen 70 milions 
d'euros. 

En aquest punt, intervé el Primer Tinent d'Alcalde Sr. Martí, qui modera el 
debat, per negar un nou torn de paraula sol·licitat pel Sr. Martínez al·legant 
al·lusions, i l'emplaça a posposar la seva intervenció a la proposició que també 
figura en aquest ordre del dia en relació a la Diagonal. Tanmateix, atesa la 
insistència del president del Grup d'ERC en defensar la demanda del Sr. Martínez, 
consulta al Secretari General si li pot donar la raó. 

El Secretari General precisa que en el ROM el terme al·lusions fa referència a 
una al·lusió directa a una persona que no intervé en el debat, mentre que les 
referències a persones que hi estan participant no es consideren al·lusió. 

S’aprova la proposició / declaració de grup en debat amb divuit vots en contra –
emesos pels Srs. Trias, Forn, Puigdollers, Ciurana, Vives, Blasi i Freixedes i les 
Sres. Recasens, Fandos, Homs i Vila, i també pels Srs. Fernández Díaz, Cornet, 
Mulleras i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Martín– i vint-i-un favorables de 
la resta de membres del Consistori assistents a la sessió amb el següent redactat 
transaccional: 
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Els Grups municipals que conformen el Plenari del Consell Municipal de 
l’Ajuntament de Barcelona: 1. Expressen el seu agraïment a totes les persones i 
entitats que fins ara han participat en les fases prèvies del procés, aportant les 
seves idees i suggeriments. 2. Es comprometen a donar la informació necessària 
per tal que els ciutadans i les ciutadanes disposin d’un bon coneixement de les 
propostes i de tots els elements per valorar-les. 3. Manifesten la ferma voluntat 
d’aprofundir en els valors democràtics que es desprenen d’aquesta consulta i en el 
dret dels ciutadans a veure recollides les seves aportacions en aquells temes que 
afecten l’esdevenir diari de la ciutat. 4. Es comprometen a treballar d’una forma 
decidida per incentivar la participació de la ciutadania en la consulta a partir de les 
opcions definides en el procés. 

 
 
Del Grup Municipal de Convergència i Unió 
 
Pp 2. El Consell Plenari acorda: 1. Manifestar el rebuig al Projecte de Llei de 

modificació de la Llei 48/2003 de règim econòmic i de prestació de serveis en els 
Ports d'Interès General, per aquells aspectes del mateix que responen a principis 
centralitzadors del model portuari. 2. Condemnar el menysteniment a la ciutat per 
part del Govern de l'Estat, en no sotmetre a consideració de l'Ajuntament el 
Projecte de modificació de la Llei de Ports, contravenint la seva participació en la 
gestió del Port de Barcelona. 3. Instar a l'Alcalde de Barcelona a fer complir els 
mandats de la Carta Municipal pel que fa a la participació de la ciutat en el control i 
gestió de les infraestructures de l'Estat, i en particular del Port de Barcelona. 4. 
Instar al Govern de l'Estat a eliminar els articles centralitzadors presents en 
l'actual proposta de Projecte de Llei de modificació de la Llei 48/2003 de règim 
econòmic i de prestació de serveis en els Ports d'Interès General. 

S’ha presentat la següent proposta de text transaccional que se sotmet a 
consideració i votació del Plenari del Consell Municipal: 

El Consell Plenari acorda: 1. Manifestar el rebuig al Projecte de Llei de 
modificació de la Llei 48/2003 de règim econòmic i de prestació de serveis en els 
Ports d'Interès General, per aquells aspectes del mateix que responen a principis 
centralitzadors del model portuari. 2. Mostrar el seu desacord amb la pèrdua de 
competències del Consell d’Administració del Port de Barcelona, del qual aquest 
Ajuntament en forma part, en matèria d’estratègia, serveis i definició taxes i 
bonificacions. 3. Expressar el malestar d’aquest consistori per no haver estat 
consultat durant la redacció del Projecte de modificació de la Llei de Ports, 
contravenint la seva participació en la gestió del Port de Barcelona. 4. Instar al 
Govern municipal i al seu Alcalde a fer complir els mandats de la Carta Municipal 
pel que fa a la participació de la Ciutat en el control i gestió de les infraestructures 
de l'Estat, i en particular del Port de Barcelona, mantenint, com a mínim, el seu 
grau de decisió en aquests àmbits igual a l’actual. 5. Instar al Govern de l’Estat a 
eliminar els articles centralitzadors presents en l'actual proposta de Projecte de Llei 
de modificació de la Llei 48/2003 de règim econòmic i de prestació de serveis en 
els Ports d'Interès General. 

 
El Sr. Trias posa de manifest que la proposició que presenta el seu Grup fóra bo 

que obtingués el suport de tots els grups municipals. Està convençut que Barcelona 
ha de defensar el seu paper de capital de Catalunya, les seves competències, 
l'autogovern i la competitivitat. En aquest sentit, remarca el fet que la Generalitat 
mai no ha aconseguit el traspàs dels ports, tot i que el 1998 va aconseguir –quan 
el PP era al govern de l'Estat– un grau d'autonomia portuària important, i que va 
significar que la presidència del port sigui decidida per la Generalitat, fet que 
permet tenir una majoria de les administracions amb col·laboració de la societat 
civil que confereix un marge de gestió important en els ports, en concret al Port de 
Barcelona. 

Recorda, també, que el 2003 es va plantejar la Ley de régimen económico y 
prestación de servicios en los puertos de interés general, feta amb la voluntat de 
retallar les competències aconseguides. Ara, es presenta una proposició de llei que 
modifica la llei de 2003, amb la voluntat de reforçar la capacitat de l'Estat en la 
configuració del model portuari i fer un model que s'assembli al model 
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aeroportuari. Afegeix que els preocupa, també, la introducció d'un conjunt 
d'esmenes per part del Partit Socialista amb acompanyament d'altres grups 
parlamentaris, que accentuen encara més aquesta tendència; deixen en mans de 
Puertos del Estado l'aprovació de les noves inversions, i es concreta l'aprovació per 
part del Ministeri de Foment del pla director de cada port; Puertos del Estado i el 
Ministeri de Foment aprovaran els coeficients correctors de les taxes de cada port; 
s'amplia la capacitat del govern a recórrer contra qualsevol acord dels òrgans de 
govern de les autoritats portuàries, i especifiquen les condicions i efectivitat en els 
nomenaments i cessaments dels directors dels ports i, a tot això, cal sumar-hi que 
permet la possibilitat de veto per part del govern de l'Estat a decisions que 
prenguin els ports. Considera que tot plegat és molt greu atès que fa perdre 
independència i capacitat de gestió al Port de Barcelona. 

Per aquest motiu, el seu Grup presenta aquesta proposició, on demanen que el 
Consell Plenari manifesti rebuig al projecte de llei de modificació de la llei 48/2003 
que ha esmentat més amunt; mostri el seu desacord amb la pèrdua de 
competències del Consell d'Administració del Port de Barcelona; expressi el 
malestar del consistori per no haver estat consultat durant la redacció del projecte 
de modificació de la llei esmentada; instar el govern municipal i el seu Alcalde a fer 
complir els mandats de la Carta Municipal quant a la participació de la ciutat en el 
control i la gestió de les infraestructures de l'Estat; i instar el govern de l'Estat a 
eliminar els articles centralitzadors presents en l'actual proposta de projecte de 
llei. 

Considera que és essencial manifestar-se en aquest sentit com a capital de 
Catalunya, així com que l'Ajuntament tingui una posició clara i unitària al respecte.  

La Sra. Esteller manifesta que el seu Grup desitja que el Port de Barcelona tingui 
la màxima potencialitat a l'hora de ser la porta logística del sud d'Europa, que és 
fonamental per absorbir un gran volum de mercaderies del corredor mediterrani i 
poder competir amb la resta d'Europa. En aquest sentit, cal tenir en compte que la 
competència prové del nord d'Europa, per la qual cosa cal enfortir el Port de 
Barcelona i la seva interacció amb la resta de ports d'Espanya, i remarca que per 
aconseguir-ho cal tenir un grau d'autonomia elevat, i reitera, com ja ha esmentat 
el Sr. Trias, que amb el govern del PP a l'Estat es va dotar el Port de Barcelona 
d'una gran autonomia que encara cal continuar aprofundint a fi d'ampliar i 
consolidar les potencialitats del Port. Tanmateix, consideren que cal anar més enllà 
en la professionalització de la seva gestió a fi que sigui més eficient i poder 
aprofitar el desenvolupament de les estratègies de creixement orientades al 
mercat. Igualment, tal i com ha apuntat el Grup de CiU, en el Congrés dels 
Diputats s'està tramitant un projecte de llei per variar el règim i el marc competitiu 
dels ports; un projecte de llei que té com a objectiu potenciar la competitivitat 
internacional dels ports espanyols en un escenari de crisi econòmica. I, tal i com 
apuntava el Grup de CiU, dimecres passat es va constituir la Ponència sobre el 
Projecte de llei de modificació de la llei de Ports de l’Estat al Congrés dels Diputats, 
i tots els grups parlamentaris hi han presentat esmenes i, per tant, mentre encara 
estigui obert aquest termini, consideren que cal circumscriure el debat dels ports al 
marc del Congrés, una part del qual s'ha de centrar en la privatització d'una part 
de la seva gestió a fi d'aconseguir més professionalització. En aquest sentit, la 
gestió dels ports ha d'obtenir més eficiència competitiva per reduir les despeses i 
establir polítiques que integrin les cadenes de distribució i els sistemes de 
transport intermodal com a elements prioritaris del seu desenvolupament logístic 
internacional, atès que el port és un sector estratègic fonamental. 

Consideren, per tant, que són molts els factors que incideixen en la potenciació 
del port de Barcelona a fi que desplegui tota la seva potencialitat competitiva, 
especialment amb el nord d'Europa, per assolir la posició de força que ha de tenir 
en l'eix mediterrani. 

Per tot plegat, entenen que ara no és el moment que aquest Ajuntament 
defineixi una estratègia, tenint en compte que el debat està obert al Congrés dels 
Diputats, i per aquest motiu, el seu Grup votarà en contra de la proposició. 

El Sr. Florensa manifesta que el seu Grup aposta per un model portuari modern i 
competitiu, descentralitzat i de consens. Precisament per això, van treballar 
perquè en l'Estatut, aprovat pel Parlament de Catalunya, es preveiés un règim 
especial de funcionament per als ports de Barcelona i Tarragona i, també, el 
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traspàs a la Generalitat de la competència per exercir la política portuària i la 
direcció dels ports d'interès general. Assenyala que, malauradament, aquestes 
competències van ser eliminades amb les posteriors retallades de l'Estatut a 
Madrid, amb l'argument, i amb el compromís del govern de l'Estat, que aquests 
objectius es concretarien posteriorment mitjançant lleis específiques que ara es 
palesen, en part, amb la modificació de la Llei de ports, que hauria de significar 
una oportunitat per fer efectiu aquell compromís tot i que, lamentablement, aquest 
projecte de llei, avalat pel PSOE i el PP, té un contingut fortament centralitzador 
que no preveu cap règim especial per a les diferents comunitats; és un projecte 
fiscalitzador que pot suposar un fre per a la competitivitat dels ports catalans atesa 
la tutela que hi exerceix Puertos del Estado, alhora que tampoc no té el consens 
social necessari. 

Per tot plegat, el grup parlamentari d'ERC va traslladar al Congrés dels Diputats 
un seguit de propostes, que s'han traduït en una esmena a la totalitat, i vint-i-vuit 
esmenes parcials al projecte de llei. Precisa que les esmenes van en la línia 
d'aconseguir que Catalunya pugui assumir la competència de gestió dels ports 
d'interès general; que s'elimini la fiscalització de Puertos del Estado, un organisme 
que té l'última paraula en l'àmbit portuari i, a canvi, la Generalitat no en forma 
part malgrat que l'Estatut ho preveu; o garantir la participació d'organitzacions 
sectorials, sindicals i empresarials en els màxims òrgans de decisió sobre ports. 

Consideren que el Port, tal i com ho és l'aeroport, és una infraestructura de 
primera línia, bàsica per a la ciutat, amb un caràcter estratègic molt important, i 
per això creuen que aquesta llei pot significar un fre al creixement del port de 
Barcelona i comprometre la seva competitivitat. 

Per tots els arguments que acaba d'expressar, i atès que el Grup de CiU va 
acceptar algunes de les seves aportacions al redactat final, avança que el seu Grup 
votarà favorablement la present proposició. 

La Sra. Mayol precisa que el seu Grup està en desacord amb la proposta de 
modificació de la Llei de ports que s'està debatent actualment a Madrid, i, per 
aquest motiu, el 17 de març passat hi van presentar una esmena a la totalitat. 
Concreta que l'esmena se sustenta, essencialment, en dues raons; d'una banda, 
que la proposta actual tampoc no resol de manera efectiva la consolidació d'un 
model portuari descentralitzat; igualment, perquè a l'Estatut no es va poder 
incorporar la capacitat d'incidència real i de gestió de les institucions catalanes en 
aquest àmbit, per la qual cosa es confiava que a través del projecte legislatiu de 
caràcter sectorial es definís clarament un major grau d'autonomia d'aquestes 
infraestructures i, en aquest sentit, s'esperava que determinats ports poguessin 
tenir un marc normatiu específic i, per tant, diferenciat de la Red de Puertos del 
Estado. Afegeix que l'article 140 de l'Estatut estableix que la Generalitat participa 
en els organismes d'abast supraautonòmic que exerceixen funcions sobre 
infraestructures de transport situades a Catalunya que són de titularitat estatal, 
així com en la qualificació d'interès general d'un port, aeroport o qualsevol altra 
infraestructura de transport situada a Catalunya que requereixi l'informe previ de 
la Generalitat. 

Assenyala que també determina que al govern de Catalunya li pertoca participar 
en la planificació de ports i aeroports d'interès general en els termes que estableix 
la normativa estatal. Tanmateix, el projecte actual no resol efectivament un factor, 
que el seu Grup valora com a imprescindible, que és la consolidació d'un model 
portuari descentralitzat, dinàmic i consensuat amb els agents socials i econòmics 
implicats que faci possible impulsar un sector productiu de primer ordre que 
afecta, també, l'economia dels seus territoris. 

D'altra banda, una segona raó que consideren essencial és tenir en compte el 
consens social en legislacions d'aquest abast i, en aquest cas, entenen que el text 
no està prou consensuat amb els agents socials i econòmics implicats; fet que 
significa, a més de l'incompliment de compromisos adquirits, no preveure possibles 
conflictes laborals en un àmbit amb un valor estratègic fonamental per a 
l'economia.  

En definitiva, doncs, expressa el desacord del seu Grup amb aquest projecte, 
alhora que avança que farà una abstenció en la votació d'aquesta proposició. 
Puntualitza que aquest posicionament respon, d'una banda, a què el model 
portuari actual és fruit de l'incompliment d'un acord a què CiU va arribar amb el 



NÚM. 16 20-5-2010 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1911 

 

govern del PP a l'Estat el 1996 –el pacte del Majestic– que plantejava la 
transferència de la gestió dels ports de Barcelona i de Tarragona, però que mai no 
es va arribar a produir; igualment, també discrepaven amb l'aprovació de la Llei de 
ports, pactada també amb el PP el 1997, a la qual la seva formació política va 
presentar una esmena a la totalitat. 

D'altra banda, una altra raó per a l'abstenció respon a què en aquesta proposició 
s'obvien aspectes que per al seu Grup són essencials com ara assolir el màxim 
consens social entorn d'una llei i el conflicte que pot desencadenar en l'àmbit 
laboral, i que CiU no esmenta, ni en aquest text, ni tampoc al Congrés dels 
Diputats. 

Finalment, la darrera raó és que tampoc no comparteixen el fet que en la 
proposició es magnifiquen aspectes d'una manera inexacta, com ara que 
l'Ajuntament de Barcelona no ha participat en el debat, fet que no és cert atès que 
l'Ajuntament forma part del Consell d'Administració del Port. 

El Sr. Carnes posa de manifest que el seu Grup no comparteix alguns aspectes 
d'aquesta proposició, motiu pel qual avança el vot en contra. 

Altrament, està convençut que tothom està d'acord amb la importància 
estratègica del port de Barcelona en la configuració del corredor del mediterrani, 
juntament amb els de València i Tarragona, a fi de fer front al repte de fer-los 
competitius amb els ports del nord d'Europa. En aquest sentit, aquest projecte de 
llei, que es troba en la fase inicial de tramitació, té tres elements fonamentals: la 
flexibilitat tarifària dels ports a fi de guanyar autonomia de gestió i millorar la 
competitivitat; en segon lloc, l'establiment de mecanismes de competència en 
l'àmbit dels diferents operadors dels serveis portuaris, i en el qual cal continuar 
treballant per cercar el consens amb diferents operadors com ara els estibadors, 
que no tenen un model homogeni i que podria desembocar en un conflicte social; 
en tercer lloc, la preservació de l'autonomia portuària i de la participació de 
l'administració local.  

Quant a què el Grup de CiU tracti com a element de conflicte les tarifes, remarca 
que està motivat essencialment pel procés de litigació judicial dels darrers anys. 
Les taxes són la fórmula legal que dóna seguretat en el procés de tarifes, que 
actualment està en principi d'impugnació per la Unió Europea. En aquest sentit, cal 
un treball conjunt a fi de fer que el procés de taxes no sigui farragós 
administrativament, però entenen que és voluntat de tothom fer que aquest 
instrument de seguretat jurídica no vagi en contra de la competitivitat. Altrament, 
s'han introduït un seguit de bonificacions comercials que responen a la voluntat 
que ha expressat el Port de Barcelona, que van des del cànon de sòl, la captació de 
tràfics i vehicles. 

Per tot això, entenen que la proposició no respon al que en aquest moment 
treballa el Port de Barcelona. 

El Sr. Trias posa de manifest, en primer lloc, l'acceptació de les aportacions del 
Grup d'ERC i aprofita per agrair-li el vol favorable.  

Tot seguit, expressa la seva decepció perquè la resta de grups municipals no 
siguin capaços de donar suport a la proposició. En aquest sentit, remarca la posició 
a mig camí del Grup d'ICV-EUiA amb una abstenció, però que de tota manera 
impossibilita l'aprovació de la proposició. 

Puntualitza que no plantegen aconseguir competències noves, sinó que l'Estat, 
constantment, vol harmonitzar en base a la pèrdua d'autogovern a Catalunya, fet 
que considera inacceptable i que l'Ajuntament en ple hauria de denunciar. 

Fa avinent la seva sorpresa per l'actitud del Grup del PSC, que fa com si no 
passés res, i al·lega que això ja es discutirà a Madrid. Tanmateix, l'expressió 
conjunta del Plenari d'aquest Ajuntament denunciant la situació de retall de 
competències en nom d'una harmonització equivocada, seria, en la seva opinió, 
molt positiva. Reitera, doncs, que la posició encertada hauria de ser de defensa 
aferrissada de l'autonomia del port i, per extensió, del país. Altrament, cedir en 
això és fer un flac favor a Barcelona i a Catalunya, i remarca que no es tracta 
tampoc d'aconseguir fites, sinó de lluitar perquè no es treguin les que ja han estat 
dades. 

El Sr. Florensa lamenta l'acord PSC-PP que s'ha manifestat en aquest punt, i que 
en altres ocasions en què s'ha produït, mai no ha significat res de positiu per a la 
ciutat. 
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Quant a la intervenció de la Sra. Mayol, opina que l'abstenció demostra manca 
de coherència, i que entén que només respon a la voluntat d'excusar el seu soci de 
govern. 

En aquest sentit, posa en relleu que la seva intervenció s'ha basat en la que va 
fer el diputat d'ERC al Congrés Francesc Canet, de qui cita textualment la 
intervenció, i on posava de manifest que parlava en nom del grup parlamentari 
d'ERC, EU, ICV i en nom de Joan Herrera, Secretari general del partit de la Sra. 
Mayol, qui havia excusat la seva absència en aquella sessió. Lamenta, per tant, 
que defensin una cosa a Madrid i en votin una altra en aquesta cambra. 

El Sr. Carnes considera que algú s'atorga la bandera de Catalunya, i prega al Sr. 
Trias que no doni tant d'aire a la senyera, perquè després no li atorga el contingut 
que cal. Assenyala que el model de gestió del port ha permès un grau d'autonomia 
molt important, i remarca que aquest grau d'autonomia no es toca. Precisa que el 
2003 sorgeix la capacitat, la voluntat i la necessitat de millorar el sistema de 
bonificacions comercials, i això és el que possibilita que el port de Barcelona pugui 
ser més competitiu. 

El Sr. Trias posa en relleu la mania de dir-li que s'atorga la bandera de 
Catalunya, quan ell només actua com un patriota que sent Catalunya, cosa que no 
els passa a molts dels presents. 

Es rebutja la proposició / declaració de grup en debat amb quinze vots 
favorables –emesos pels Srs. Trias, Forn, Puigdollers, Ciurana, Vives, Blasi i 
Freixedes i les Sres. Recasens, Fandos, Homs i Vila, i també pels Srs. Portabella, 
Florensa i Martínez i la Sra. Capella–, quatre abstencions –emeses pels Srs. Gomà i 
Mestre i les Sres. Mayol i Blasco– i vint en contra de la resta de membres del 
Consistori assistents a la sessió. 

 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
 
Pp 3. El Plenari del Consell Municipal acorda: Ajornar la celebració de la consulta 

ciutadana per la reforma de l'avinguda Diagonal. 
 
El Sr. Fernández Díaz presenta la proposició reiterant, de l’inacabable debat 

establert, tres aspectes bàsics respecte a la futura transformació de la Diagonal. 
En primer lloc, destaca el posicionament favorable del seu Grup quant a aquesta 
transformació; en segon lloc, la seva predisposició en favor de la connexió de les 
dues línies de tramvia Besòs-Llobregat, sense perjudici que pugui fer-se de manera 
alternativa a un recorregut obligat per la Diagonal; en tercer lloc, posa en relleu el 
posicionament favorable del Grup del PP a la celebració de la consulta ciutadana. 

Una vegada establertes aquestes premisses, planteja tres qüestions. D'una 
banda, pregunta si consideren que tenia sentit convocar des d'aquest Plenari, amb 
l'excepció del vot del seu Grup, una consulta entorn del futur de la Diagonal sense 
saber què es preguntaria als barcelonins. D'altra banda, qüestiona la necessitat de 
la consulta, atès que, una vegada conegudes les opcions que es podran votar, es 
posa de manifest que només responen als dos projectes previstos a priori, sense 
cap oportunitat d'elegir una altra cosa. Finalment, arran del decurs d'aquesta 
sessió plenària en referència a aquest assumpte, remarca que han tingut ocasió de 
comprovar que ni tan sols els regidors del govern municipal saben ben bé què és el 
que realment es votarà en la consulta, així com també que molts d'ells tampoc 
estan satisfets amb la manera com es planteja. 

En vista de tot plegat, planteja si no seria més sensat ajornar la consulta. 
Puntualitza que ajornar no significa, però, desconvocar-la, sinó convocar-la en el 
moment que es puguin posar damunt la taula uns projectes diferenciats, nítids, 
sense cap interrogant ni contradicció en el plantejament a l'hora de plantejar als 
barcelonins aquesta qüestió. 

En aquesta línia, fa notar que en aquesta sessió CiU i ERC han expressat la 
decepció pels termes en què es planteja la consulta, han destacat les 
contradiccions, les incongruències i els interrogants entorn d'aquesta consulta; 
alhora que han pogut comprovar com el Grup d'ERC interpretava que, quan els 
barcelonins votin una opció o una altra no estaran dient, forçosament, que la 
transformació de la Diagonal compti obligatòriament amb el tramvia, i que els 
Grups del govern ho han desmentit. 



NÚM. 16 20-5-2010 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1913 

 

Remarca que si en aquesta cambra, des d'on ha sortit la consulta, no es té clar 
quin és el seu abast i què es preguntarà concretament a la ciutadania i quines 
seran les conseqüències de la seva resposta, no comprèn com es pot demanar als 
barcelonins que hi participin. 

Altrament, precisa que allò que sí saben del cert és que la consulta costarà més 
de dos milions d'euros, així com que el pronunciament de la ciutat no s'aplicarà en 
aquest mandat. 

Per tot plegat, considera que els grups de CiU i ERC haurien de fer un nou 
plantejament de la seva posició inicial atès el que avui han manifestat en aquesta 
sessió. Igualment, reitera la pregunta al Sr. Alcalde de si considera lògic informar, 
força satisfet, que ahir el Consell de Ciutat va validar les preguntes de la consulta 
sobre la Diagonal, i no faci el mateix exercici en aquest Plenari, és a dir, validar les 
preguntes sotmeses a consideració dels ciutadans. Altrament, l'única cosa que ha 
fet aquest Plenari ha estat convocar la consulta sense saber les preguntes. 
Tanmateix, ara que se saben aquestes opcions i que hi ha una majoria d'aquesta 
cambra que discrepa en la forma i els termes en què s'han plantejat, creu que 
l'Alcalde hauria de tenir el coratge polític per sotmetre a consideració la validació 
del projecte. Tanmateix, entén que no ho fa perquè és conscient que no té la 
majoria; alhora que reitera que li sorprèn la incongruència de CiU i d'ERC ateses 
les seves manifestacions al llarg d'aquesta sessió i que no estiguin disposats a 
donar-los suport en aquesta demanda d'ajornament de la consulta fins que els 
plantejaments no siguin clars i entenedors. 

El Sr. Forn recorda que, només fa tres mesos, aquest Plenari va aprovar el 
document de garanties que fixava el desenvolupament de la consulta sobre la 
transformació de la Diagonal, i remarca que, si bé és cert que el Grup del PP no hi 
va votar a favor, tampoc no ho va fer en contra. Tanmateix, posa en relleu que no 
s'ajusta a la realitat l'afirmació que ha fet el Sr. Fernández Díaz en dir que, un cop 
conegudes les opcions de la consulta, presentades el 18 de març, han demanat 
que s'ajorni la convocatòria, i els recorda que ja ho havien demanat, per primera 
vegada, a la Comissió de Presidència, Territori i Funció pública del gener 
d'enguany, quan encara no se sabien les diferents opcions. Igualment, titlla 
d'incongruent el fet que tornessin a presentar aquesta proposició pel febrer; i 
entén que deuen tenir raons legítimes i respectables, però que no encaixen amb 
els raons que expressen aquí. 

Posa de manifest que el seu Grup considera que les regles del joc estan ben 
definides, i es van votar en aquest Plenari fa només tres mesos. Afegeix que poden 
fer seus molts dels dubtes que planteja el Grup del PP, i el fet que els han pogut 
posar damunt de la taula en el debat de la proposició que ha presentat el Grup 
municipal Socialista sobre aquest assumpte. Així doncs, han exigit, i ho han 
aconseguit, que hi hagués una tercera opció a fi que els ciutadans que no 
estiguessin d'acord amb les dues propostes presentades també pogués votar. En 
aquest sentit, el seu Grup ha preferit negociar a tancar-se en banda, i el resultat 
d'aquesta actitud ha estat poder oferir als ciutadans que no estaven d'acord ni amb 
l'opció A ni amb la B, però que tampoc no rebutgen la transformació de la 
Diagonal, que hi poguessin participar. 

També coincideixen amb què no es pot reduir la consulta a una mera decisió 
sobre un determinat disseny urbanístic, sinó que també es pugui conèixer amb la 
màxima exactitud el cost de l'obra, els terminis d'execució i les afectacions en la 
mobilitat. 

Destaca, per acabar, que actualment s'està en aquesta fase que acaba de 
descriure, en el sentit que els cal disposar de tota la informació que ha de garantir 
el dret dels ciutadans a conèixer el contingut precís de les propostes alternatives. 
Del que no dubta, però, és que la consulta s'ha de tirar endavant, sense 
ajornaments. 

El Sr. Martínez assegura que tenen clar que el govern municipal defensa el 
tramvia per la Diagonal, mentre que el seu Grup, de moment, encara no s'ha 
posicionat sobre aquest assumpte, i té clar que el que cal ara és decidir la secció 
de l'avinguda.  

Quant a la proposició del Grup del PP, es remet a les paraules d'Ovidi Montllor, 
quan va dir que hi ha gent a qui no agrada que es parli en català, que s'escrigui en 
català o que es pensi en català, i que, en el fons allò que no vol és que es parli, 
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s'escrigui o es pensi. Entén que l'argument de la inoportunitat que utilitzen per 
mirar d'ajornar la consulta es podria traduir, en el fons, en què en realitat no volen 
que es faci una consulta. Addueix que saben perfectament que el fet que se celebri 
una consulta ultrapassa l'assumpte concret que es pregunta, i significa assentar les 
bases d'un sistema de participació que no té marxa enrere. 

Així doncs, en coherència, el seu Grup no pot emetre altra cosa que un vot 
contrari a aquesta proposició. 

El Sr. Gomà inicia la seva intervenció observant al Sr. Fernández Díaz que, més 
enllà de la seva retòrica per defensar la proposició, els fets han demostrat 
clarament que estan en contra de la transformació de la Diagonal, i sempre han 
expressat una negativa força mancada d'arguments per fer d'aquesta avinguda el 
nou passeig que mereix la ciutat, alhora que també es trasllueix que estan en 
contra que es faci una consulta, un exercici d'aprofundiment democràtic. Entén, 
però, que tenen el dret a considerar-ho així i que actuen en coherència amb els 
seus plantejaments ideològics conservadors. 

Tanmateix, li adverteix que si tornen a demanar novament l'ajornament de la 
consulta, això implica, si més no, el menysteniment d'un procés de participació 
ampli; el menysteniment de l'opinió del Consell de Ciutat, que en el seu Plenari 
posava de manifest que, ambdós projectes de transformació, responen als criteris 
de qualitat, alhora que, amb molta cura, responen a les aportacions ciutadanes 
majoritàries recollides a la primera fase del procés, tant pel que fa a les 
coincidències com a les seves diferències, a la vegada que són suficientment 
diferenciats per ser sotmesos a consulta ciutadana. I, en aquest sentit, recorda 
que el Grup del PP no hi va votar en contra ahir al Consell de Ciutat a què s'ha 
referit. Finalment, considera que suposa, també, el menysteniment de les regles 
del joc, atès que ha estat un procés ben regulat, ben estructurat per la Carta 
Municipal i per les Normes reguladores de la participació ciutadana, i en cap cas es 
pot afirmar que en aquest Consell Plenari s'ha fet res fora d'aquest marc normatiu. 

Al Sr. Martínez li precisa que, des del primer moment, han manifestat que 
l'increment del transport públic, el tramvia i la intermodalitat són part essencial de 
les tesis dels procés de transformació de la Diagonal, sobre la base 
d'argumentacions tan sòlides com la flexibilitat, la resposta ajustada a les 
demandes de mobilitat, eficiència, accessibilitat i sostenibilitat ecològica entre 
altres arguments. Assenyala que el tramvia s'incorpora, sobre aquesta base, en les 
dues opcions –A i B–, i vertebra l'increment del transport públic que s'hi preveu. 
Manifesta, doncs, que aquests són els termes sobre els quals la ciutadania 
expressarà el seu vot. 

Remarca, tot seguit, que 21.500 ciutadans dels trenta mil que hi van participar, 
van validar aquesta tesi i en el Plenari del Consell de Ciutat d'ahir, que va formular 
molt explícitament l'articulació i les sinergies entre el tramvia, el red-bús i la línia 
9. Creu que, sobre aquesta base, qualsevol especulació no fa cap bé a la consulta, 
mentre que la manera d'enfortir-la i cridar a la participació és que el missatge sigui 
molt clar en aquest sentit. 

El Sr. García-Bragado considera que la present proposició recull allò que ha 
sembrat el Grup del PP prèviament i, per aquest motiu, no reiterarà arguments que 
aquí ja s'han manifestat a bastament i només respondrà les preguntes que han 
anat sorgint. 

Quant a si té sentit convocar la consulta en els termes que es planteja, respon 
amb un sí rotund. Afegeix que els regidors saben perfectament què votaran perquè 
és el que s'ha decidit en aquest Plenari.  

Es pregunta, tanmateix, per quin motiu, ara per quarta vegada, el Grup del PP 
presenta aquesta proposició amb l'intent de frenar la consulta, tot i que la 
resposta, tal i com s'ha apuntat al llarg dels debats sobre la transformació de la 
Diagonal, pot ser que allò que realment volen és que no es faci la consulta 
ciutadana. 

El Sr. Fernández Díaz afirma que el seu Grup està a favor de la consulta, però 
no ho està amb la manera com s'ha convocat, de qualsevol manera.  

Precisa que quan no van votar a favor de la convocatòria de la consulta, ja van 
advertir que no els agradava la manera com s'havia iniciat el procés, atès que, per 
començar, es convocava un referèndum sense saber què es preguntaria als 
barcelonins. En segon lloc, admet que havien demanat en comissió l'ajornament de 
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la consulta arran de la confusió sobre tot l'assumpte. En aquest sentit, remarca 
que cadascun dels quatre grups que han donat suport a la consulta expressava un 
posicionament discrepant sobre la manera com s'havia d'interpretar i les opcions 
sotmeses a consideració. És precisament per això que el seu distanciament inicial 
es converteix en un posicionament contrari a la forma com es planteja el 
referèndum. I recalca que, en demanar l'ajornament de la consulta, plantegen que 
es faci en el moment que hi hagi projectes nítids i pluralitat d'opcions perquè els 
ciutadans puguin votar sense la confusió que actualment regna entre els regidors 
d'aquest consistori. 

Adverteix que, ateses les formes i els plantejaments de la consulta, molts 
barcelonins es decantaran per l'opció C o, fins i tot, no votaran. 

El Sr. Martínez puntualitza que el que s'ha convocat és una consulta ciutadana, 
universal, i que allò que es demana als ciutadans és, concretament, quin model de 
secció volen per a la Diagonal. Tal i com ha dit el Sr. García-Bragado, reitera que 
la inflexibilitat ideològica aboca a posicions sense possibilitat de fer marxa enrere. 
Per tant, demana al Grup del PP que no s'enroqui, que defensi un altre model i 
faciliti que la gent entengui què vota; altrament, després no es podran queixar per 
l'índex de participació en la consulta. 

El Sr. Gomà nega que siguin inflexibles, i que allò que defensen és un model de 
mobilitat que fa perfectament compatible el tramvia, l'autobús convencional i el 
d'alta capacitat. Per tant, aquesta compatibilitat demostra, a banda de flexibilitat, 
convenciment en què el projecte és possible perquè les dues propostes tenen una 
argumentació clara. Altrament, considera que la inflexibilitat és no voler acceptar, 
a hores d'ara, aquesta compatibilitat. 

El Sr. Alcalde tanca els torns d'intervenció, anunciant, atès que es rebutja la 
proposició, que es tirarà endavant la consulta ciutadana segons allò aprovat en 
aquest Consell Plenari i en el Consell de Ciutat. 

Així, doncs, anuncia que la consulta tira endavant i que Barcelona no s'atura. 
Es rebutja la proposició / declaració de grup en debat amb set vots favorables –

emesos pels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Mulleras i Villagrasa i les Sres. Esteller, 
Balseiro i Martín–, i trenta-tres en contra de la resta de membres del Consistori 
assistents a la sessió. 

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pp 4. El Plenari del Consell Municipal de l'Ajuntament de Barcelona acorda: 1. 

Posar de manifest la voluntat de l'Ajuntament de Barcelona de donar suport a tota 
activitat que estimuli la participació i l'aprofundiment democràtic dels ciutadans i 
ciutadanes. 2. Treballar, en el marc del futur Pla Director de la Participació 
Ciutadana 2010-2015, per consolidar la possibilitat que també siguin els ciutadans 
i ciutadanes o el teixit associatiu els qui puguin iniciar processos participatius, amb 
el suport del consistori. 3. Facilitar la realització d'activitats que fomentin la 
participació i les consultes ciutadanes organitzades des de la ciutadania, sempre 
que es compti amb el suport de com a mínim l'1% dels empadronats majors de 16 
anys o del 3% d'aquesta població en tres districtes de la ciutat. 

S’ha presentat la següent proposta de text transaccional que se sotmet a 
consideració i votació del Plenari del Consell Municipal: 

El Plenari del Consell Municipal de l'Ajuntament de Barcelona acorda: 1. Posar 
de manifest la voluntat de l'Ajuntament de Barcelona de donar suport a tota 
activitat que estimuli la participació i l'aprofundiment democràtic dels ciutadans i 
ciutadanes. 2. Treballar, en el marc del futur Pla Director de la Participació 
Ciutadana 2010-2015, per consolidar la possibilitat que també siguin els ciutadans 
i ciutadanes o el teixit associatiu els qui puguin iniciar processos participatius, amb 
el suport del consistori. 3. Facilitar la realització d'activitats que fomentin la 
participació i les consultes ciutadanes organitzades des de la ciutadania. 

 
El Sr. Portabella recorda que fa un parell de mesos el seu Grup va presentar en 

aquest Plenari una proposició en la qual demanaven que, quan almenys un 10% de 
les entitats registrades al Fitxer General d'Entitats Ciutadanes sol·licitessin espais a 
l'Ajuntament a fi d'organitzar una consulta ciutadana, se'ls cedissin. Avui 
presenten una proposició, basada també en les Normes reguladores de participació 
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ciutadana, on demanen que, si hi ha un nombre de persones que, a tall individual, 
vol organitzar una consulta ciutadana ho pugui fer de la mateixa manera que en el 
cas que ha citat anteriorment. 

Tot seguit, es remet a les paraules que ha dit el Primer Tinent d’Alcalde en el 
seu parlament en el punt de l'ordre del dia de concessió de les Medalles d'or al 
Mèrit Cívic: "Barcelona és de tots, Barcelona la fem entre tots", perquè considera 
que aquesta proposició no només recull aquest criteri, sinó que l'amplia a partir de 
l'article 30 de la Carta Municipal, amb què es busca garantir la participació 
ciutadana, o amb el primer article de les Normes reguladores de participació 
ciutadana, on s'hi diu que l'Ajuntament es compromet a la promoció i el 
desenvolupament de la democràcia participativa. Igualment, el PAM d'aquest 
mandat, parla en el punt 1.7 de consolidar la democràcia participativa com a eix 
estratègic de la ciutat i facilitar la incorporació i participació individual de la 
ciutadania en la seva construcció.  

Així doncs, el seu Grup presenta una proposició que busca el foment de la 
participació i aprofundir democràticament la relació que hi ha entre administració i 
ciutadans. Demanen que aquest Ajuntament s'impliqui en els debats ciutadans que 
afecten la quotidianitat, les iniciatives d'interès general de la ciutadania i que 
cooperi amb les iniciatives de participació presentades pels ciutadans i les 
ciutadanes, sempre que estiguin sustentades per un nombre representatiu de 
persones. 

Creuen, en definitiva, que cal obrir un tipus de relació amb la ciutadania que 
ajudi a combatre la desafecció vers la política i que permeti establir mesures 
concretes per avançar en l'aprofundiment democràtic. 

El Sr. Trias avança que el Grup de CiU dóna ple suport a aquesta proposta que, 
tal i com esmentava el president del Grup d'ERC, s'emmarca en l'empara de la 
Carta Municipal i del Reglament de participació, i que pretén reforçar i aprofundir el 
compromís democràtic entre els ciutadans i la consolidació de la democràcia 
participativa. Tanmateix, adverteix que tot això no es pot quedar en una mera 
declaració d'intencions, sinó que ha d'anar lligat a compromisos públics i ser 
capaços d'aplicar-los. Entén que si es creu en els principis de participació 
democràtica com a instrument per apropar la política a la ciutadania, cal que es 
permetin coses com les que demana la proposició i, per tant, cal votar-hi a favor. 
Altrament, impedir que la ciutadania busqui els mecanismes de participació revela 
temor. 

Conclou que cal felicitar-se perquè grups de ciutadans vulguin impulsar 
consultes ciutadanes a fi que les coses avancin, malgrat la incomoditat que puguin 
significar determinades consultes en l'àmbit polític. Insisteix, doncs, que cal ser 
valents i acarar les coses com vénen, i ser capaços d'obrir autènticament les portes 
a la participació de les persones i incentivar que els ciutadans participin i siguin 
capaços de muntar aquestes consultes. 

El Sr. Fernández Díaz opina que la proposició del Grup d'ERC, tot i que no s'ha 
esmentat pel seu nom, no és altra cosa que donar suport perquè es faci a la ciutat 
de Barcelona un referèndum a favor de la independència. Està convençut que 
aquesta és l'autèntica raó de la proposició, i demana que diguin clarament que 
estan a favor de què a Barcelona es faci un referèndum en favor de la 
independència. 

Precisament perquè no tenen cap mena de dubte que significa això, avança que 
hi votaran en contra, per coherència amb el fet que consideren que Catalunya i 
Espanya formen part d'una mateixa realitat i, fins i tot, també per raons 
administratives. En aquesta línia, afegeix que la proposta va en contra, fins i tot, 
de la Llei de consultes, que fa quinze dies que es va aprovar al Parlament de 
Catalunya amb el suport d'ERC. Assenyala que la llei de consultes populars, quan 
es refereix a l'àmbit municipal diu literalment que els assumptes a sotmetre a 
votació han de ser "competència pròpia del municipi, de caràcter local". Sospita 
que no afegeix aquest supòsit a la proposició perquè, amb el pretext de presentar 
aquesta proposició, i sense esmentar que allò que realment vol és que, des 
d'aquest Ajuntament, es doni suport a tots els qui promouen a Barcelona un 
referèndum en favor de la independència. 
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Per acabar, pregunta al Sr. Trias si també promourà des d'aquest Ajuntament 
un referèndum per a la independència si algun dia arriba a l'Alcaldia de la ciutat, i 
si també ratificaria, llavors, que votaria a favor de la independència. 

El Sr. Mestre avança que el seu Grup votarà favorablement aquesta proposició 
perquè coincideix, d'una banda, amb la voluntat política que expressa la 
proposició, i també la coincidència plena amb els tres punts que planteja. Diu, per 
tant, que ratifiquen la voluntat de donar un impuls a la democràcia participativa, 
com també s’hi suma l'Ajuntament de Barcelona i la resta d'institucions de 
Catalunya, i està reflectit a la Carta Municipal i també en l'Estatut. Igualment, 
consideren que aquesta voluntat es pot desenvolupar plenament i positivament en 
el marc local. 

Precisa que ho afirmen, d'entrada, per raons d'exigència i qualitat democràtica, i 
no tenen cap dubte que el sistema de democràcia representativa és la clau de 
volta del sistema democràtic, però tampoc no en tenen cap amb què cal anar més 
enllà i que ha d'anar acompanyada de processos de deliberació ciutadana, de 
confrontació democràtica d'idees i propostes, de debat i de decisió democràtica 
que no s'inscriuen estrictament en la democràcia representativa. Afegeix que 
també ho afirmen per raons relacionades amb la ciutat que volen i que s'està 
construint; creuen que una Barcelona de convivència i cohesió social només és 
possible des de la pràctica diària de la democràcia local en el sentit ampli que 
abans esmentava, i que només és possible amb democràcia participativa. 

Assenyala que la Carta Municipal i les Normes de participació ciutadana 
s'expressen en aquesta direcció, estableixen i regulen els àmbits i els procediments 
de la participació i, també, els processos de participació i consultes ciutadanes, que 
tenen una altra naturalesa i consideració que la que estableix la Carta Municipal. 
Precisament per això, els sembla encertada la proposta que recull el segon punt de 
la proposició d'ERC, de treballar aquestes qüestions en el marc del nou Pla director 
de participació, on es podran abordar molt més concretament i a fons aquestes 
qüestions. 

Finalment, agraeix la predisposició que han trobat en el Grup d'ERC quant als 
suggeriments que el seu Grup va fer en relació al primer redactat de la proposició. 

El Sr. Martí posa de manifest que el Sr. Portabella ha deixat molt clar que, 
aquest, és el segon intent del seu Grup per validar el suport d'aquest Ajuntament a 
les consultes ciutadanes i, en particular, les consultes per la independència; un 
segon intent que el Grup Socialista rebutja novament pels mateixos motius que va 
expressar en l'ocasió anterior. Remarca que no comparteixen el fons, ni tampoc la 
forma a través de la qual es pretén que la institució municipal doni suport a 
aquestes consultes. Posa en relleu que de possibilitats per expressar el 
posicionament polític en aquesta ciutat i al país, afortunadament, n'hi ha moltes i, 
fins i tot, es possible organitzar consultes sense el suport municipal. Altrament, 
quan aquestes consultes requereixen el suport institucional els requeriments 
canvien del tot; en aquest sentit, el marc normatiu municipal possibilita aquesta 
mena de consultes, tot i que la decisió rau en aquest Plenari i, aquest, és el 
procediment que se segueix. 

Precisament per aquests motius el seu Grup votarà en contra de la proposició. 
El Sr. Portabella addueix que el Grup Socialista té un problema que el PP no té, 

atès que es mostra obertament en contra de les consultes ciutadanes; altrament el 
Grup del Sr. Martí, avança que hi està a favor, però hi vota en contra. Indica que 
els agrairia que els indiquessin en quina part de la proposició es parla de la 
consulta ciutadana sobre la sobirania o la independència del país. Remarca que el 
Grup Socialista té una deformació professional evident que els porta a afegir al 
terme consulta ciutadana, indefectiblement, el de sobirania o d'independència. En 
aquest sentit, recorda que ja els va avisar fa dues sessions que aquesta no és 
l'última proposició que faran en aquest sentit, alhora que els avança que ja faran la 
proposició, concreta i concisa que sospiten que s'amaga en la proposició present, 
alhora que manifesta que no és gens fàcil rebatre arguments que es basen en 
supòsits que no consten al text propositiu. 

Altrament els avisa que s'haurien de preocupar, atès que si voten en contra 
d'aquesta proposició ho estan fent també en contra del PAM, de la Carta Municipal 
i pel fet que, per segona vegada en aquesta sessió, voten conjuntament amb el 
Grup del PP, i afegeix que ho fan amb una argúcia que no respon a la realitat, 



1918 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

perquè la llei de consultes ciutadanes de la Generalitat regula quines consultes 
ciutadanes pot fer l'administració. Puntualitza que en cap cas estan dient que les 
organitzi l'Ajuntament, sinó que, bàsicament, doni suport a consultes que ja estan 
organitzades. 

Es pregunta novament què els fa por i què els molesta així com, per quin motiu, 
es veuen obligats a afegir termes que no consten a la proposició, i a partir d'això 
basteixen els seus arguments. 

El seu Grup està convençut que amb aquesta proposició els ofereixen un pacte 
amb la ciutadania per exercir la democràcia participativa, per un model obert de 
relació, bidireccional i sense complexos. Altrament, els responen amb termes que 
no comprenen, atès que distorsionen la seva proposició, perquè provoquen que no 
sigui votada per motius inexistents. 

Conclou que el seu Grup no té cap complex per anomenar-se republicà i, per 
tant, el seu model de societat s'estructura en base a les administracions, els 
ciutadans, els drets i deures i la convivència a parts iguals, però, sobretot, en base 
a no tractar la ciutadania com a súbdita en considerar que només pot fer consultes 
ciutadanes si l'administració li ho permet, no pas quan ho demana i, en definitiva, 
entén que votant en contra d'aquesta proposició no fan altra cosa. 

El Sr. Trias manifesta que està absolutament d'acord, sobretot, amb el final 
d'aquesta darrera intervenció del Sr. Portabella. Insisteix que no comprèn com, 
sempre, s'ha de treure a relluir com a argument el terme independència, i ho titlla 
d'obsessió. Remarca, doncs, que no ser capaços de donar suport a la gent que vol 
fer una consulta és una equivocació democràtica greu. Observa, en aquest sentit, 
que l'intent d'elaborar un pla director de participació ciutadana s'ha de fer bé; però 
destaca que allò que és absolutament essencial és que l'Ajuntament estigui al 
costat de les persones que volen endegar una consulta ciutadana, i no els ha de 
posar traves. El gran problema rau, al seu parer, en què algunes consultes 
agraden a aquest Ajuntament i altres no, però, per damunt de tot, la gent hi té 
dret. 

Conclou que és un error molt greu que, per por, s'intenti evitar que la gent es 
manifesti a través d'una consulta ciutadana. 

El Sr. Fernández Díaz indica que el Sr. Portabella ha dit, fa uns instants, que la 
seva proposta no diu res sobre independència, però es completament evident que 
se sobreentén. Fent un paral·lelisme amb el llop amb pell d'ovella, assegura que al 
Sr. Portabella també se li veuen les potes; insisteix, doncs, que tothom sap per 
quin motiu han presentat la proposició, alhora que coneixen perfectament el joc 
d'ERC i de CiU quan es posen a competir per veure qui és més nacionalista. 
Assenyala que fins fa poc ambdós Grups defensaven el dret a l'autodeterminació, 
un dret reconegut per les Nacions Unides als països en vies de descolonització, 
com si Espanya fos la metròpoli i Catalunya la seva colònia, això per no dir que 
defensaven el dret a la independència. En el mateix sentit, recorda que a l'inici 
d'aquest mandat van presentar una proposta, en què novament ERC i CiU es van 
posar d'acord, on comparaven Catalunya amb Kosovo, assimilant Barcelona amb 
Pristina; ara, per segona vegada en dos mesos, volen promoure un acord 
municipal per donar suport a totes aquelles iniciatives en favor de la celebració a 
Barcelona d'un referèndum per la independència i, a fi que no se'ls pugui dir que 
han presentat una mateixa proposició en dos mesos, en aquesta ocasió se silencia 
part del contingut per defensar, exactament, el mateix. 

Li adverteix que existeixen unes Normes de participació ciutadana i la Carta 
Municipal per promoure aquesta participació; i reitera que el seu Grup és favorable 
a les consultes ciutadanes i a la participació, però sempre amb plantejaments 
nítids i entenedors, des de la pluralitat, i d'acord amb la normativa legal existent i 
sense infringir les normes de convivència. 

El Sr. Martí indica que obvia les vegades que el Grup del Sr. Portabella ha votat 
en el mateix sentit que el Grup del PP. Afegeix que si realment la consulta per la 
independència no és l'autèntic objectiu que s'amaga darrere de la proposició, per 
què no posa altres exemples de consultes que considera que haurien de merèixer 
el suport d'aquest Ajuntament, o si pretén que siguin totes.  

En definitiva, està convençut que la proposició està clarament orientada cap a 
una estratègia que el seu Grup no comparteix, i a la qual no donaran suport, ni per 
activa ni per passiva. 
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El Sr. Portabella remarca que el seu Grup parla i defensa en tot moment un 
mecanisme que, en altres ocasions aquest Ajuntament ha donat per bo, alhora que 
insisteix que no han portat aquí una proposta concreta de consulta ciutadana; 
altrament manifesta que, quan sigui el moment, ja presentaran la consulta sobre 
la independència i, llavors, tindran una nova oportunitat de reiterar tots els 
arguments en contra que avui s'han esmerçat en aquesta cambra. 

Es rebutja la proposició / declaració de grup en debat amb dinou vots favorables 
–emesos pels Srs. Trias, Forn, Puigdollers, Ciurana, Vives, Blasi i Freixedes i les 
Sres. Recasens, Fandos, Homs i Vila, també pels Srs. Gomà i Mestre i les Sres. 
Mayol i Blasco, i també pels Srs. Portabella, Florensa i Martínez i la Sra. Capella– i 
vint en contra de la resta de membres del Consistori assistents a la sessió. 

 
b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 
 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal de Convergència i Unió 
 
Pc 1. Que el Sr. Miguel Àngel Martín sigui cessat per l'Alcalde Jordi Hereu de les 

seves responsabilitats com a Conseller de Districte i Vicepresident del Consell de 
Districte de Sant Martí i se sol·liciti que el president de l'Institut Metropolità del 
Taxi, el Sr. Francesc Narváez, el cessi com a gerent d'aquesta entitat 
metropolitana. 

 
El Sr. Ciurana fa referència als insults i desqualificacions personals, 

professionals, emprant un to clarament masclista, que l'actual gerent de l'Institut 
Metropolità del Taxi, Sr. Martín –fins fa poc també conseller pel PSC i vicepresident 
del Consell de districte de Sant Martí–, va adreçar a la Sra. Terribas. Atès que tots 
els presents en són coneixedors, no els reiterarà i, de pas, els estalviarà el mal 
gust i la mala educació de qui els va proferir i, també, d'aquells que l'emparen. 

Assenyala que, en presentar aquest prec, el seu Grup creia sincerament que no 
s'arribaria a substanciar en aquesta sessió perquè s'haurien pres les mesures 
pertinents i, per tant, decauria per desfasat. Malauradament no ha succeït així, per 
la qual cosa es veuen obligats a presentar-lo. Puntualitza que el sentit del prec és 
que el Sr. Martín, més enllà de les seves responsabilitats al districte de Sant Martí, 
de les quals ha estat cessat o n'ha dimitit, sigui cessat també com a gerent de 
l'Institut Metropolità del Taxi, presidit pel Sr. Narváez. 

Observa que mentre el Sr. Alcalde va trigar vuit dies a cessar i a acceptar la 
dimissió del Sr. Martín dels seus càrrecs, el seu Grup considera que aquesta 
persona no pot estar ni vuit segons més en el seu càrrec de gerent, per la qual 
cosa demana que sigui cessat immediatament dels seus càrrecs. 

El Sr. Martí admet que el Sr. Martín va insultar de manera absolutament 
reprovable la Sra. Terribas. Els recorda, també, que va acceptar la seva 
equivocació i el seu error i va demanar disculpes públiques i personals a la Sra. 
Terribas; i l'Alcalde, entenent i considerant que un representant públic que hagués 
comès aquell error no podia continuar en l'exercici del seu càrrec, el va cessar 
després que el Sr. Martín li hagués presentat la seva dimissió com a conseller i 
vicepresident del districte de Sant Martí. 

Afegeix que aquest episodi, absolutament lamentable, no deixa de ser, però, un 
fet aïllat, que no pot condemnar per sempre i en tot al Sr. Martín, la 
professionalitat del qual en la seva tasca està sobradament acreditada pels anys de 
servei i, també, perquè tothom es pot equivocar, i tothom mereix que la 
reprovació i el càstig siguin proporcionals als errors comesos, per la qual cosa el 
Sr. Martín continuarà desenvolupant la seva tasca com a gerent de l'Institut 
Metropolità del Taxi. 

El Sr. Ciurana admet que tothom es pot equivocar i que mereix una oportunitat, 
però remarca que no és això el que estan discutint, sinó si es considera que 
aquesta persona continua sent vàlida per exercir un càrrec públic de designació 
política. 

En aquest cas, opina que el govern ha comès l'error polític d'enrocar-se quan, 
d'altra banda, el Sr. Martín no hauria de continuar ni un minut més en el càrrec de 
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gerent pel desprestigi que significa, no només seu, sinó de la mateixa institució, 
del món local i del metropolità. Reitera, doncs, la demanda que el rellevin de les 
seves responsabilitats polítiques, atès que defensar allò indefensable pot acabar-
los convertint en avaladors, i afegeix que els errors, més enllà de les disculpes, 
han de tenir conseqüències. 

El Sr. Martí coincideix que els errors han de tenir conseqüències, però aquestes 
han de ser ponderades i equilibrades, i el que correspon als responsables polítics 
és, amb el cap fred, saber ajustar la presa de decisions. 

 
Pc 2. Estudiar els mecanismes necessaris per tal que l'increment de l'IVA que 

aplicarà l'Estat tingui efectes sobre els títols de Transport Públic. 
 
La Sra. Recasens precisa que el rebuig de CiU a l'increment de l'IVA és conegut, 

com també n'és el dels experts i el de la Comissió Europea, i tothom alerta dels 
seus efectes negatius. És, doncs, una mesura inoportuna i ineficaç perquè 
agreujarà els efectes de la crisi econòmica i, a més, està plantejada a destemps. 

Una vegada manifestat el rebuig a l'increment de l'IVA, concretament els volen 
demanar amb aquest prec que l’augment no repercuteixi en les famílies usuàries 
del transport públic, atès que la seva aplicació desincentiva el foment de la 
mobilitat segura i sostenible, alhora que no es garanteix que l'increment d'aquest 
impost repercuteixi en la millora del transport públic. Igualment, aquest increment 
de l'IVA agreuja unes tarifes de per si greument castigades. En aquesta línia, 
recorda que en començar aquest any la T-10 es va incrementar gairebé del 9%, 
quan l'IPC ho havia fet en un 2%, alhora que la resta de títols de transport van 
patir increments que anaven entre el 6% i el 8%. 

Així doncs, el Grup de CiU no accepta que aquest increment d'IVA acabi 
repercutint en el consumidor final perquè, com ja ha expressat, és un missatge 
desincentivador de l'ús del transport públic i agreuja uns increments ja de per si 
abusius. Els demanen, per tant, que articulin els mecanismes necessaris perquè 
això es pugui complir. 

La Sra. Escarp precisa, per començar, que la revisió del tipus impositiu de l'IVA 
no té efectes neutres en el transport públic. Observa, igualment, que no és a 
aquest Consell Plenari a qui pertoca analitzar aquest increment de l'IVA, sinó a 
l'ATM, que és qui realment en té la competència. 

Tot seguit, pregunta a la Sra. Recasens si la seva pretensió és que es trenqui 
l'equilibri del sistema tarifari del transport públic, on una part està subvencionada i 
l'altra la paga l'usuari, i afegeix que aquest equilibri ha significat una aposta molt 
important per la tarifació social –T-12, T-Jove, Targeta de Famílies nombroses, 
Targeta Rosa–, de la mateixa manera que s'ha fet una aposta pel manteniment del 
servei, per ampliar-lo i, sobretot, per mantenir el nivell d'inversió. 

La Sra. Recasens nega que tingui la pretensió que es deixi de fer res, però 
insisteix que quan aquest Ajuntament actua sempre ho acaba pagant la ciutadania, 
com és el cas concret de la T-12, que qualificada de gratuïta té un cost per al 
ciutadà. Afegeix que se li acudeixen diversos mecanismes perquè això no sigui així, 
com ara reclamar a l'Estat el que pertoca per a Barcelona, reclamar la subvenció 
finalista que compensi l'increment de l'IVA; igualment, també es poden ajustar les 
tarifes a la baixa. 

Posa de manifest que sap perfectament que la competència és de l'ATM, però 
pregunta què defensarà el govern municipal en aquest organisme. Reitera que la 
seva demanda és que articulin els mecanismes adients perquè aquest increment 
no acabi repercutint en els consumidors. 

La Sra. Escarp demana a la Sra. Recasens que li aclareixi per quin motiu el Sr. 
Duran Lleida declarava, el 18 de març passat, que CiU renunciava a continuar 
demanant la retirada de la pujada de l'IVA al Congrés dels Diputats. 

Conclou, tanmateix, que té el convenciment ple que és molt més important 
mantenir la tarifació social per sectors de població, que no pas intentar fer 
populisme en base a l'augment de 0,0065 euros de mitjana dels viatges en 
transport públic. 

 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
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Pc 3. Agilitar els tràmits per tal d'impulsar el tancament i trasllat de la presó 
Model i es procedeixi a modificar el conveni (i les dues addendes) signat amb la 
Generalitat de Catalunya amb la finalitat que tota la peça urbanística del centre 
penitenciari de la Model passi a acollir equipaments, de barri o en el seu cas de 
ciutat, en la seva integritat, incloent-hi la part del solar cedida a la Generalitat. 

 
El Sr. Fernández Díaz assenyala que el prec presentat pel seu Grup inclou dues 

peticions; d'una banda, posar fi als retards escandalosos en el trasllat de la presó 
Model, per a la qual cosa és imprescindible agilitar les obres de la presó de la Zona 
Franca; d'altra banda, tenir la capacitat de modificar els usos previstos en l'actual 
presó Model, atès que l'anterior govern de CiU i el Tripartit a la Generalitat van 
signar sengles convenis amb l'Ajuntament que coincidien en què, entre altres usos, 
a la Model s'hi faria un hotel i oficines, quan el seu Grup entén que els usos 
previstos haurien de ser exclusivament, tant a la Model com en el seu entorn, 
zones verdes, equipaments socials –concretament per a gent gran–, i habitatge 
públic, a banda de preservar el panòptic de l’edifici. 

El Sr. García-Bragado observa que l'assumpte de la Model apareix 
recurrentment en el Plenari i que la seva resposta sempre és la mateixa, en el 
sentit que el més important és que les voluntats es compleixen i que les actuacions 
es tiren endavant. Afegeix que va informar en aquest Plenari que s'havia redactat 
el projecte executiu, prèvia aprovació del planejament; actualment el govern de la 
Generalitat ha iniciat el procés de licitació de la presó de preventius, fet que 
significa que es va per bon camí, i que suposa que el 2013 ja s'haurà finalitzat la 
presó, de manera que es podrà fer realitat el somni dels veïns de l'esquerra de 
l'Eixample quant als equipaments previstos en l'espai de la Model. 

Actualment, la proposta de renegociar el conveni amb la Generalitat té el risc de 
paralitzar els procediments en curs fins que se signi el nou conveni, situació que 
aquest govern municipal no té cap intenció de propiciar.  

El Sr. Fernández Díaz insisteix que cal saber quan es tancarà la presó Model, i 
quan entraran en servei els nous equipaments que es construiran en aquell 
emplaçament i els seus entorns. Altrament, considera que els retards que s'estan 
produint són escandalosos; en aquest sentit, el 2001 ja es preveia finalitzar el 
procés el 2006 a tot estirar; el 2005, el Conseller de Justícia de llavors va anunciar 
el tancament de la presó per al 2008; el 2008, la Consellera de Justícia actual va 
anunciar aquest tancament per al 2011, que ara, però, ja s'allarga fins al 2013, 
mentre que encara no s'han iniciat les obres d'una presó que, d'altra banda, ja ha 
quedat petita i cal ampliar. 

Per tot plegat, reitera la pregunta de quina data és la definitiva; de si es 
modificaran els usos previstos; i, finalment, si es pot començar a tramitar el Pla 
d'equipaments en els terrenys de l'actual presó Model, atès que així que es tanqui 
la presó es pugui començar a actuar amb immediatesa en l'àmbit. 

El Sr. García-Bragado indica que la presó Model es buidarà en el moment que la 
nova estigui acabada, previsiblement el 2013, tal i com va anunciar la Consellera 
Tura. Els emplaça, doncs, a esperar que s'iniciïn les obres en vista de les possibles 
incidències que vagin sorgint, i a partir d'aquí es podran establir dates precises per 
al trasllat. 

Quants als equipaments que hauran d'anar al solar de la Model, s'ha analitzat i 
debatut amb els veïns de l'esquerra de l'Eixample com ha de ser el Pla 
d'equipaments, i li avança que s'actuarà amb immediatesa en el moment en què la 
presó de preventius entri en funcionament. 

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pc 4. Que el Govern municipal dugui a terme les accions necessàries davant del 

Consorci de la Zona Franca per tal d'agilitar la cessió al Departament de Justícia 
del solar on s'ha de construir el nou equipament de Règim Obert, i poder així donar 
compliment al conveni signat entre les dues administracions. 

 
El Sr. Martínez puntualitza que, tot i que l'assumpte de la Model és reiteratiu, tal 

i com ha expressat el Sr. García-Bragado, presenta el prec del seu Grup des d'un 
altre vessant. Assenyala que el conveni signat amb el Departament de Justícia feia 
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referència als equipaments judicials i als penitenciaris de Barcelona; sobre aquests 
darrers, el conveni diu que cal fer una presó per a preventius i una altra de règim 
obert; igualment, indica que fins que no estigui construïda la de règim obert no es 
buidarà la Model, atès que en aquest equipament penitenciari hi presos preventius 
i en règim obert, i en el de la Trinitat de règim obert només. 

Així doncs, tenint en compte que s'ha licitat una de les presons, però no la de 
règim obert, el sentit del prec és que s'agilitzi la cessió del solar on ha d'anar la 
presó per a aquest règim; d'altra manera, es dóna un missatge esbiaixat quant al 
tancament definitiu de la Model. Afegeix que si la Model els preocupa, també els 
preocupa la presó de Trinitat, més encara tenint en compte que s'ha endegat un 
procés de participació de decisió urbanística de l'entorn, per la qual cosa les dues 
noves presons són imprescindibles per donar solucions a l'esquerra de l'Eixample i 
al barri de la Trinitat. 

El Sr. García-Bragado precisa, d'entrada, que un centre de règim obert no és 
una presó; en segon lloc, fa avinent que, actualment, l'acord entre el Consorci de 
la Zona Franca i el Departament de Justícia ja és una realitat, però encara falta 
formalitzar el dret de superfície i la redacció del projecte, tot i que els obstacles 
jurídics sobre el terreny ja s'han resolt, de manera que el següent pas és procedir 
a la licitació del centre de règim obert, que té una construcció menys complexa 
que el de preventius, per la qual cosa es manté el compromís que en el moment 
en què estigui acabat el centre de preventius també estarà operatiu el centre de 
règim obert i, per tant, es podrà fer el buidat íntegre de la Model. 

Quant al centre de Trinitat, precisa que és imprescindible que es traslladi aquest 
centre per obtenir la totalitat dels terrenys necessaris en els termes previstos en 
els convenis, i li assegura que l'Ajuntament vetllarà perquè es compleixin els 
terminis. 

El Sr. Martínez mostra el seu convenciment que encara ha de transcórrer molt 
de temps abans que puguin veure els nous equipaments en els solars dels centres 
penitenciaris de la Model i de Trinitat. De tota manera, demana al Tinent d'Alcalde 
que reuneixi els Grups municipals a fi de proporcionar-los les explicacions 
tècniques de les operacions a fi d'estar informats i, entre tots, demanar paciència 
als veïns i les veïnes d'ambdós barris, però, també, perseverar a fi que tot plegat 
arribi a bon port. 

El Sr. García-Bragado manifesta que està absolutament d'acord amb aquesta 
petició, i els proposa instrumentar-ho a través de la Comissió d'Urbanisme, 
Infraestructures i Habitatge i un informe que permeti entrar en el detall sol·licitat. 

 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
 
Pg 1. Quina va ser la resposta de l'Alcalde i del Govern municipal davant dels 

efectes de la nevada que vàrem patir a la nostra ciutat? 
 
El Sr. Fernández Díaz formula la pregunta, i assenyala que els sorprèn que un 

fet de l'abast de la nevada del 8 de març no hagi estat objecte de cap informe o 
mesura de govern a fi d'auditar el funcionament dels serveis públics municipals i, 
alhora, proposar actuacions de futur per millorar-ne la resposta. Atès que 
consideren molt improbable que el Sr. Alcalde no s'assabentés de la nevada, li 
adrecen personalment la pregunta. 

La Sra. Mayol precisa que la resposta de l'Alcalde i del govern municipal arran 
de la nevada va ser activar el pla d'emergència municipal per neu i gel a la ciutat 
de Barcelona, que va ser detalladament expressat en l'informe de vint pàgines, 
que es va lliurar al Grup del Sr. Fernández Díaz el dimarts de la setmana passada, 
i debatut durant dues hores i mitja a la Comissió de Sostenibilitat, Serveis urbans i 
Medi ambient del dimecres passat, on hi eren presents els regidor Villagrasa i les 
regidores Balseiro i Esteller. 

El Sr. Fernández Díaz celebra la resposta de la Sra. Mayol sobretot perquè posa 
de manifest que, el 8 de març, no estava desapareguda ni emmordassada, atès 
que en aquella data, malgrat que és la substituta de l'Alcalde en la direcció del Pla 
d'emergències esmentat, qui va aparèixer a donar explicacions aquella tarda va ser 
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la regidora de Seguretat i Mobilitat, Sra. Escarp. De tota manera, qualifica de 
pràctica força habitual la desaparició de l'Alcalde en ocasió d'incidències greus com 
la nevada o el caos de Rodalies-Renfe, tot i que en aquesta darrera ocasió se'l va 
poder veure en la inauguració d'un fòrum d'esports i, posteriorment, en una 
compareixença en una televisió pública per fer declaracions que destacaven que, 
arran de la nevada, Barcelona oferia una estampa bonica. 

Considera, però, que la missió de l'Alcalde no és destacar una ciutat de postal, 
per la qual sembla que té certa debilitat, sinó posar l'accent en l'exercici del 
lideratge en un moment greu com el que va significar la nevada, on va fallar 
l'alerta meteorològica i ningú no va advertir els barcelonins de l'abast del temporal, 
en què molts van quedar atrapats. 

Conclou que no només va ser un temporal de neu, sinó també de desgovern a 
Barcelona i a Catalunya, amb un Ajuntament i una Generalitat que, lluny de 
resoldre els problemes, en van agreujar les conseqüències. Remarca que van 
mancar efectius de la guàrdia urbana i de mossos d'esquadra i informació i, a 
canvi, van sobrar vigilants de zona blava i verda i de la grua municipal. 

La Sra. Mayol suggereix que, en ocasions, s'evitaria el ridícul si prèviament 
s'obtingués informació de les situacions, i en aquest cas concret s'haguessin 
preocupat de saber on era ella aquell dia i el següent. 

En segon lloc, considera un insult a la intel·ligència pretendre debatre aquest 
assumpte en cinc minuts, quan ja han tingut ocasió de fer-ho en dues hores i mitja 
a la Comissió de Sostenibilitat, Serveis urbans i Medi ambient. De tota manera, 
sospita que ho han volgut fer d'aquesta manera perquè els importen molt poc les 
conseqüències que va poder patir la ciutadania, sinó que allò que els importa de 
debò és instrumentalitzar qualsevol cosa per desgastar el govern municipal i el seu 
alcalde. 

Per acabar, es remet i llegeix la carta enviada per la directora de l'escola Virolai 
a la regidora Blasco, que considera que expressa molt bé el comportament de la 
ciutadania i que posa de manifest l'agraïment pels serveis obtinguts per part del 
districte d'Horta-Guinardó, alhora que remarca que la previsió, a fi de reduir els 
riscos, és una conducta pedagògica que l'escola intenta aplicar.  

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pg 2. Quin pla de mobilitat pels vehicles privats té previst el Govern pel Districte 

de l'Eixample? 
 
El Sr. Martínez indica que el motiu de la pregunta que presenten és saber quin 

pla de mobilitat per als vehicles privats hi ha previst per al districte de l'Eixample. 
El Sr. Narváez respon que no existeix un pla de mobilitat per als vehicles 

privats, sinó que existeix un pla de mobilitat urbana, independentment de la forma 
de mobilitat que facin servir. Indica que, a banda d'aquest Pla d'abast general, hi 
ha plans específics per a barris de la ciutat. Afegeix que en el Pla de mobilitat 
urbana, aprovat per aquest Plenari, hi ha elements de sostenibilitat, de seguretat 
viària, de transport públic, de trànsit i fluïdesa, i un pla operatiu –Pla Picasso– que 
afecta bàsicament a la garantia de fluïdesa de l'Eixample. 

El Sr. Martínez observa que Cerdà va anomenar "via transcendental" a la 
Diagonal, alhora que va batejar Paral·lel i Meridiana les altres dues vies principals 
que travessaven l'Eixample, i contràriament al que es pugui pensar, no ho va fer 
en base a l'astronomia, sinó en aplicació del pensament racionalista. Lamenta, 
doncs, que no se li hagués acudit batejar una altra com a Tangent, tal i com es pot 
batejar la resposta del Sr. Narváez. En aquest sentit, es refereix a les propostes 
del govern municipal de traslladar al conjunt del districte de l'Eixample determinat 
trànsit que actualment circula per la Diagonal, malgrat que queda ben clar que les 
xifres no quadren. Altrament, la reducció del trànsit a l'Eixample passa per 
l'aplicació de paràmetres com ara l'aplicació de la xarxa ortogonal d'autobús –no 
contemplada en el Pla de mobilitat urbana–, la creació de les "superilles", que són 
una voluntat social i política, i la reducció de la velocitat mitjana. Incorporar al 
trànsit de l'Eixample un percentatge de circulació sobrevinguda distorsiona la 
realitat i els objectius del Pla de mobilitat urbana, i entra en clara contradicció amb 
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el disseny original de l'Eixample, concebut com a espai d'estada, de relació, de 
comerç, i no com un lloc de pas, per a la qual cosa ja es va dissenyar la Diagonal. 

Així doncs, malgrat que està d'acord amb la pacificació d'aquesta via i que se 
n'augmenti l'espai per a la convivència i el transport públic, no n'estan amb què la 
trama ortogonal de l'Eixample hagi d'assumir la intensitat de trànsit actual de la 
Diagonal; alhora que discrepa que la reducció es produirà, fonamentalment, per 
l'increment del transport públic, argument que només és cert en part. 

Conclou la seva intervenció reiterant la demanda d'un Pla de mobilitat per a 
l'Eixample, que sigui participat amb les entitats socials que treballen en el Pacte 
per la Mobilitat i, també, amb les entitats veïnals del districte. 

El Sr. Narváez suggereix al Sr. Martínez que, si el que volia era parlar de la 
Diagonal, hauria d'haver plantejat una altra pregunta, i afegeix que es veu incapaç 
d'explicar-li en dos minuts el Pla de mobilitat previst arran de la transformació de 
la Diagonal. 

 
e) Seguiment proposicions / declaracions de grup 
 

MOCIONS 
 

DECLARACIONS INSTITUCIONALS 
 
Única. Nacions Unides ha declarat l’any 2010 com “Any internacional de la 

Biodiversitat”, just l’any en el que la comunitat internacional s’havia fixat l’objectiu 
d’aturar la pèrdua de biodiversitat a la terra. 

L’assemblea General de les Nacions Unides, amb la finalitat d’atraure l’atenció 
internacional al problema de la pèrdua continua de la biodiversitat, pretén aprofitar 
aquesta commemoració per posar en evidència la importància de la diversitat 
biològica en la vida humana, reflexionar sobre l’assoliment dels nostres objectius 
en la conservació de la natura i assenyalar la necessitat d’incrementar els nostres 
esforços per reduir significativament el ritme de pèrdua de biodiversitat que 
existeix en el planeta, instant a tot el món a treballar per tenir-ne cura. 

El Conveni sobre la Diversitat Biològica reconeix la funció essencial de les 
comunitats locals en la conservació de la biodiversitat. Especialment, l’Ajuntament 
de Barcelona està en una posició privilegiada per sensibilitzar als barcelonins sobre 
els temes relacionats amb la biodiversitat i per adoptar mesures que afectin 
directament a la qualitat del medi ambient i el benestar dels ciutadans. 

La pèrdua de la diversitat biològica influeix negativament sobre nombrosos 
aspectes de la nostra vida quotidiana. Els governs locals desenvolupen un paper 
fonamental en el desenvolupament econòmic, social, ambiental i cultural del nostre 
país. L’Ajuntament de Barcelona és l’administració més propera i que millor coneix 
els problemes dels ciutadans i des de la seva actuació a escala local i en funció de 
les seves possibilitats i competències, té l’obligació moral de participar en la cura i 
el manteniment de la natura més propera. 

Potser, una de les solucions per fomentar la seva conservació, en la que es porta 
treballant molt temps, es posar en valor la biodiversitat, valor econòmic. Aquesta 
valorització té una evident projecció en la creació de llocs de treball. La natura ha 
de ser un aliat en aquests moments de crisis i pot contribuir a superar aquests 
temps difícils. A Europa es confirma aquesta afirmació ja que un de cada sis llocs 
de treball es generen en l’àmbit del medi ambient, tot i que només una part està 
associada a la biodiversitat. 

Durant aquest any 2010, els governs i organismes internacionals han d’analitzar 
la situació en que es troba el patrimoni biològic del nostre planeta. L’Assemblea 
General de les Nacions Unides debatrà, en el mes de setembre d’enguany, els 
objectius post-2010 en matèria de biodiversitat i, a l’octubre, es celebrarà en la 
ciutat de Nagoya (Japó) la Desena Conferència de les Parts del Conveni de 
Diversitat Biològica, en la que s’han de fixar els objectius a llarg termini per a la 
diversitat biològica en el 2050, així com un seguit d’objectius a mig termini pel 
2020. 

És per tot això que d’acord amb el que estableixen els articles 60.6, 65, 73.5 i 
101.1 del Reglament Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Barcelona es presenta 
al Plenari del Consell Municipal la declaració institucional següent: 
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De conformitat amb els objectius plantejats en l’Any Internacional de la 
Biodiversitat 2010, l’Ajuntament de Barcelona aprova la declaració següent: 

1. L’Ajuntament de Barcelona aprofitarà la celebració de l’Any Internacional de 
la Diversitat Biològica per millorar la consciència pública sobre la importància de 
tenir cura de la diversitat biològica i també sobre les amenaces a la biodiversitat 
mitjançant la promoció d’activitats de sensibilització en la ciutat. 

En aquest sentit, Barcelona participa activament a la Red de Gobiernos Locales 
+ Biodiversidad 2010. A través de ICLEI (Local Governments for Sustainability) en 
el projecte LAB (Local Action Biodiversity) i en el marc de la UICN (Unió 
Internacional per a la Conservació de la Natura) en la xarxa Countdown 2010. 

2. L’Ajuntament presentarà en els propers mesos el Pla Estratègic de la 
Biodiversitat (2010-2015), que està actualment en elaboració. Aquest 
contemplarà, entre d’altres elements: 

a) La protecció de la natura en el municipi mitjançant iniciatives per a la 
correcta conservació de la seva diversitat biològica. 

b) en la mesura de les serves possibilitats, la difusió dels objectius assolits a 
través de les activitats que ja s’hagin realitzat o s’estiguin realitzant en la ciutat, 
promovent solucions innovadores per reduir les amenaces a la biodiversitat. 

c) La participació dels barcelonins i barcelonines per adoptar les mesures 
necessàries per aturar la pèrdua de la biodiversitat. 

d) Estarà pendent del diàleg, els objectius post-2010 en matèria de biodiversitat 
i de les mesures que s’han d’adoptar en el període posterior a 2010 per incorporar-
les a la seva agenda d’una forma prioritària. 

S’aprova, per unanimitat, aquesta declaració institucional que ha estat llegida 
per la Sra. Balseiro. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzada aquesta sessió de Plenari agraint la feina feta 

per tots els presents, alhora que els desitja unes bones vacances de Setmana 
Santa. 

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 
quinze hores i quinze minuts. 
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Acords 
 
 

Acords de la sessió celebrada el dia 30 d’abril de 2010 
 
Aprovació de l’acta de la sessió de 26 de març de 2010. 
 

C) Part Decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
 
3. Ratificar el Decret de l'Alcaldia, de 12 d'abril de 2010, pel qual es desestima, 

d'acord amb els informes que consten a l'expedient, la petició de la concessió de la 
medalla d'honor al mèrit, en la categoria d'argent, a l'agent de la Guàrdia Urbana 
de l'Ajuntament de Barcelona que s'indica en el Decret, per no complir els requisits 
establerts a l'article 3 del Reglament d'Honors i Recompenses dels membres de la 
Guàrdia Urbana i del Servei d'Extinció d'Incendis i Salvaments. 

 
b) Propostes d'acord 
 
 

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, TERRITORI I FUNCIÓ PÚBLICA 
 
4. Aprovar la incorporació de l’Ajuntament de Barcelona com a Patró a la 

Fundación Privada Centro de Estudios Internacionales; acceptar els estatuts de la 
Fundació; i facultar l’Alcalde de Barcelona per nomenar els representants de 
l’Ajuntament de Barcelona a l’esmentada Fundació. 

 
 

COMISSIÓ D'HISENDA I PRESSUPOSTOS 
 
5. Adoptar, en l'exercici de les competències reservades al Plenari del Consell 

Municipal de l'Ajuntament de Barcelona en relació amb les societats privades 
municipals Barcelona de Serveis Municipals, SA, Informació i Comunicació de 
Barcelona, SA, Barcelona Activa, SA, Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA, 
Pro Nou Barris, SA, 22 Arroba Bcn, SA, Societat Municipal Barcelona Gestió 
Urbanística, SA i Agència de Promoció del Carmel i Entorns, SA, els acords 
següents: Aprovar els comptes anuals de cada societat i els comptes anuals 
consolidats de Barcelona de Serveis Municipals, SA i de Barcelona 
d’Infraestructures Municipals, SA, tancats a 31 de desembre de 2009, integrats pel 
Balanç, el Compte de pèrdues i guanys, l’Estat de canvis en el patrimoni net, 
l’Estat de fluxos d’efectiu i la Memòria. Aprovar els corresponents Informes de 
Gestió. Aprovar la gestió realitzada en l'exercici 2009 pels administradors 
respectius. Aprovar, per a cada societat, la distribució de resultats de l'exercici 
tancat a 31 de desembre de 2009, segons consta en document annex. 

 
6. 1r) Nomenar, en l’exercici de les competències reservades al Plenari del 

Consell Municipal de l’Ajuntament de Barcelona en relació a les societats privades 
municipals Barcelona de Serveis Municipals, SA, Informació i Comunicació de 
Barcelona, SA, Barcelona Activa, SA, Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA, 
Barcelona Gestió Urbanística, SA, Pro Nou Barris, SA i 22 Arroba Bcn, SA auditors 
de cadascuna d’elles per a l’exercici 2010 a l’UTE PricewaterhouseCoopers 
Auditores, SL i Gabinete Técnico de Auditoria y Consultoria, SA. 2n) Nomenar, com 
a soci únic de Barcelona de Serveis Municipals, SA i de Barcelona 
d'Infraestructures Municipals, SA, auditors per als seus respectius comptes anuals 
consolidats per a l’exercici 2010 a l’UTE PricewaterhouseCoopers Auditores, SL i 
Gabinete Técnico de Auditoria y Consultoria, SA. 

 
7. Autoritzar el Patronat Municipal de l'Habitatge a concertar un préstec 

hipotecari, per un import màxim global de 3.600.000,00 euros, destinat a finançar 
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les obres d’un total de 31 habitatges al carrer Tapioles-Poeta Cabanyes, núms. 79-
88, en les condicions que s'adjunten a l'annex, en substitució del que es va 
aprovar amb la mateixa finalitat pel Plenari del Consell Municipal de 29 de maig de 
2009. 

 
8. Constituir un dret real de superfície a favor de la Generalitat de Catalunya 

respecte de la finca municipal situada al carrer de Consell de Cent, núm. 148 (illa 
de Germanetes), grafiada en el plànol annex, per un termini de setanta-cinc anys i 
amb caràcter gratuït, per a la construcció i gestió d’un IES; desafectar la finca del 
domini públic i adscriure-la al Patrimoni Municipal d’Urbanisme (Patrimoni 
Municipal del Sòl i Habitatge); sotmetre l'expedient a informació pública durant un 
termini de trenta dies i, si no s'hi formulen reclamacions o al·legacions, tenir per 
aprovat definitivament el present acord; formalitzar el dret de superfície d'acord 
amb les condicions del document annex, que s'aprova; inscriure'l en el Registre de 
la Propietat; i facultar l'Alcaldia per a la realització de totes les actuacions 
encaminades a concretar, clarificar i executar el present acord. 

 
9. Cedir gratuïtament a favor de la Societat Urbanística Metropolitana de 

Rehabilitació i Gestió S.A. (Regesa) la finca de propietat municipal situada al 
passeig de Torras i Bages, núm. 139 (parcel·la núm. 5 de l’illa delimitada pels 
carrers de Gran de Sant Andreu, del Palomar, passeig de Santa Coloma i passeig 
de Torres i Bages), grafiada en el plànol annex, d’acord amb allò que disposen els 
articles 49 i 50 del Reglament del Patrimoni dels Ens Locals de 17 d'octubre de 
1988, per a la construcció i gestió d’habitatges protegits en règim general i, per 
tant, deixar sense efecte el dret real de superfície constituït a favor de la dita 
societat respecte d’aquesta finca aprovat per la Comissió d’Hisenda i Pressupostos 
en sessió de 17 de juliol de 2008 i formalitzada mitjançant escriptura pública 
atorgada davant el Notari de Barcelona, Sr. Miguel Alvarez i Angel l'11 de 
novembre de 2008, núm. de protocol 2.823; sotmetre l'expedient a informació 
pública durant un termini de trenta dies i, si no s'hi formulen reclamacions o 
al·legacions, tenir per aprovada la cessió; formalitzar l’extinció del dret de 
superfície i la cessió de propietat de la finca en escriptura pública, d’acord amb les 
condicions annexes que s’aproven, fent esment de l’afectació de la finca a la dita 
finalitat garantida amb clàusula de reversió automàtica en els termes de l’article 50 
del Reglament al·ludit; inscriure l’extinció del dret de superfície i la cessió de la 
finca en el Registre de la Propietat; i facultar l'Alcaldia per a la realització de totes 
les actuacions encaminades a concretar, clarificar i executar el present acord. 

 
10. Cedir gratuïtament a favor de la Societat Urbanística Metropolitana de 

Rehabilitació i Gestió S.A. (Regesa) la finca de propietat municipal situada al 
passeig de Torras i Bages, núms. 135-137 (parcel·la núm. 3 de l’illa delimitada 
pels carrers Gran de Sant Andreu, del Palomar, el passeig de Santa Coloma i el 
passeig de Torres i Bages), grafiada en el plànol annex, d’acord amb allò que 
disposen els articles 49 i 50 del Reglament del patrimoni dels ens locals, de 17 
d'octubre de 1988, per a la construcció i gestió d’habitatges protegits en règim 
general i, per tant, deixar sense efecte el dret real de superfície constituït a favor 
de la dita societat respecte d’aquesta finca aprovat per la Comissió d’Hisenda i 
Pressupostos el 17 de juliol de 2008 i formalitzat mitjançant escriptura pública 
atorgada davant el Notari de Barcelona, Sr. Miguel Alvarez i Angel l'11 de 
novembre de 2008, núm. de protocol 2.824; sotmetre l'expedient a informació 
pública durant un termini de trenta dies i, si no s'hi formulen reclamacions o 
al·legacions, tenir per aprovada la cessió; formalitzar l’extinció del dret de 
superfície i la cessió de propietat de la finca en escriptura pública, d’acord amb les 
condicions annexes que s’aproven, fent esment de l’afectació de la finca a la dita 
finalitat garantida amb clàusula de reversió automàtica en els termes de l’article 50 
del Reglament al·ludit; inscriure l’extinció del dret de superfície i la cessió de la 
finca en el Registre de la Propietat; i facultar l'Alcaldia per a la realització de totes 
les actuacions encaminades a concretar, clarificar i executar el present acord. 

 
11. Cedir a la Generalitat de Catalunya l’ús del local de la planta segona situat al 

carrer de Balboa, núm. 11, per a destinar-lo a Centre de Formació d’Adults 
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Barceloneta, d’acord amb les condicions del document annex, que s’aprova; 
desafectar l’esmentat local del domini públic municipal; adscriure’l al Patrimoni 
Municipal d’Urbanisme (Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge); sotmetre 
l'expedient a informació pública durant un termini de vint dies i, si no s'hi formulen 
reclamacions o al·legacions, tenir-lo per desafectat; i formalitzar la cessió en 
document administratiu. 

 
12. Cedir a la Generalitat de Catalunya l’ús del local entitat número quatre 

(planta segona) situat al carrer dels Segadors, núm. 2, per a destinar-lo a Centre 
de Formació d’Adults Pegaso, d’acord amb les condicions del document annex, que 
s’aprova; desafectar l’esmentat local del domini públic municipal; adscriure’l al 
Patrimoni Municipal d’Urbanisme (Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge); 
sotmetre l'expedient a informació pública durant un termini de vint dies i, si no s'hi 
formulen reclamacions o al·legacions tenir-lo per desafectat; i formalitzar la cessió 
en document administratiu 

 
13. Cedir a la Generalitat de Catalunya l’ús de la finca situada al carrer de Via 

Favència, núm. 254, per a destinar-la al Centre de Formació d’Adults Freire, 
d’acord amb les condicions del document annex, que s’aprova; desafectar 
l’esmentada finca del domini públic municipal; adscriure-la al Patrimoni Municipal 
d’Urbanisme (Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge); sotmetre l'expedient a 
informació pública durant un termini de vint dies i, si no s'hi formulen reclamacions 
o al·legacions tenir-lo per desafectat; i formalitzar la cessió en document 
administratiu. 

 
 

COMISSIÓ D'URBANISME, INFRAESTRUCTURES I HABITATGE 
 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi - Districte de Gràcia - Districte d'Horta-Guinardó 
14. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els articles 11.1.j i 66.3 de la 

Carta Municipal de Barcelona, la Modificació del Pla General Metropolità en l’àmbit 
dels Tres Turons, d’iniciativa municipal, amb les modificacions a què fa referència 
l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament; resoldre les al·legacions 
presentades en el tràmit d’informació pública, de l’aprovació inicial, de conformitat 
amb l’informe de l’esmentada Direcció, de valoració de les al·legacions; informes, 
tots dos, que consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen a aquest 
acord; mantenir la suspensió de la tramitació dels instruments de planejament i 
dels projectes de gestió urbanística i d’urbanització complementaris i de 
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, en l’àmbit de la Modificació 
de Pla General, delimitat i grafiat en el plànol que figura a l’expedient, acordada 
per la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge en sessió de 22/1/09 i 
publicada en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 4/2/09, tot precisant 
que aquesta suspensió, porta implícita la suspensió de qualsevol acte municipal 
que possibiliti un canvi en l’estructura parcel·lària dins l’àmbit de suspensió; 
suspendre, a més, la tramitació dels instruments de planejament i dels projectes 
de gestió urbanística i d’urbanització i l’atorgament de llicències de parcel·lació de 
terrenys (amb la mateixa precisió de la suspensió que es manté), d’edificació, de 
reforma o rehabilitació, i d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos, en els àmbits 
de la Modificació de Pla General delimitats i grafiats en el plànol de la nova 
suspensió, que figura a l’expedient, elaborat de conformitat amb l’article 71.3 del 
Text Refós de la Llei d’Urbanisme; determinar que el termini de la suspensió que 
s’acorda en aquest acte, finalitzarà, com a màxim, el 4 de febrer de 2011; tot això 
d’acord amb les determinacions de l’informe per a la suspensió emès per la 
Direcció Jurídica del Sector d’Urbanisme i Infraestructures, que consta a 
l’expedient i a efectes de motivació es dóna per reproduït i trametre l'expedient a 
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva. 

 
Districte de l'Eixample 
15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a la regulació de la 
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parcel·la situada al carrer de Provença, núms. 210-212, promogut per Padres 
Paúles Barcelona Curia Provincial. 

 
Districte de Gràcia 
16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana de concreció de 
l’ordenació de la finca situada a l’avinguda de Pompeu Fabra, núms. 23-27 
(Col·legi SEK) i entorn, d’iniciativa municipal. 

 
Districte d'Horta-Guinardó 
17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de millora urbana al sector de la plaça de la Ciutadella, 
d’iniciativa municipal. 

 
Districte de Sant Martí 
18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a la regulació de 
l’equipament situat al carrer de Josep Pla, núms. 49-57, per ubicar una escola 
bressol municipal, promogut pel Consorci d’Educació de Barcelona. 

19. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 
de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la regulació de l’equipament situat al 
carrer d’Andrade, núms. 242-250, per ubicar una pista esportiva coberta, 
d’iniciativa municipal. 

 
 

D) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
Única. El Consell Plenari acorda: 1) Instar l'ATM a garantir la gratuïtat del títol 

de transport integrat per a infants, T-12. 2) Eliminar l'exigència dels 35 euros que 
actualment cal abonar en virtut d'allò que s'anomena costos d'emissió i gestió. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional 
 
Del Grup Municipal ERC: 
 
Única. El Consell Plenari de l'Ajuntament de Barcelona acorda: 1. Instar el 

Ministerio de Justícia a: a) Reformar la Llei Orgànica del Poder Judicial per tal de 
donar cabuda al desenvolupament de la Justícia de Proximitat a Barcelona, 
avaluant les seves conseqüències sobre l'activitat i el mapa judicial. b) Que en el 
cas que es creï de manera efectiva un registre de faltes, la repetitivitat de les quals 
signifiqui el pas a penes superiors, aquesta creació vagi acompanyada de la 
dotació econòmica necessària. c) Que en el marc de l'actual projecte de reforma 
del Codi Penal es potenciïn i facilitin els treballs en benefici de la comunitat com a 
alternativa a les penes privatives de llibertat. d) Dur a terme les reformes de 
procediment a la Llei d'Enjudiciament Criminal per tal que en el si de tots els 
processos penals es facilitin les declaracions de persones que han estat víctimes 
d'un delicte o d'una falta i que no viuen al territori on ha succeït el fet delictiu, 
mitjançant les noves tecnologies. 2. Instar el Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya, en compliment amb allò establert en l'Estatut 
d'Autonomia de Catalunya, a proposar al Govern de l'Estat la revisió de la 
demarcació i la planta judicials a Catalunya i a avaluar els recursos necessaris per 
a la posada en marxa gradual de la justícia de proximitat en matèria de personal, 
tecnologia, infraestructures i despesa corrent. 3. Refermar el compromís pres a la 
Comissió de Seguretat i Mobilitat del 18 de març de 2010 per al desenvolupament 
d'una política municipal de proximitat de la justícia. 
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E) Mocions 
 
M 1. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de Regidora d’aquest 

Ajuntament presentada per la Ima. Sra. Itziar González Virós, i trametre 
certificació del present acord a la Junta Electoral Central als efectes d’atribució de 
l’esmentada vacant al candidat que correspongui de la llista electoral del Partit dels 
Socialistes de Catalunya–Progrés Municipal. 

 
M 2. Nomenar la Sra. M. Assumpció Vilà i Planas Síndica de Greuges de 

Barcelona, per un període de cinc anys, la qual realitzarà les seves funcions 
conforme a allò que estableix el Reglament regulador d'aquesta institució, aprovat 
definitivament per acord del Plenari del Consell Municipal de 21 de març de 2003 i 
publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona núm. 83, annex I, de 7 
d'abril de 2003, i restarà subjecte al règim d'incompatibilitats que s'hi determina; 
establir el caràcter remunerat d'aquest càrrec, i fixar com a retribució bruta anual 
la quantitat que consta en l'expedient. 

 
 

F) Declaracions Institucionals 
 
DI 1. L’Ajuntament de Barcelona acorda:  
 
Primer. Donar suport a la iniciativa promoguda per l’Associació d’Amics, Veïns i 

Comerciants de La Rambla de preparar la candidatura per a què La Rambla quedi 
inscrita a la Llista Representativa del Patrimoni Cultural Immaterial de la 
Humanitat de la UNESCO. 

Segon. Traslladar aquest acord a UNESCO Catalunya, a la Conselleria de Cultura 
de la Generalitat de Catalunya i a l’Associació d’Amics, Veïns i Comerciants de La 
Rambla. 

Tercer. Aprofitar el marc de la celebració del 50è aniversari de l’Associació 
d’Amics, Veïns i Comerciants de La Rambla per al reconeixement i la promoció de 
la candidatura. 

 
DI 2.  El Consell Municipal acorda: 
 
1. L’adhesió de la ciutat de Barcelona a la Carta Internacional del Caminar, 

reconeixent els beneficis que aporta el caminar, com a indicador clau de societats 
amb salut, inclusió social i sostenibilitat, vetllant pels drets universals de les 
persones de poder caminar d’una manera segura i de gaudir d’una alta qualitat 
d’espais públics. 

2. Impulsar accions que proporcionin una major accessibilitat a peu a les 
instal·lacions i edificis públics, amb el compromís de reduir les barreres que limiten 
l’activitat de caminar. 

3. Continuar treballant perquè el disseny dels carrers contempli àrees de 
prioritat per al vianant, tot fomentant la interacció social a l’espai públic. 

4. Promoure la planificació i exploració de desplaçaments a peu, mantenint i 
potenciant uns recorreguts funcionals i segurs entre les llars i les destinacions. 

5. Continuar impulsant mesures de pacificació del trànsit, especialment a les 
zones residencials, carrers comercials i entorn dels centres educatius. 

6. Fomentar un major respecte entre els conductors i els vianants, per afavorir 
una cultura de conducció amable amb el vianant. 

7. Comprometre’s a integrar les necessitats del vianant com a part de la 
formació dels professionals del transport públic. 

8. Potenciar la reducció del temps d’espera dels vianants als punts 
d’encreuament, i facilitar el temps suficient per als vianants més lents. 

9. Dur a terme accions per tal de reduir el risc d’accidentalitat que no limitin els 
moviments dels vianants. 
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DI 3. El Consell Municipal acorda: 
 
1. Fer-se ressò de la commemoració del Dia Mundial de Conscienciació sobre 

l’Autisme, i recordar la necessitat de treballar per l’acceptació social plena de les 
persones amb autisme, i pel suport decidit a les seves famílies, les quals, lluny de 
sentir-se culpabilitzades, han de veure’s acomboiades per les institucions públiques 
i per la societat, alhora que han de creure’s un factor decisiu per a la millora de la 
qualitat de vida dels seus membres amb autisme. 

2. Manifestar, en aquest sentit, que les persones amb autisme i les seves 
famílies han de poder comptar amb la ciutat de Barcelona, de la mateixa manera 
que Barcelona compta amb elles per a construir una ciutat de tothom i per a 
tothom, una ciutat que vol integrar les diferències i superar les adversitats. 

3. Retre homenatge al valor de les persones amb autisme i de les seves 
famílies, les quals, combatent els efectes d’aquest trastorn, ens donen un missatge 
clar de determinació, de creativitat i d’esperança. 

4. Expressar el suport a les iniciatives que, des del món social, les 
administracions, i molt sovint amb l’aportació decisiva dels familiars, treballen per 
tal de millorar la qualitat de vida de les persones amb autisme i per afavorir-ne 
una integració social el més intensa possible; i alhora de determinació ciutadana a 
no abaixar la guàrdia davant l’autisme, tot dedicant-hi més recursos també dirigits 
a les persones adultes, i abocant-se en el tractament precoç i adequat de l’autisme 
i d’altres trastorns del desenvolupament. 

 
DI 4.  L’Ajuntament de Barcelona acorda: 
 
Primer. Posar de manifest que l’Ajuntament de Barcelona demana respecte al 

contingut íntegre dels acords de convivència i autogovern referendats pel poble de 
Catalunya. 

Segon. Expressar, d’acord amb el debat mantingut al Parlament de Catalunya en 
la resolució del dia 29 d’abril de 2010 sobre el Tribunal Constitucional i l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya, la preocupació per la incapacitat constatada d’un 
Tribunal Constitucional desgastat, desacreditat, que ha elaborat ja cinc ponències, 
amb quatre membres que han excedit el seu mandat, un de recusat i un de mort 
d’un total de 12 membres, i que tot això desaconsella que falli sobre els recursos 
presentats contra l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 

Tercer. Explicitar que el Tribunal Constitucional ha de tenir una funció 
integradora de les Lleis Orgàniques territorials, ha de respectar la sobirania del 
poble i no pot esdevenir una quarta cambra legislativa. 

Quart. Instar al govern municipal a dirigir-se a partits i institucions que en el seu 
moment van presentar recurs sobre l’Estatut de Catalunya per demanar-los 
respecte per la sobirania dels ciutadans i ciutadanes de Catalunya expressada en 
referèndum el 18 de juny de 2006 i en conseqüència retirar immediatament els 
respectius recursos presentats davant del Tribunal Constitucional. 
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DISPOSICIONS GENERALS 

 

Decrets d’Alcaldia 
 
 

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST DE 2010 
 

 
TRANSFERÈNCIES 
 
Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 d’abril de 2010 
Expedient núm. 3-067/2010 

 
 

 
 
TRANSFERÈNCIES 
 
Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 d’abril de 2010 
Expedient núm. 3-068/2010 

 
 
 
 
 

 
 

Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 
Ass. 

Descripció Altes Baixes 

9901 D/60500/15102 MC7(0) Expropiacions  60.159,37 
606 D/60546/15102 MC8(0) Expropiació ptge. Turull 7-43 2.615,66  
606 

D/60582/15102 
MC8(0) Expropiacio Travessera De 

Gracia 102-104 
3.448,57  

606 D/60580/15102 MC8(0) Expropiació C/ Neptu 6-10 1.362,04  
606 D/60581/15102 MC8(0) Expropiació Gran De Gracia 190-

192 
2.448,51  

606 D/60616/15102 MC8(0) Expropiació C/ Neptu 12 pb 2.758,75  
610 D/60503/15102 MC8(0) Expropiació C/ Pallars 408 4.761,72  
610 D/60617/15102 MC8(0) Expropiació C/ Pallars 402 42.764,12  

     
60.159,37 

 
60.159,37 

Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 
Ass. 

Descripció Altes Baixes 

9901 D/48902/94201 MC7(0) Altres subvencions sense afany 
lucre 

 165.000,00 

801 D/22719/92404 MC8(0) Altres contractes de serveis 165.000,00  
104 D/22706/92601 MC7(0) Estudis  32.000,00 
104 D/48902/92601 MC8(0) Altres subv.a instit.s.afany lucre 32.000,00  
401 D/22109/92003 MC7(0) Altre material de consum  10.000,00 
101 D/22109/92003 MC8(0) Altre material de consum 10.000,00  
605 D/22719/33402 MC7(0) Altres contractes de serveis  26.736,84 
605 D/46703/32401 MC8(0) Cons. d'Educació de Barcelona 26.736,84  

     
233.736,84 

 
233.736,84 



NÚM. 16 20-5-2010 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1933 

 

TRANSFERÈNCIES 
 
Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 d’abril de 2010 
Expedient núm. 3-069/2010 

 
 

  

Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 
Ass. 

Descripció Altes Baixes 

101 D/22601/91211 MC7(0) Atencions protocolaries  90.000,00 
101 D/22606/91230 MC7(0) Reunions i conferencies  380.000,00 
101 D/46738/91211 MC8(0) Institut Europeu de la 

Mediterrania 
90.000,00  

101 D/48902/91220 MC8(0) Altres subv.a instit.s.afany lucre 380.000,00  
9901 D/48902/94201 MC7(0) Altres subv.sense afany lucre  75.000,00 
101 D/22610/92503 MC8(0) Despeses compra serveis 75.000,00  

  
 

 
 

545.000,00 545.000,00 



1934 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

Decret. En us de les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article 21 de la 
Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’article 13 de la Carta Municipal, 
dono la meva conformitat a la precedent proposta i la converteixo en resolució. 

Primer. Crear el Departament de Patrimoni Arquitectònic Històric i Artístic, 
depenent de la Direcció de Serveis d’Actuació Urbanística, amb les funcions que es 
detallen als annexos i amb un nivell de responsabilitat equivalent 2616X de l’actual 
Catàleg de Llocs de Treball.  

Segon. Adscriure els llocs de treball que depenen de la Direcció de Serveis 
d’Actuació Urbanística al Departament de Patrimoni Arquitectònic Històric i Artístic, 
tal i com figura als annexos. 

Barcelona, 5 de maig de 2010. L’alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
(Ref. 10-OR000006) 
 
 

ANNEX1: DESCRIPCIÓ DE FUNCIONS DEL DEPARTAMENT DE PATRIMONI 
ARQUITECTÒNIC HISTÒRIC I ARTÍSTIC 
 

Departament de Patrimoni Arquitectònic Històric i Artístic 
Òrgan superior immediat: Direcció de Serveis d’Actuació Urbanística 
Nivell associat: 26 
 
Finalitat: 
Recerca, protecció, intervenció, seguiment i suport de totes aquelles decisions 

urbanístiques, arquitectòniques i administratives que afectin al Patrimoni de la 
ciutat. 

 
Funcions principals: 
Actuar com a referent tècnic respecte dels Sectors, Districtes, Departaments, 

Institucions Municipals i ciutadans en general en temes de Patrimoni Arquitectònic 
Històric i Artístic. 

Mantenir i actualitzar el contingut dels Plans Especials de Protecció del Patrimoni 
Arquitectònic i Catàleg (Catàleg de la ciutat de Barcelona). 

Informar d’elements continguts en els diferents Plans Especials de la Protecció 
del Patrimoni Arquitectònic i Catàleg amb un nivell A de protecció (Béns Culturals 
d’Interès Nacional), coordinadament amb els tècnics de Patrimoni de la 
Generalitat. 

Informar sobre els elements catalogats amb un nivell B de protecció (Béns 
Culturals d’Interès Local), en coordinació amb els tècnics dels Departaments de 
Llicències d’Obres i Llicències d’Activitats, i dels Serveis dels Districtes.  

Informar dels expedients generats des dels diferents Districtes d’elements i/o 
conjunts protegits amb el nivell C de protecció (Elements amb Protecció 
Urbanística). 

Informar sobre les demolicions i rehabilitacions que es presenten sobre els 
edificis amb un nivell D de protecció (Elements amb Protecció Documental) i que 
requereixen una acceptació dels estudis històrics de cada finca. 

Realitzar informes sobre els expedients generats des del Departament de 
Llicències d’Activitats d’actuacions que afecten a edificis catalogats i per a la 
emissió dels Certificats de Comptabilitat Urbanística. 

Realitzar, analitzar i valorar informes històrico-arquitectònics dels elements 
catalogats en tots els seus nivells de protecció i valoració d’altres elements amb 
possible valor històric-artístic demanats per districtes, particulars o altres 
institucions. 

Atendre les consultes que es refereixen a aspectes que afecten a les finques 
protegides i a la documentació a aportar sobre els expedients en curs, per aclarir o 
modificar alguns aspectes del projecte. 

Participar en diverses comissions i equips de treball per a reflexionar i decidir 
sobre actuacions a diferents edificis i àrees de la ciutat. 

Fer el seguiment, el control i la inspecció dels projectes informats determinant 
els criteris tècnics d’execució, l’ús dels materials i les tècniques més adequades per 
a cada intervenció. 
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Donar suport tècnic en les actuacions sobre edificis protegits encarregades per 
particulars o d’altres institucions. 

Col·laborar en la redacció dels Plans Especials que incloguin a elements o 
conjunts protegits i informar-los. 

 
 

ANNEX2: LLOCS DE TREBALL QUE MODIFIQUEN LA SEVA ADSCRIPCIÓ  
 
A continuació, es detalla el llistat de moviments de posicions que cal efectuar, 

sorgits arran de la creació del Departament de Patrimoni Arquitectònic Històric i 
Artístic: 

 
 

Posició Lloc Persona ocupant Dependència anterior Nova dependència 
7005953 2618X Jordi Rogent i Albiol DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni 
7011624 2218X Jose F Iglesias Acero DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni

7012858 2218Y Joaquim Font Ribas DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni

7013557 2000A M Lourdes Mateo Bretos DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni

7013329 2000A 
Javier Larracoechea 
Artegabeitia 

DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni

7014583 1400A Anna Payà Llinàs  DS Actuació Urbanística Departament de Patrimoni
 

 
*** 

 
 

Decret. En ús de les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 
Carta Municipal de Barcelona, dono la meva conformitat a la precedent proposta i 
la converteixo en resolució; 

Aprovar el Protocol d’exercici de la Funció de Registre a l’Oficina d’Atenció 
Ciutadana i altres, en document annex 

Barcelona, 10 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2057/2010) 
 

INDEX 
 

1 Objecte          
2 Principis generals        
3 Creació i supressió de Registres Auxiliars     
4 Funció i estructura de l’oficina del Registre General    
5 Actuació del personal col·laborador      
6 Circuït de presentació de documents      
 
1. OBJECTE 
 
El present protocol té com a objecte el desplegament de la Instrucció per al 

funcionament del Registre General de l’Ajuntament de Barcelona, aprovada per 
Decret de l’Alcaldia de 9 de setembre de 2009, en allò que fa referència a l’exercici 
concret de la funció de registre en l’oficina d’atenció ciutadana de la plaça Sant 
Miquel i en d’altres en què així es pugui establir, i que comptin amb la col·laboració 
de personal extern. 

 
2. PRINCIPIS GENERALS 
 
Constitueix principi inspirador de la regulació continguda en aquest protocol la 

distinció entre les funcions de direcció del Registre i la gestió material de la 
recepció de documents i la pràctica d’assentaments.  
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La funció de registre s’exercirà sota la direcció de l’Oficina del Registre General, 
dependent jeràrquicament de la Secretaria General-Direcció d’Administració 
General i integrada per personal al servei de l’Ajuntament.  

De conformitat amb allò disposat a l’article 6 de la Instrucció per al 
funcionament del Registre General de l’Ajuntament de Barcelona, l’ esmentada 
oficina podrà comptar amb la col·laboració del personal que sigui assignat per 
l’empresa adjudicatària del corresponent contracte de serveis.  

L’actuació d’aquest personal estarà subjecta a allò disposat a la Instrucció abans 
esmentada i, en el seu cas, al plec de prescripcions tècniques del contracte 
corresponent. 

La interlocució entre el personal municipal i el personal col·laborador es durà a 
terme a través dels Caps respectius. 

 
3. CREACIÓ I SUPRESSIÓ DE REGISTRES AUXILIARS 
 
El procediment per a la creació i supressió de registres s’iniciarà a instància de la 

gerència sectorial, territorial o de l’entitat vinculada o dependent de l’Ajuntament 
de Barcelona interessada en la creació o supressió. A la sol·licitud s’acompanyarà 
memòria justificativa dels següents extrems: a) necessitat; b) requeriments 
relatius a la seva compatibilitat tecnològica amb l’aplicació del registre general; c) 
recursos humans i materials que s’hi preveu adscriure, incloent-hi la previsió d’un 
espai adequat per a la seva ubicació; i d) cost econòmic o estalvi que impliqui 
l’operació.  

L’anterior documentació serà tramesa a l’Oficina del Registre General, la qual 
emetrà el seu informe i remetrà les actuacions a la Gerència de Serveis Generals i 
Coordinació Territorial per a la seva resolució.  

L’acord de creació o supressió serà comunicat a la Gerència peticionària i a la 
Direcció D’Administració General, i publicat a la seu electrònica i a la gaseta 
municipal. 

 
4. FUNCIONS i ESTRUCTURA DE L’OFICINA DEL REGISTRE GENERAL 

 
4.1. Són funcions de l’Oficina del Registre General: 

4.1.1. Dirigir la funció de Registre General, tant presencial com 
electrònic. 

4.1.2. Impartir instruccions d’obligat compliment pel personal 
municipal i col·laborador que participi de l’exercici de la funció 
registral. 

4.1.3. Administrar l’aplicació informàtica del Registre General. 
4.1.4. Gestionar altes i baixes d’usuaris. 
4.1.5. El control sobre l’obertura, gestió, i tancament dels llibres del 

Registre. 
4.1.6. Preparar les compulses i certificats a expedir pel Secretari 

General. 
4.1.7. Informar sobre les reclamacions formulades respecte el 

funcionament del Registre. 
4.1.8. Emetre informe preceptiu en el procediment de creació i 

supressió de registres. 
4.1.9. Vetllar pel compliment de la normativa aplicable i, en particular, 

de la Instrucció per al funcionament del Registre General de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

4.1.10. Supervisar el funcionament del registre, especialment la 
correcta admissió i classificació de documents, i la pràctica 
d’assentaments. 

4.1.11. Actuar com a referent funcional, establint criteris d’actuació i 
plantejant propostes de millora. 

4.1.12. Supervisar i, en el seu cas, efectuar l’obertura i classificació de 
tot el correu, i procedir a la seva mecanització. 

4.1.13. Ensobrar les entrades diàries per a la seva distribució a les 
dependències destinatàries. 
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4.1.14. Classificar els tràmits genèrics del Registre electrònic i adreçar-
los a l’òrgan gestor. 

4.1.15. La resta de funcions que li assigni el Secretari General. 
4.2. Per a l’exercici de les anteriors funcions, l’Oficina comptarà amb un/a 

Cap i amb el personal municipal adequat i suficient per a la realització 
de les tasques assignades, en l’exercici de les quals disposarà del suport 
jurídic dels lletrats/des adscrits orgànicament a la Secretaria i a la 
Direcció d’Administració General. 

4.3. Addicionalment, l’ esmentada Oficina podrà assumir la gestió del Tauler 
d’Edictes Municipal. 

 
5. ACTUACIÓ DEL PERSONAL COL·LABORADOR 
 

5.1. Correspondrà al personal col·laborador: 
5.1.1. Rebre tota la documentació lliurada presencialment, previ el 

 corresponent acarament quan procedeixi. 
5.1.2. Fer els assentaments en el Registre d’entrada mitjançant la 

mecanització de les dades de la documentació esmentada en 
l’apartat anterior, així com d’aquella altra que li pugui traspassar 
l’Oficina del Registre General amb aquesta finalitat. 

5.1.3. Imprimir el segell acreditatiu de la presentació en la còpia de la 
sol·licitud i lliurar-la al ciutadà /ana. 

5.1.4. Enviar la documentació classificada per destins a l’Oficina del 
Registre General amb els corresponents albarans. 

 
6. CIRCUÏT DE PRESENTACIÓ DE DOCUMENTS 

 
6.1. L’interessat/da lliura la sol·licitud i documents acompanyats en el lloc 

de presentació. 
6.2. El personal col·laborador: 

 
a. Rep la documentació lliurada pel ciutadà/ana o per l’Oficina del 

Registre. 
b. Introdueix les dades identificatives de la documentació presentada 

en l’aplicació del registre i procedeix a la seva classificació. Al 
mateix temps, li assigna la unitat de destinació. 

c. Imprimeix el segell d’entrada que genera l’aplicació del Registre 
General de l’Ajuntament en el primer full del documenti a la còpia 
per a l’interessat/da. 

d. Lliura al ciutadà/ana la còpia del document amb el segell d’entrada 
imprès. 

e. Tot aquest procés es durà a terme sense que en cap cas la 
documentació surti fora de les dependències de l’oficina de 
presentació. 

f. Diàriament, enviarà tota la documentació rebuda i classificada per 
destins amb els corresponents albarans a l’Oficina del Registre 
General.  

6.3. L’Oficina del Registre General: 
a. Verifica els albarans per a la distribució de la documentació a les 

unitats destinatàries. 
b. Lliura diàriament la documentació al caseller en sobres de correu 

intern per a la seva posterior distribució 
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CARTIPÀS 

 
 
Decret. En ús de les facultats atribuïdes a l’Alcaldia per l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, i d’acord amb l’establert a l’article 15 dels Estatuts de la 
Fundació Privada Escola de Puntaires de Barcelona, 

Disposo: Nomenar la Sra. Araceli Vilarrasa Cunillé vocal del Patronat de la 
Fundació Privada Escola de Puntaires de Barcelona en representació de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

Barcelona,10 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
(Ref. 2080/2010) 
 
 

*** 
 

 
Decret. Tal com estableix l’article 12 de les Normes Reguladores del 

Funcionament dels Districtes s'atribueix a aquesta Alcaldia el nomenament dels 
Regidors Presidents dels Consells Municipals dels Districtes, per això i en ús de les 
facultats atribuïdes a l'Alcaldia per l'article 13 de la Carta Municipal de Barcelona, 

Disposo: Nomenar l’Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos Regidor President del Consell 
Municipal del Districte de Ciutat Vella. 

Barcelona, 10 de maig de 2010. L'Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2082/2010) 
 

 
*** 

 
 
Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, 
Disposo: Proposar al Consell d’Administració de Barcelona Serveis Municipals, 

SA la designació de l’Im. Sr. Ramón Nicolau i Nos com a membre del Consell 
d’Administració de Tractament i Selecció de Residus, SA, en substitució de la Sra. 
Itziar González i Virós. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
(Ref. 2144/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, 
Disposo: Proposar al Consell d’Administració de Barcelona d’Infraestructures 

Municipals, SA, la designació de l’Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos com a membre del 
Consell d’Administració de ProEixample, SA, i de Foment de Ciutat Vella, SA, en 
substitució de la Sra. Itziar González i Virós. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2145/2010) 
 
 

*** 
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Decret. En ús de les facultats conferidesa aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 
Carta Municipal de Barcelona, 

Disposo: Designar, l’Ilm. Sr. Ramon Nicolau i Nos Regidor de Participació 
Ciutadana. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2148/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona i, d’acord amb l’article 2.c) del Decret de la Generalitat de 
Catalunya 202/2002, de 23 de juliol, que regula la composició i funcionament del 
Consell del Patrimoni Cultural de Barcelona. 

Disposo: Designar, l’Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos vocal del Consell del Patrimoni 
Cultural de Barcelona, en representació de l’Ajuntament de Barcelona, i en 
substitució de la Sra. Itziar González i Virós. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2149/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. D’acord amb el que preveu l’article 15 de la Llei 22/1998, de 30 de 

desembre, de la Carta Municipal de Barcelona. 
Disposo: Designar, l’Ilm Sr. Ramón Nicolau i Nos membre de la Comissió de 

Govern de l’Ajuntament de Barcelona en substitució de la Sra. Itziar González i 
Virós. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2150/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. En ús de les facultats atribuides a l’Alcaldia per l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona. 
Disposo: Designar, l’Ilm. Sr. Ramon Nicolau i Nos president de la Comissió 

Interdepartamental del Call de Barcelona en substitució de la Sra. Itziar González i 
Virós. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2151/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona i per l’apartat tercer de l’acord del Plenari del Consell 
Municipal de 3 de juliol de 2007, sobre composició de les Comissions del Consell 
Municipal, i atesa la petició del Portaveu del Grup Municipal Socialista. 

Disposo: Primer. Designar l’Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos membre del les 
Comissions del Consell Municipal següents: 

Presidència, Territori i Funció Pública, en substitució de la Sra. Itziar González. 
Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement, en substitució de la Sra. Itzair 
González. 
Cultura, Educació i Benestar Social, en substitució de la Sra. Itziar González. 
Hisenda i Pressupostos, en substitució de la Sra. Itziar González. 
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Segon. Designar la Ima. Sra. Gemma Mumbrú i Moliné membre de la Comissió 
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, en substitució de la Sra. Itziar González. 

Barcelona, 13 de maig de 2010. L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 2152/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona i d’acord amb el que estableixen els Estatuts de les 
entitats que es relacionen seguidament, 

Disposo. Designar membres dels òrgans de govern de les entitats següents, les 
persones que s’assenyalen a continuació: 

 
Patronat Municipal de l’Habitatge: 
Consell d’Administració  
Vicepresidenta: Ima. Sra. Gemma Mumbrú i Moliné 
Vocal: Ima. Sra. Carmen Andrés i Añón en substitució de la Sra. Itziar González 

i Virós 
 
Institut Municipal del Paisatge Urbà i Qualitat de Vida: 
Consell Rector 
Vicepresident: Sr. Antoni Sorolla i Edo 
Vocal: Ima. Sra. Carmen Andrés i Añón en substitució de la Sra. Itziar 

González i Virós  
 
Institut Municipal d’Educació de Barcelona: 
Consell Rector 
Vocal:Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de la Sra. Itziar González 

i Virós. 
Barcelona, 13 de maig de 2010.L’Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
(Ref. 2164/2010) 
 
 

*** 
 
 
Decret. D'acord amb el que determinen els respectius estatuts socials dels 

diferents Consorcis i Fundacions, i en ús de les atribucions que tinc conferides per 
l'article 13 de la Carta Municipal de Barcelona, 

Disposo. Designar representants de l'Ajuntament de Barcelona als Consorcis i 
Fundacions que es relacionen a continuació, les persones següents: 

 
Consorci Museu d’Art Contemporani de Barcelona 
Consell General 
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
Comissió Delegada  
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Consorci de Turisme de Barcelona 
Consell General 
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Consorci de les Drassanes de Barcelona 
Consell General 
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Consorci El Far, Centre de Treballs del Mar 
Consell General 
Sr. Pere Alcober i Solanas en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
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Consorci del Centre de Cultura Contemporània de Barcelona. Casa de Caritat 
Consell General 
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Fundació Privada Casa de la Misericòrdia de Barcelona 
Patronat  
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Fundació Privada Centre del Vidre de Barcelona 
Patronat  
Im. Sr. Guillem Espriu i Avendaño en substitució de la Sra. Itziar González i 

Virós 
 
Fundació Privada Call de Barcelona 
Patronat 
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Fundació Privada Institut d’Humanitats de Barcelona 
Patronat  
Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substitució de la Sra. Itziar González i Virós 
 
Fundació Privada Maria Aurèlia Capmany 
Patronat  
Imma. Sra. Gemma Mumbrú i Moliné en substitució de la Sra. Itziar González i 

Virós. 
Barcelona, 13 de maig de 2010. L'Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
 
 

*** 
 
 
Decret. Tal com estableix l’article 15 de les Normes Reguladores del 

Funcionament dels Districtes s'atribueix a aquesta Alcaldia el nomenament dels 
vicepresidents dels Consells Municipals dels Districtes, per això i en ús de les 
facultats atribuïdes a l'Alcaldia per l'article 13 de la Carta Municipal de Barcelona, 

Disposo. Nomenar el Sr. Francesc Xavier Bañón Fàbregas vicepresident del 
Consell Municipal del Districte de Sant Martí. 

Barcelona, 17 de maig de 2010. L'Alcalde de Barcelona, Jordi Hereu i Boher 
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CONSELL MUNICIPALS DE DISTRICTE 

Acords 
 
 

Districte 9. Sant Andreu 
 
 

Acords de la sessió celebrada el dia 4 de maig de 2010 
 
El Ple del Consell Municipal del Districte de Sant Andreu en sessió de 4 de maig 

de 2010, acordà el següent: 
 
Aprovació de l’acta 
Es dóna per llegida l’acta de la sessió ordinària anterior de data 2 de març de 

2010, esborrany de la qual ha estat tramesa a tots els membres del Consell que és 
aprovada per unanimitat. 

 
Despatx d’ofici 

 
Cancel·lar i retornar a Construcciones y Servicios Faus, SA per respondre del 

contracte de rehabilitació de l’antiga estació de bombeig de les aigües a Trinitat 
Vella per un import de 15.159,90 euros, segons taló resguard número 90.092. 

Cancel·lar i retornar a Construcciones y Servicios Faus, SA per respondre del 
contracte de rehabilitació de l’antiga estació de bombeig de les aigües a Trinitat 
Vella per un import de 4.388,85 euros, segons taló resguard número 92.664. 

Cancel·lar i retornar a Miquel Paya Rovira per respondre del contracte redacció 
del projecte bàsic i executiu de la reurbanització del carrer César Augusto Sandino 
per un import de 840,00 euros, segons taló resguard número 91.352. 

Cancel·lar i retornar a Constructora Hispànica, SA per respondre del contracte 
de millores del carrer Balari i Jovany per un import de 10.770,13 euros, segons 
taló resguard número 92.240 

Cancel·lar i retornar a Constructora Hispànica, SA per respondre del contracte 
de millores del carrer Balari i Jovany per un import de 1.873,77 euros, segons taló 
resguard número 93.666. 

 
PART DISPOSITIVA 
 

Informar favorablement, si s’escau, la proposta de candidats a les Medalles 
d’Honor de la Ciutat al Consell Escolar del Ceip Octavio Paz i al senyor Ignasi 
Parody i Núñez i elevar-les a la Comissió de Ple corresponent per l’emissió del 
preceptiu informe favorable previ a la seva aprovació definitiva pel Consell 
Municipal, tot d’acord amb el Reglament del guardó, aprovat el 25 d’abril de 1997. 

Informar favorablement, s’escau, la proposta del Pla de Millora Urbana dels 
accessos viaris a l’Avinguda Meridiana per a la incorporació dels carrils VAO, tot 
d’acord, amb l’article 23 de la Llei 22/1998, Carta Municipal de Barcelona, article 
10.6 de les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes i l‘article 8 del 
Reglament Intern d’Organització i Funcionament del Districte de Sant Andreu 

El que es trasllada d’acord amb el que disposa l’article 206 del Reglament 
d'Organització, funcionament i Règim jurídic de les Corporacions locals, aprovat 
per R.D. 2568/86, de 28 de novembre i l'article 27.5 de la Llei 30/92 de 26 de 
novembre, del Règim Jurídic de les administracions públiques i del Procediment 
administratiu comú, el que es comunica als efectes oportuns, de conformitat amb 
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el que es disposa als arts. 192 i següents de l'esmentat Reglament, a Barcelona a 
cinc de maig de dos mil deu. 

Districte 10 Sant Martí 
 
 

Acords de la sessió celebrada el 4 de maig de 2010 
 
S’aprova l’acta de la sessió anterior núm. 1/2010. 
 

Part informativa: 
 

Resta assabentat del decret de l’Alcaldia de data 1 de març de 2010, de 
nomenament del conseller senyor José Manuel López Mauriz, en substitució de la 
senyora Anna Isabel Doménech Martin, i del decret de l’Alcaldia de data 12 d’abril 
de 2010, de nomenament del conseller senyor Francesc Xavier Bañón i Fábregas, 
en substitució del senyor Miguel Angel Martín Lopez. 

Resta assabentat de la designació del portaveu del Grup Municipal de Districte 
del Partit dels Socialistes de Catalunya en la Junta de Portaveus de Districte. 

Resta assabentat del decret del Regidor del Districte de Sant Martí de data 19 
d’abril de 2010, de nomenament del conseller senyor Francesc Xavier Bañón i 
Fábregas, com a membre de la Comissió de Govern del Districte. 

Resta assabentat de les adjudicacions de contractes per procediment obert i 
negociat. 

Resta assabentat de l’estat de l’execució de les obres. 
Resta assabentat de l’informe sobre les actuacions en l’ àmbit de les persones 

amb discapacitat. 
Resta assabentat del procés de matriculació en el districte de Sant Martí curs 

2010-2011. 
Resta assabentat del programa de cribatge del càncer de colon al Districte de 

Sant Martí. 
Resta assabentat de les conclusions del congrés de dones de Barcelona. 
Resta assabentat dels ciberespais de dones al Districte de Sant Martí. 
Resta assabentat de la proposta d’implantació de l’Àrea Verda als barris de 

Poblenou, Diagonal Mar i Front Marítim, i el Parc i la Llacuna del Poblenou. 
 
 

Part decisòria: 
 
Acords: 
 
Proposar a l’Alcaldia el nomenament del conseller del GMDPSC senyor Francesc 

Xavier Bañón Fábregas, per ocupar el càrrec de Vicepresident del Consell de 
Districte de Sant Martí. 

Proposar a la Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública els candidats del 
Districte de Sant Martí per a la concessió de la Medalla d'Honor de Barcelona per a 
l'edició 2010. 

Informar favorablement el Pla especial urbanístic i de millora urbana per a l’ajust 
de qualificacions i la regulació de l’equipament situat a l’illa definida pels carrers 
d’Àlaba, Doctor Trueta, Pamplona i Ramon Turró, per ubicar una escola bressol 
municipal. 

 
Informar favorablement el Pla de millora urbana pel canvi de qualificació del sòl 

22@ equipament 7@, i per a la concreció de l’ús i els paràmetres edificatoris de la 
parcel·la municipal del carrer dels Almogàvers núm. 165. 

 
Proposicions: No hi ha assumptes a tractar. 
 
Mocions: No hi ha assumptes a tractar 
 

Part d’impuls i control:  
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Proposicions/declaracions de grup 
 
Presentada pel Grup Municipal Districte-CIU 
 
Instar al Govern Municipal per l’adopció de les mesures necessàries per tal que, 

amb l’arribada de l’estiu, no es produeixin males olors provinents de la xarxa de 
clavegueram arreu del Districte de Sant Martí, de manera que no en pateixin les 
conseqüències els veïns afectats. 

S’estima. 
 
Presentada pel Grup Municipal Districte-PPC: 
 
Instar a la autoridad municipal competente a: 1. Reforzar la patrullas de Guardia 

Urbana en el distrito de Sant Martí; 2. Que las patrullas de Guardia Urbana del 
distrito de Sant Martín no estén compartidas con el Distrito de Ciudad Vella, para 
evitar que las necesidades de uno de los dos distritos prevalezcan sobre el otro; y 
3. La mejora del servicio telefónico del 092, donde la respuesta al ciudadano este 
basada en una actuación rápida. 

Es desestima. 
 
Presentada pel Grup Municipal Districte-ERC. 
 
Que el Districte prengui les mesures necessàries per a que es realitzin reunions 

periòdiques de seguiment amb les direccions dels Col·legis i les seves Associacions 
de Mares i Pares dels Alumnes, per tal que aquests restin contínuament informats 
de l’evolució de les obres del centre educatiu i de les instal·lacions annexes que els 
correspongui, especialment en els casos dels centres que pateixen retards en la 
seva construcció, facilitant-los la documentació relacionada, com per exemple, els 
calendaris d’obra. 

S’estima. 
 
Proposicions amb contingut de declaració institucional: No hi ha assumptes a 

tractar. 
 
Precs 
 
Presentat pel Grup Municipal Districte-PPC: 
 
Que se estudie la viabilidad de instalar en diferentes espacios del Camp de 

l’Arpa, los paneles de señalización de los siguientes zonas :Jardines de Can 
Miralletes, plaça Carme Monturiol y señalización del Espai Antoni Miró, así como de 
los centros educativos del barrio. Estas señalizaciones harán más fácil al vecindario 
la ubicación de determinados espacios, así como fidelizar el entorno al barrio con 
mayor facilidad.  

S’estima. 
 
Presentat pel Grup Municipal Districte-ERC: 
 
Que s’habiliti a la Plaça Josep Rovira una zona per a jocs infantils –gronxadors, 

tobogans, etc- ja que aquesta plaça reuneix unes condicions òptimes d’arbrat i 
ombra, per al joc dels infants més petits, sobretot en èpoques de calor intensa 
quan altres zones del barri pateixen de forta insolació a les hores centrals del dia. 
Aquesta plaça posseeix actualment una zona de gespa en molt males condicions de 
manteniment, i amb aquest prec es donaria resposta a les peticions ciutadanes en 
aquest sentit. 

Es desestima. 
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Preguntes 
 
Presentades pel Grup Municipal Districte-CIU: 
 
Quin és el calendari previst per la construcció del CEIP Fluvià? 
El resum de la resposta figurarà a l’acta. 
 
Presentada pel Grup Municipal Districte-PPC: 
 
Dada la necesidad de conocer fechas de cubrimiento del triangulo de 

Espronceda, la puesta en marcha de los sonómetros en la zona, y las mejoras para 
la reducción del sonido en la zona y sobretodo conciliar el descanso de los vecinos 
con la realización de las obras:  

¿Qué respuesta ha realizado o realizará el Regidor del distrito a estos vecinos y 
a las entidades que los representa? 

El resum de la resposta figurarà a l’acta. 
 
Presentada pel Grup Municipal Districte-ERC: 
 
Quines mesures especials pensa prendre el Govern del Districte per a atendre, 

assistir i tractar la realitat que es dona en el si de l’anomenada “Nau de Badajoz 
112”, on hi malviuen un centenar de persones sota unes pèssimes condicions de 
salut i higiene, com vam veure recentment en un reportatge en una televisió dels 
Països Catalans? 

El resum de la resposta figurarà a l’acta. 
 
Seguiment de les proposicions i declaracions de grup 
 
Presentat pel Grup Municipal Districte-CIU: 
 
Que s’informi de les mesures concretes adoptades per l’equip de Govern del 

Districte en relació al prec acceptat pel Govern municipal en el Consell Plenari de 
data 3 de març de 2010 amb el següent contingut:  

Que s'adoptin les mesures necessàries per garantir la correcta convivència i ús 
dels espais públics al Passatge del Taulat, eradicant qualsevol situació i 
comportament contrari a la normativa vigent a la nostra ciutat. 

El resum de la resposta figurarà a l’acta. 
 
Presentat pel Grup Municipal Districte-ERC: 
 
Que s’informi de l’estat d’execució de la proposició / declaració de grup 

aprovada pel Govern del Districte en el Consell del Districte en data 7 d’octubre del 
2009 amb el següent contingut: 

Garantir la connexió entre la Rambla Onze de Setembre i la Rambla Prim 
mitjançant la cobertura de vies en aquest tram i prioritzant la mobilitat dels 
vianants, bicicletes i transport públic, tal com reivindiquen entitats en el nostre 
Districte, demanda que també coincideix amb la majoria d’entitats del Districte de 
Sant Andreu. 

El resum de la resposta figurarà a l’acta. 
 
Declaracions institucionals: 
No hi ha assumptes a tractar. 
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PERSONAL 

 

Concursos de personal 
 
 

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN 
CONCURSOS PER A LA PROVISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL 

 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
–Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció 
d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

–Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament de 
Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment subrogat a un 
Institut podrà participar igualment en els concursos. També hi podran 
participar els contractats laborals fixos d’Instituts Municipals que hagin 
efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball, 
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de l’esmentat Acord. 

–Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera o amb 
contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

–Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 

− Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 1 
punt. 

− Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 0,75 
punts. 

− Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball 
convocat: 0,50 punts. 

− Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 
convocat: 0,25 punts. 

3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, fins 
a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 

− Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball convocat: 1 
punt. 

− Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del lloc de 
treball convocat: 0,50 punts. 

− Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del lloc 
de treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 
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A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball desenvolupat, el 
nivell de complement de destinació efectivament acreditat en la nòmina 
corresponent, quan es tracti d'un nivell superior al del grau personal consolidat de 
cada aspirant, i el nivell del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan 
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut consolidar a la carrera 
administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si s'escau, 
en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
Presidència: 
El director de Recursos Humans, com a titular. 
Vocalies: 
El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 

expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, exercirà la 
presidència de la Junta. 

Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la condició 

de secretari/ària de la Junta de Valoració. 
A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 

Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 

 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 



1948 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
ANNEX 
Concurs 1357/10 Assessor/a Tècnic/a (nivell 22) 

 
 
1 lloc de treball d’Assessor/a Tècnic/a 
Concurs 1357/10 
 
Lloc de treball adscrit a la Direcció de Serveis de Participació Social de la 

Gerència d’Acció Social i Ciutadania. 
Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de 510,73 euros segons catàleg 

vigent (2215X). 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té com a règim horari el de 

37 hores i 30 minuts. 
 

Funcions Principals: 
− Assumir la secretaria adjunta del Consell Municipal de Benestar Social 

(CMBS).  
− Assumir les tasques de secretaria en altres consells de participació quan es 

requereixi.  
− Les tasques de secretaria són: 
− Realitzar el disseny, seguiment i avaluació del pla de treball del Consell.  
− Efectuar el seguiment de les propostes realitzades pels membres del Consell 

i coordinar-les i supervisar-les amb altres òrgans municipals i/o d’altres 
administracions competencials.  

− Efectuar el control i seguiment administratiu.  
− Assessorar i donar suport tècnic i metodològic als membres del Consell en 

tots els temes relacionats amb l’objecte i competències del Consell, així com 
aquells que es plantegen en relació a altres serveis municipals.  

− Preparar les sessions de treball (Comissions Permanents, Plenaris i sessions 
ordinàries).  

− Planificar, organitzar i coordinar els diferents grups de treball, així com els 
projectes i activitats que es determinin en el pla de treball. 

− Elaborar els informes tècnics dels diferents grups de treball; la 
documentació relativa a les Comissions Permanents i Plenaris; els informes 
de grau de realització de les propostes, les memòries anuals, així com els 
Informes Participatius.  

− Mantenir l’actualització de les bases de dades i nomenaments.  
− Elaborar i actualitzar els continguts de la pàgina web del Consell i altres 

elements comunicatius que es realitzin. 
− Elaborar, si s’escau, plecs de condicions coordinadament amb els serveis 

administratius de la Gerència. 
− Mantenir la relació amb els altres consells de participació i garantir la 

presència del (CMBS) als diferents fòrums.  
 
Requisits Addicionals: 

Personal del grup A1 i A2  
Així mateix, podran participar en aquest procés les persones que, pertanyent al 

grups abans esmentat, hagin obtingut un lloc de treball mitjançant concurs de 
provisió en un període inferior als dos anys i que com a conseqüència de l’entrada 
en vigor de la nova pauta organitzativa de districte siguin declarats a extingir. 

Els candidats/es hauran d’acreditar el requisit de coneixements del nivell de 
suficiència del català (Certificat C) o qualsevol dels títols, diplomes o certificats 
considerats com equivalències. En el cas que algun dels candidats/es no comptés 
amb el certificat o títol esmentat, s’avaluarà el coneixement oral i escrit de la 
llengua catalana mitjançant la realització d’una prova corresponent al nivell C 
exigit. 
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Mèrits Complementaris: 
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons el barem següent: 

• Disseny, planificació, seguiment i avaluació de projectes.fins a 2 punts. 
• Coordinació amb serveis i departaments corporatius i d’altres 

administracions.fins a 2 punts. 
• Tractament de bases de dades, actualització de pàgines web fins a 2 

punts. 
2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
3. Exercici o supòsit pràctic. La Junta de valoració podrà convocar els/les 

candidats/es per a la realització d’una prova o supòsit pràctic, valorant-lo 
fins a un màxim de 4 punts. En cas de realitzar-se, tindrà caràcter 
obligatori.  

4. Característiques Personals requerides per a l’òptim desenvolupament de les 
funcions del lloc de treball. La Junta de Valoració podrà convocar els/les 
candidats/tes per a l’avaluació de les seves característiques personals. En el 
cas de realitzar-se aquesta convocatòria la Junta de Valoració utilitzarà els 
sistemes d’apreciació que consideri més adequats i la valorarà fins a un 
màxim de 4 punts. 

 
Puntuació Mínima: 10 punts. 

Si no s'avaluen tots els apartats opcionals, la puntuació mínima serà en tots els 
casos la meitat de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits complementaris) 
que poden obtenir els/les candidats/es. 

 
Junta de Valoració: 

Presidenta: 
Sra. Ma. Glòria Figuerola i Anguera, Gerent de l’Àrea d’Acció Social i Ciutadania, 

o persona en qui delegui. 
Vocals: 
Sra. Immaculada Miret i Nicolazzi, Directora de Serveis de Participació Social o 

persona en qui delegui. 
Sra. Ma. Eugènia Sánchez i Carraté, Cap del Departament de Salut, o persona 

en qui delegui. 
Sr. Antonio Lleida i Lacueva, Cap del Departament d’Administració de l’Àrea 

d’acció Social i Ciutadania, o persona en qui delegui. 
Sra. Elisa Salichs i Asturias, Assessora Tècnica de la Gerència de Recursos 

Humans o persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Comitè d’Empresa. 
 

 
 

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN CONCURS 
PER A LA PROVISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL DE L’INSTITUT DE CULTURA 
DE BARCELONA 
(Aprovades per decret del director gerent de 21 de novembre de 2001 i 
donat compte a la Comissió Executiva de 20 de març de 2002) 

 
BASES GENERALS 
 

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 
juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 

 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
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− Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 
pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció 
d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

− Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament de 
Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment subrogat a un 
Institut podrà participar igualment en els concursos. També hi podran 
participar els contractats laborals fixos d’Instituts Municipals que hagin 
efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball, 
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de l’esmentat Acord. 

− Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera o 
amb contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

− Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 

 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 
– Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 1 

punt. 
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 0,75 

punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball convocat: 

0,50 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 

convocat: 0,25 punts. 
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, fins a 
un màxim d'1 punt segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball convocat: 1 

punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del lloc de 

treball convocat: 0,50 punts. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del lloc de 

treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 
A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball desenvolupat, el 

nivell de complement de destinació efectivament acreditat en la nòmina 
corresponent, quan es tracti d'un nivell superior al del grau personal consolidat de 
cada aspirant, i el nivell del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan 
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut consolidar a la carrera 
administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si 
s'escau, en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
JUNTA DE VALORACIÓ 

 
Estarà formada pels membres següents: 
Presidència: 
El director de Recursos Humans, com a titular. 
Vocalies: 
El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 

expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, exercirà la 
presidència de la Junta. 

Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la condició 

de secretari/ària de la Junta de Valoració. 
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A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i 
el Comitè d'Empresa. 
 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 

 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de 
Personal de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi 
obtingut la plaça. 

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
ANNEX 
Concurs 167. Responsable de Recerca (nivell 22) 

 
 

Un lloc de treball de Responsable de Recerca 
Concurs núm. 167 

 
Lloc de treball adscrit a l’Institut de Cultura de Barcelona. 
Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de 510,73€ segons Catàleg 

vigent (2220X). 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té com a règim horari el de 

37 hores i 30 minuts. 
 

Funcions generals: 
Gestió de Recerca: 
• Col·laborar en l’establiment dels criteris de recerca en els camps de la 

història i del patrimoni historicoartístic, i mantenir la relació amb els altres 
museus i les institucions acadèmiques en aquest àmbit. 
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• Definir i aplicar, d’acord amb els criteris que assenyali la Direcció, els 
programes del Centre de Recerca i Debat, pel que fa a diàlegs, seminaris, 
cursos i jornades, i gestionar la seva programació i realització, si s’escau. 

• Encarregar, orientar i fer el seguiment de les recerques científiques que es 
determinin per al compliment dels objectius del Museu. 

• Col·laborar en el desenvolupament de projectes de R+D+i relacionats amb 
el coneixements històrics. 

Gestió Tècnica : 
• Col·laborar en la formalització d’un sistema d’assessors del Museu i 

assegurar el funcionament de les diferents comissions d’experts i de 
comissaris  per a aquells projectes del Museu que es determinin. 

• Organitzar els workshops o les jornades tècniques d’àmbit internacional. 
• Col·laborar en la definició dels nuclis d’interès i els formats de treball que 

facilitin la programació i la projecció pública del Museu. 
• Gestionar i fer el seguiment, si s’escau, de les beques que implementi el 

Museu i de les que es desenvolupin en col·laboració amb d’altres 
administracions públiques i institucions ciutadanes (Universitats, 
Fundacions,...), així com dels estudiants en pràctiques. 

 
Relacions transversals: 
• Fer el suport en tot allò que faci referència a la presentació i difusió dels 

diferents productes i formats desenvolupats pel Centre de Recerca i Debat. 
• Col·laborar en la definició del sistema d’àmbits de recerca establerts al Pla 

Estratègic del Museu (Arqueologia i Patrimoni, Història Urbana, Medi 
Ambient i Ciutat; Museu, Educació i Ciutadania) i garantir el seu adequat 
funcionament. 

• Gestionar i coordinar la col·laboració del Museu amb institucions 
acadèmiques per al desenvolupament de crèdits, accions formatives, cursos 
de Postgrau, Màsters, etc. relacionats amb la història de la ciutat, la 
intervenció patrimonial i el paisatge urbà. 

• Col·laborar en la creació d’una Xarxa Europea de Museus de Ciutat, pel que 
fa a la definició d’aspectes relacionats amb la recerca històrica i patrimonial. 

 
Gestió Econòmica: 
• Proposar i fer el seguiment de l’elaboració, gestió i control del pressupost 

d’aquest àmbit de treball. 
 
Requisits Addicionals 

Personal del grup A1  
 

Mèrits Complementaris 
1. Titulacions, es valorarà les titulacions adequades al lloc de treball, fins a un 

màxim de 1 punt  
2. Experiència professional vinculada a l’apartat de Funcions Generals 

definides en aquestes bases, fins a 6 punts, i d’acord amb el següent criteri: 
• En gestió de Recerca, fins a 3 punts . 
• En gestió Tècnica, fins a 1,5 punts. 
• En relacions transversals, fins a 1,5 punts. 

3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, especialment el 
coneixement d’idiomes anglès , nivell Advanced o superior fins a 1 punt. 

4. Exercici. La Junta de Valoració podrà convocar una prova professional. En 
cas de realitzar-se l’esmentada prova tindrà caràcter obligatori i eliminatori 
i es puntuarà fins a un màxim de 4 punts, quedant eliminats els que no 
superin els 2 punts. 

5. Característiques personals requerides per al lloc de treball i, especialment, 
la capacitat d'anàlisi, comunicació i de treball en equip. La Junta de 
Valoració podrà convocar els/les candidates/tes per a l'avaluació d'aquest 
apartat mitjançant els sistemes d'apreciació que consideri més adequats 
que, en cas de realitzar-se, tindrà caràcter obligatori i es valorarà fins a 5 
punts.  
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Puntuació Mínima 
Si s’avaluen tots els apartats: 11 punts. 
Si no s’avaluen els apartats opcionals, la puntuació mínima serà la meitat de la 

puntuació total (mèrits comuns més mèrits complementaris) que poden obtenir 
els/les candidats/tes. 

 
Junta De Valoració 
Presidenta: 
Sra. Marta Clari, Gerent de l’Institut de Cultura. 
Vocals: 
Margarita Tossas, Directora de Recursos de l’Institut de Cultura de Barcelona, o 

persona en qui delegui. 
Sra. Isabel Balliu, Directora de Centres Patrimonials, o persona en qui delegui. 
Sr. Joan Roca, Director del Museu d’Història de Barcelona, o persona en qui 

delegui. 
Sra. Francesca Otálora Sala, Cap del Servei de Recursos Humans de l’Institut de 

Cultura, i en la seva substitució la Sra. Farners Cantalozella, Assessora de 
Recursos Humans, que exercirà les funcions de Secretària de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 
 

 
BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN CONCURS 
PER A LA PROVISIÓ D’UN LOC DE TREBALL DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’HISENDA 
(Aprovades per Decret de l’Alcaldia) 

 
BASES GENERALS 

 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 

 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
− Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció 
d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

− Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament de 
Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment subrogat a un 
Institut podran participar igualment en els concursos. Així mateix, podran 
participar els contractats laborals fixos d’Instituts Municipals que hagin 
efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball, 
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de l’esmentat Acord. 

− Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera o amb 
contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

− Haver transcorregut un mínim de 2 anys des de l'última destinació obtin-guda 
per concurs. 

 
MERITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 

 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complerts de serveis, inclosos els serveis 

previs en altres Administracions Públiques que hagin estat formalment reconeguts, 
a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 
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2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 

− Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat 1 
punt. 

− Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat 0,75 
punts. 

− Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball convocat 
0,50 punts. 

− Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 
convocat 0,25 punts. 

3. Nivell del lloc de treball actualment desenvolupat o, en el seu cas, l'últim 
desenvolupat, fins a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 

− Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball convocat 1 
punt. 

− Pel desenvolupament d'un lloc de treball infe rior en dos nivells  al del lloc de 
treball convocat 0,50 punts. 

− Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del lloc 
de treball base de la categoria del concursant 0,25 punts. 

A aquests efectes s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball desenvolupat, el 
nivell de complement de destinació efectivament acreditat en la nòmina 
corresponent, quan es tracti d'un nivell superior al del grau personal consolidat de 
cada aspirant, i el nivell del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan 
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut consolidar a la carrera 
administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si s'escau, 
en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
JUNTA DE VALORACIÓ 

 
Estarà formada pels membres següents: 
Presidència: 
El Gerent de l’Institut Municipal d’Hisenda, com a titular 
Vocalies: 
El/La directora/a sectorial, o persona qui delegui, que per a cada concurs 

s’indiqui expressament a l’annex. 
El/La Cap de Divisió o Cap de Departament del qual depengui el lloc de treball. 
El Cap de Recursos Humans de l’Institut Municipal d’Hisenda, que actuarà com a 

Secretari de la Junta de Valoració 
A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 

Bases Marc, els representants designats conjuntament pel Comitè d'Empresa de 
l’Institut i la Junta de Personal. 

 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 

 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre de l’Institut Municipal d’Hisenda (Av. Litoral, 30) o a qualsevol altre 
Registre municipal, en el termini de quinze dies hàbils a comptar de l'endemà de la 
publicació d'aquesta convocatòria en la Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per la qual cosa, es podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa al 
Departament de Personal de l’Institut o a les Oficines d'Informació de Personal de 
l’Ajuntament. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-ho s'atendrà a l'antiguitat de serveis  
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 
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En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de 5 pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre supe¬rior 
de pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe 
s'haurà de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el currículum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places perquè precisin o 
ampliïn aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc de treball. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
Annex: 
Concurs 125. Tècnic de Qualitat Normativa (nivell 18) 

 
 
Un lloc de treball de Tècnic de Qualitat Normativa 
Concurs núm. 125 
 
Lloc de treball, adscrit al Departament de Qualitat Normativa i Notificacions de 

l’Institut Municipal d’Hisenda de Barcelona. 
Nivell 18 i específic de responsabilitat de 209,17 €. (1899X) 
Horari de 37.5 hores setmanals. 
 

Funcions principals 
− Col·laborar en el manteniment, actualització i edició del sistema de gestió 

documental. 
− Informar i formar als usuaris de les novetats, millores i canvis a l’aplicatiu de 

gestió documental de qualitat. 
− Realitzar seguiment del compliment dels indicadors establerts de qualitat i de 

les responsabilitats assenyalades dintre del sistema de gestió de qualitat. 
− Elaborar informes i propostes de millora. 
− Seguiment del compliment d’objectius, plans de millora, no conformitats i 

accions, així com d’altres documents requerits en el sistema de qualitat. 
− Vetllar per la coherència de la informació introduïda dintre del Sistema de 

Gestió Documental. 
− Donar formació i suport en el coneixement i utilització del Sistema de Gestió 

Documental. 
− Assistència als Comitès de Qualitat en qualitat de membre i secretari per 

deixar constància dels acords adoptats. 
− Editor dels procediments que estableix la Norma de Qualitat. 
− Donar suport en la realització d’auditories internes. 
− Donar suport a l’Organització en el coneixement de l’aplicatiu corporatiu de 

resolució de Queixes i Suggeriments (IRIS). 
− Analitzar les queixes, respondre totes les que no cal transmetre a altres 

departaments i tancar-les en primera intervenció. 
− Realitzar el seguiment de les queixes traspassades a altres departaments. 
− Preparar cartes de resposta  per donar coherència institucional davant els 

ciutadans. 
− Elaborar protocols de resposta per les queixes o suggeriments susceptibles de 

ser contestades directament des de la plataforma telefònica. 
− Realitzar un seguiment estadístic del sistema de queixes i elaborar informes.  
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− Col·laborar en els plans de comunicació interna que siguin competència del 
departament de Qualitat. 

− Col·laborar en els desenvolupament dels treballs que siguin encomanats al 
departament de qualitat 

− Donar suport administratiu al departament. 
 

Requisits addicionals 
Personal dels grups A2 o C1  
Així mateix, podran participar en aquest procés les persones que, pertanyent als 

grups de titulació abans esmentats, hagin obtingut un lloc de treball mitjançant 
concurs de provisió en un període inferior als dos anys i que com a conseqüència 
de l’entrada en vigor de la nova pauta organitzativa de districte siguin declarats a 
extingir. 

Els candidats/es hauran d’acreditar el requisit de coneixements del nivell de 
suficiència del català (Certificat C) o qualsevol dels títols, diplomes o certificats 
considerats com equivalències. En el cas que algun dels candidats/es no comptés 
amb el certificat o títol esmentat, s’avaluarà el coneixement oral i escrit de la 
llengua catalana mitjançant la realització d’una prova corresponent al nivell C 
exigit. 

 
Mèrits complementaris 
1. Titulacions acadèmiques 

Es valoraran fins a 1 punt les titulacions acadèmiques relacionades amb les 
funcions del lloc de treball. 
2. Experiència professional, fins a 6 punts, segons el barem següent: 
− En la utilització i el coneixement de sistemes de gestió de la qualitat, fins a 2 

punts 
− En utilització i el coneixement de suport informàtic: ofimàtica en general 

(Microsoft office, disseny gràfic.), fins a 2 punts. 
− En la utilització i el coneixement d’aplicatius corporatius de l’IMHB, fins a 2 

punts. 
3. Altres mèrits relacionats amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
4. Exercici 

La Junta de Valoració podrà convocar els/les candidats/es per a la realització 
d’una prova o  supòsit pràctic, valorant-lo fins  a un màxim de 4 punts. En cas de 
realitzar-se aquesta prova tindrà caràcter obligatori. 
5. Característiques personals 

La Junta de Valoració podrà avaluar les característiques personals dels/les 
candidats/es en relació al lloc de treball convocat, mitjançant els sistemes 
d’apreciació que consideri més oportuns, valorant aquest apartat fins a un màxim 
de 5 punts. En cas de realitzar-se aquesta prova tindrà caràcter obligatori. 

 
Puntuació mínima 

Si s’avaluen tots els apartats opcionals: 11 punts. 
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la puntuació mínima serà la meitat 

de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits complementaris) que poden 
obtenir els/les candidats/tes. 

 
Junta de Valoració 
President: 
Sr. Antoni Rodríguez Sivera, Gerent de l’Institut Municipal d’Hisenda, o persona 

en qui delegui. 
Vocals: 
Sra. Elena Molina Belles, Directora d’Ingressos i Administració, o persona en qui 

delegui. 
Sr. Daniel Martínez Viñado, Cap del departament de Qualitat Normativa i 

Notificacions  
Sr. Santos Martínez Sequí, Cap de Recursos Humans de l’Institut Municipal 

d’Hisenda, qui actua també com a Secretari, o persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Comitè d’Empresa. 
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Lliures designacions 
 

 
Circular núm 14/2010 

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per lliure designació d’un  lloc de treball de 
Cap de Departament de Recursos Interns. 

D’acord amb la regulació de l’article 80 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de 
l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic sobre la lliure designació i d’acord amb l’article 
22.3 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats publics de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

 
Es convoca la provisió per lliure designació del lloc de Cap de Departament de 

Recursos Interns de la Direcció de Serveis Generals del Districte de l’Eixample. 
 

Descripció del lloc convocat 
Lloc de nivell 26 i específic de responsabilitat mensual de 748,31 euros segons 

catàleg vigent (2616X) 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té jornada ordinària. 
 

Funcions: 
− Responsable de la gestió pressupostària: elaboració i seguiment del pressupost 

i comptabilització de despeses i ingressos. 
− Responsable en matèria de control de gestió en l’àmbit de districte: elaboració 

d’informes i recull d’indicadors de seguiment de l’activitat i resultats del 
districte.  

− Impuls, gestió, control i seguiment econòmic de la contractació, convenis 
signats i subvencions atorgades.  

− Gestió i tramitació de compres de materials propis del districte. 
− Coordinació de les actuacions en matèria de recursos humans en el Districte.  
− Coordinació de les actuacions  en matèria de sistemes d’informació.  
− Gestió de l’equipament i dels recursos de l’arxiu municipal de districte d’acord 

amb les normes i instruccions aprovades i els criteris establerts per l’àmbit 
sectorial de referència. 

− Assoliment dels objectius i compromisos adoptats pels plans municipals i del 
Districte en l’àmbit de les seves competències. 

− Gestió, contractació i supervisió dels contractes amb empreses dins del seu 
àmbit d’actuació, i en concret dels contractes de suport i dels serveis comuns 
del Districte. 

− Gestió, coordinació i supervisió dels recursos humans i materials assignats. 
− Responsabilitat orgànica del personal designat per a la prevenció de riscos 

laborals, efectuant el control i seguiment de les actuacions preventives 
bàsiques del districte. 

− Interlocutor amb el Servei de Prevenció de Riscos Laborals per dur a terme les 
mesures de prevenció. 

− Coordinació de les actuacions en matèria de Plans d’emergència en l’àmbit dels 
edificis municipals de Districte. 

− Aplicació dels criteris funcionals definits pels sectors de referència. 
− Totes aquelles altres que li siguin atribuïdes per la Direcció en el compliment 

de les seves funcions 
 

Requisits 
Personal funcionari de carrera i laborals fix  dels subgrups de  classificació A1 i 

A2 de la plantilla de l’Ajuntament de Barcelona  o dels organismes o ens 
instrumentals adherits a de l’Acord regulador de les condicions de treball dels 
empleats publics de l’Ajuntament de Barcelona. 

El personal candidat haura d’acreditar documentalment el requisit d’estar en 
possessió del certificat de coneixements mitjans de llengua catalana (certificat C ) 
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o superior de la Direcció General de Política Lingüística del Departament de 
Cultura, o equivalent. Restaran exempts d'acreditar els coneixements de llengua 
catalana en la convocatòria, els/les candidats/tes que es troben en una de les 
situacions que s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l'apartat 
corresponent de la sol·licitud: 

− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir 
l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o exercici 
del mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística d’acord 
amb el nivel exigit a la convocatoria. 

Els candidats/tes que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran de 
realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (certificat C). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del 
procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estiguin en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part els funcionaris en situació diferent de servei 
actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria, i s'han de complir a la  data de la presa de possessió. 

 
Perfil del lloc: 

Es valorarà: 
• Com a característiques personals d’adequació al lloc de treball: 

− La capacitat de lideratge i direcció d’equips 
− La capacitat d’analitzar i planificar el treball 
− La capacitat d’interlocució amb els ciutadans 
− La capacitat de coordinació i col·laboració amb altres departaments de 

l’organització i altres organismes, públics i privats. 
• L’experiència i els coneixements relatius a les tasques descrites en l’apartat 

de les funcions. 
• La formació en les matèries relacionades amb el lloc de treball. 
 

Presentació de sol·licituds. 
Les persones interessades podran presentar instància, acompanyada de 

“currículum vitae”, degudament documentat, al Registre General o a qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament, en el termini de 15 dies hàbils a comptar 
a partir del dia següent a la publicació a la Gaseta Municipal. 

Els/les candidats/tes són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de la 
seva sol·licitud i les dades que hi consten. 

 
Adjudicació de llocs de treball 

En el termini màxim de 15 dies des de la data de finalització del termini de 
presentació de sol·licituds es publicarà  la relació d’ admesos i exclosos. 

Transcorregut el termini que estableix l'apartat anterior, es resoldrà aquesta 
convocatòria per resolució de l'òrgan convocant. 

 
Preses de possessió 

El personal funcionari i laboral fix que hagin obtingut nova destinació cessaran 
en el lloc de treball que ocupen en un màxim de 10 dies a partir de l'endemà de la 
publicació de la resolució de la convocatòria. La presa de possessió en la nova 
destinació es durà a terme l'endemà del cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en el cos 
objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el segon dia 
hàbil següent a la data de publicació de la resolució. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
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de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  

 
 

 
 

Circular núm 15 /2010 
 
Convocatòria per a la provisió definitiva per lliure designació de tres llocs de 

treball de Cap de Departament de Serveis a les Persones. 
D’acord amb la regulació de l’article 80 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de 

l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic sobre la lliure designació i d’acord amb l’article 
22.3 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats publics de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

 
Es convoca la provisió per lliure designació de tres llocs de Cap de Departament 

de Serveis a les Persones de Districte 
 

Descripció dels llocs convocats 
Lloc de nivell 26 i específic de responsabilitat mensual de 748,31 euros segons 

catàleg vigent (2616X) 
Els llocs convocats son: 
− Cap de Departament de Serveis a les Persones del Districte de Sarrià Sant 

Gervasi. 
− Cap de Departament de Serveis a les Persones del Districte  d’Horta 

Guinardó 
− Cap de Departament de Serveis a les Persones del Districte de Nou Barris. 
Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen jornada ordinària. 
 

Funcions: 
− Garantir que els serveis prestats pel departament als ciutadans siguin 

eficaços i eficients i responguin a les seves necessitats.  
− Dissenyar les línies estratègiques, en l’àmbit dels serveis a les persones, a 

desenvolupar en els Barris del Districte per l’organització municipal. 
− Dirigir la planificació, organització i prestació dels serveis del Districte per a 

l’acció social, l’educació, la cultura, el benestar, la promoció social, 
econòmica i d’educació ambiental, i de qualsevol altra que li sigui designat 
en l’àmbit dels serveis a les persones.  

− Responsable de la interlocució amb els àmbits sectorials de serveis a les 
persones, per la planificació i resposta a les demandes dels ciutadans. 

− Impulsar els òrgans de participació temàtics o sectorials en l’àmbit dels 
serveis a les persones, en coordinació amb la Direcció de Promoció, 
Participació i Prevenció. 

− Dirigir els equipaments del Districte, seguint els criteris marc definits per les 
Gerències sectorials.  

− Planificar i executar els compromisos adoptats pels plans municipals i del 
Districte l’àmbit dels serveis a les persones. 

− Dirigir els recursos humans i materials assignats directament al 
Departament. 

− Responsable d’integrar al departament la prevenció de riscos laborals i de 
vetllar per un desenvolupament eficient.  

− Impulsar els criteris funcionals definits pels sectors de referència. 
− Exercir les competències que li siguin delegades. 
− Totes aquelles que li siguin atribuïdes per la Gerència del Districte en el 

compliment de les seves funcions. 
 

Requisits 
Personal funcionari de carrera i laborals fix dels subgrups de classificació A1 i A2 

de la plantilla de l’Ajuntament de Barcelona  o dels organismes o ens instrumentals 
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adherits a de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats publics 
de l’Ajuntament de Barcelona. 

El personal candidat haura d’acreditar documentalment el requisit d’estar en 
possessió del certificat de coneixements mitjans de llengua catalana (certificat C ) 
o superior de la Direcció General de Política Lingüística del Departament de 
Cultura, o equivalent. Restaran exempts d'acreditar els coneixements de llengua 
catalana en la convocatòria, els/les candidats/tes que es troben en una de les 
situacions que s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l'apartat 
corresponent de la sol·licitud: 

− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir 
l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o exercici 
del mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística d’acord 
amb el nivel exigit a la convocatoria. 

Els candidats/tes que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran de 
realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (certificat C). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del 
procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estiguin en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part els funcionaris en situació diferent de servei 
actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria, i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 

 
Perfil del lloc: 

Es valorarà: 
• Les característiques personals d’adequació al lloc de treball, principalment: 

− La capacitat de lideratge i direcció d’equips 
− La capacitat d’analitzar i planificar el treball 
− La capacitat de coordinació i col·laboració amb altres departaments de 

l’organització i altres organismes, públics i privats. 
− L’experiència i els coneixements relatius a les tasques descrites en 

l’apartat de les funcions. 
− La formació en les matèries relacionades amb el lloc de treball.  

 
Presentació de sol·licituds.  

Les persones interessades podran presentar instància, acompanyada de 
“currículum vitae”, degudament documentat, al Registre General o a qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament, en el termini de 15 dies hàbils a comptar 
a partir del dia següent a la publicació a la Gaseta Municipal. 

Els/les candidats/tes són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de la 
seva sol·licitud i les dades que hi consten.  

 
Adjudicació de llocs de treball 

En el termini màxim de 15 dies des de la data de finalització del termini de 
presentació de sol·licituds es publicarà  la relació d’ admesos i exclosos. 

Transcorregut el termini que estableix l'apartat anterior, es resoldrà aquesta 
convocatòria per resolució de l'òrgan convocant. 

 
Preses de possessió 

El personal funcionari i laboral fix que hagin obtingut nova destinació cessaran 
en el lloc de treball que ocupen en un màxim de 10 dies a partir de l'endemà de la 
publicació de la resolució de la convocatòria. La presa de possessió en la nova 
destinació es durà a terme l'endemà del cessament. 
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Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en el cos 
objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el segon dia 
hàbil següent a la data de publicació de la resolució. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  
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ANUNCIS 

Laudes de la Junta Arbitral de consum de Barcelona 

Abril de 2010 
 

CALÇAT 
 
Reclamació: Sol·licita a l’establiment reclamat l’abonament de l’import d’unes 

botes o bé el canvi per unes altres, ja que tenen desperfectes en la pell. 
Laude: Es desestima la reclamació per considerar, una vegada examinades les 

botes objecte de la mateixa, que la diferència de gruix de la pell i de talla que 
al·lega la reclamant, és imperceptible, per la qual cosa es considera que les botes 
no tenen cap defecte de fabricació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 20 d’abril de 2010 
(Ref. 10/146) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita l’abonament de l’import d’unes sandàlies o bé el canvi 

per unes altres, ja que les soles i els laterals es desenganxaren als pocs dies de 
portar-les. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que la sabateria reclamada procedirà 
a enganxar les sandàlies i deixar-les en perfectes condicions, sense cap càrrec per 
a la reclamant, per considerar que el desenganxat dels laterals és degut a un 
defecte de fabricació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 20 d’abril de 2010 
(Ref. 10/157) 

∗∗∗ 
 

EQUIPAMENT DE CUINES I BANYS 
 
Reclamació: Demana que li reparin el forn de la cuina, ja que no li han 

solucionat el problema de condensació que té i, a més, s’han espatllat els armaris 
inferiors al lloc on està instal·lat el forn. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada haurà de 
retirar la part darrera del moble del forn (columna) i també fer el canvi de la balda 
del moble de cuina que s’ha danyat per la condensació del forn. Una vegada 
efectuat l’arranjament i comprovat que funcioni correctament el forn, la reclamant 
abonarà la resta de l’import pendent de pagament. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 20 d’abril de 2010 
(Ref. 10/46) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Es va encarregar la instal·lació d’un equip d’aigua osmotitzada 

dins una reforma integral de la cuina. Davant el mal funcionament de l’equip, s’han 
fet vàries reclamacions fins que, quan va venir el servei oficial es van adonar que 
estava mal instal·lat, la qual cosa va causar un consum extra d’aigua, que és el 
que reclama. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada haurà 
d’abonar al reclamant la quantitat de 1.551,34 euros per la diferència dels 
consums d’aigua que ha acreditat el reclamant, ja que la responsabilitat de la 
instal·lació i l’execució de l’obra és de l’empresa reclamada, amb independència 
que aquesta pugui repercutir contra l’empresa proveïdora de l’aparell i l’empresa  
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que fa el manteniment, si ho considera oportú. 
S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 20 d’abril de 2010 
(Ref. 10/700) 

∗∗∗ 
 

GRANS EMPRESES 
 
Reclamació: No està d’acord amb la facturació de la companyia 

subministradora d’aigües de la seva localitat, de data 28 d'agost de 2009, l'import 
de la qual ascendeix a 257,01 euros, ja que el consum és de 95 m3 i a l'habitatge 
només hi resideixen dues persones grans. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que no hi ha indicis que pugui 
haver-se produït cap error en la facturació ja que les factures anterior i posterior 
són correctes, per tant pot obeir a un consum que, per qualsevol circumstància, 
pot haver augmentat per sobre de la mitjana habitual. No obstant això, el Col·legi 
Arbitral acorda que la quantitat deguda s'aboni en el període d'un any, de forma 
fraccionada, coincidint amb els períodes de facturació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 26 d’abril de 2010 
(Ref. 09/3262) 

∗∗∗ 
 

Reclamació: Va comprar uns bitllets de tren d'anada i tornada Còrdova-
Barcelona i en el trajecte de tornada l'interventor li va fer abonar 56,40 euros, 
al·legant que el bitllet no era correcte. Demana la devolució de l'esmentat import. 

Laude: S’estima la reclamació per considerar que la companyia reclamada va 
emetre uns bitllets al reclamant sense detectar cap irregularitat. Per tant, la 
companyia reclamada li tornarà al reclamant l'import abonat, 56,40 euros en el 
termini màxim de quinze dies des de la notificació del present laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 26 d’abril de 2010 
(Ref. 09/3591) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: La companyia subministradora d’aigua li ha cobrat la factura 

corresponent al període de maig a agost de 2009 amb un consum incrementat, 
que no és correcte. 

Laude: Es desestima la reclamació ja que l’excés de consum d’aigua no és 
degut a cap causa atribuïble a la companyia reclamada, si no a fuites produïdes 
dins el domicili de la reclamant. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 26 d’abril de 2010 
(Ref. 10/845) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana una revisió de les factures del subministrament d'aigua 

impugnades, ja que considera que s'ha produït un error al comptador doncs la 
pròpia companyia reclamada el va substituir. 

Laude: Les parts s'avenen en el sentit que la companyia reclamada emetrà 
nova facturació dels períodes reclamats, amb la mitjana de consum del nou 
comptador instal·lat. 

S’aprova en avinença. 
Barcelona, 26 d’abril de 2010 
(Ref. 10/921) 

∗∗∗ 
Reclamació: Va comprar un bitllet de tren per a Sant Sebastià i no va poder 

accedir al tren en detectar el lector òptic del control d'accessos que estava anul·lat, 
per aquest motiu sol·licita una indemnització de la companyia reclamada. 

Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que la companyia reclamada 
haurà de remetre a la reclamant una carta de disculpes per la demora en resoldre 
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la seva reclamació. No obstant això, es desestima la petició d'indemnització ja que 
la reclamant no ha justificat ni el temps dedicat ni el preu de la seva hora de 
treball. La carta de disculpes l'haurà de remetre l'empresa reclamada a la 
reclamant en el termini màxim de quinze dies des de la notificació del present 
laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 26 d’abril de 2010 
(Ref. 10/1161) 

∗∗∗ 
 

REPARACIÓ D’ELECTRODOMÈSTICS 
 
Reclamació: No està conforme en haver d’abonar la quantitat de 75 euros, 30 

en concepte de desplaçament i 45 per hora de treball, ja que li varen deixar el 
frigorífic sense reparar. 

Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada 
haurà d’abonar a la reclamant la quantitat de 45 euros, corresponent al concepte 
de treball del total de l’import abonat, ja que no s’ha efectuat cap intervenció en la 
reparació de l’avaria. Aquest import haurà d’abonar-lo la part reclamada a la 
reclamant en el termini màxim de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a 
les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril  de 2010 
(Ref. 09/3102) 

∗∗∗ 
 
Reclamació La safata del rentavaixelles està rovellada després de tres anys i 

mig d’ús, segons es pot comprovar. L’empresa reclamada s’inhibeix del tema per 
haver caducat la garantia i l’indicaren que el problema és de fabricació. Demana 
que la reclamada assumeixi la reparació sense cap càrrec. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que el Col·legi Arbitral considera que 
la safata no està correctament recoberta a causa d’un mal acabat. L’empresa 
reclamada haurà d’abonar l’import d’una safata nova, 100 euros, a la reclamant en 
el termini màxim de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril de 2010 
(Ref. 09/3304) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: El servei tècnic de la campana que va comprar li reclama la 

quantitat de 40,99 euros en concepte d’un presumpte deute que té amb ells i del 
qual no té coneixement. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada ha 
efectuat correctament el servei que ha prestat i va informar el reclamant del càrrec 
de la seva facturació en funció de si la possible avaria era de fabricació o no. No 
obstant això, el Col·legi Arbitral recomana al reclamant que, si considera que 
l’establiment que li va vendre la campana no el va informar de com s’efectuaria el 
càrrec del servei tècnic, pot repercutir aquesta quantitat contra ells. El reclamant 
haurà d’abonar l’import de 40,99 euros a l’empresa reclamada en el termini màxim 
de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril de 2010 
(Ref. 10/112) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Ha abonat 440,80 euros per la reparació del circuit de la calefacció 

quan l’avaria era de la caldera. Demana la devolució dels 440,80 euros. 
Laude: S’estima en part la reclamació, fixant en 170 euros l’import que 

l’empresa reclamada abonarà al reclamant, ja que no varen detectar l’avaria que 
tenia l’escalfador. L’abonament d’aquesta quantitat es realitzarà en el termini 
màxim de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a les parts. 
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S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril de 2010 
(Ref. 10/205) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que li tornin el pagament a compte per a la reparació 

d’una cafetera que, finalment, no es va fer ja que el pressupost de la reparació 
supera l’import de cost de l’electrodomèstic en qüestió. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar que la quantitat cobrada 
correspon a la confecció del pressupost. No obstant això, es recomana a l’empresa 
reclamada que exposi aquesta advertència en cartells visibles en el seu 
establiment per a evitar que es produeixin malentesos com en aquest cas. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril de 2010 
(Ref. 10/214) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Li varen fer una revisió de la caldera de gas i li digueren que 

continuava perdent aigua, passat un mes i mig encara no té solució. Demana que li 
reparin i, si han de despenjar-la, ho facin i li entreguin una factura dels 180 euros 
que va abonar. 

Laude: La part reclamada procedirà, sense cap càrrec per a la reclamant per 
cap concepte, a reparar la caldera en garantia, en el termini màxim de quinze dies 
des de la notificació d’aquest laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 27 d’abril de 2010 
(Ref. 10/664) 

∗∗∗ 
 

TELÈFON I TELEFONIA MÒBIL 
 
Reclamació: Sol·licita a la companyia telefònica reclamada la devolució dels 

imports que li han cobrat de més per la seva connexió ADSL associada a la seva 
línia telefònica. 

Laude: Es desestima la reclamació atès que, per la documentació aportada per 
la part reclamada, s’ha comprovat que li han estat tornades a la reclamant totes 
les quantitats impugnades. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 7 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2470) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va contractar amb la companyia telefònica reclamada la 

instal·lació d'Internet gratis amb un cost trimestral de 25 euros al mes. La primera 
factura que va rebre era d'un import de 89 euros, després de 49 i finalment de 32 
euros; al cap de dos mesos, la companyia reclamada el va donar de baixa. 
Demana la devolució de 89 euros que va abonar, ja que considera que la 
companyia reclamada no va complir amb les seves obligacions. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar, una vegada revisades les 
factures impugnades, que la facturació és correcta i que s'ajusta a la promoció 
contractada. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 7 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2545) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que la companyia telefònica reclamada li torni l'import 

corresponent a la tarifa plana nacional de 19,90 euros mensuals durant tot el 
període de temps en que se l'han facturat per duplicat. 

Laude: Les parts s'avenen en el sentit que es donarà de baixa la línia XDSI i es 
donarà d'alta d'una línia STV sense cap cost. 
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S’aprova en avinença. 
Barcelona, 7 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2548) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va demanar un trasllat de la línia telefònica al seu nou domicili i li 

van informar que era sense cap càrrec. Posteriorment, li estan reclamant l'import 
de l'esmentat trasllat i no està d’acord amb haver d'abonar-lo. 

Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que la factura impugnada 
quedarà reduïda una vegada descomptats els imports corresponents al concepte 
d'"Instal·lació de xarxa interior i endoll", ja que l'empresa reclamada no té certesa 
absoluta que s'hagi efectuat l'esmentada revisió. Quant a l'import del trasllat de la 
línia, ha quedat acreditat que és un servei que no és gratuït per part de la 
companyia reclamada i ha quedat constatat per les manifestacions efectuades pel 
propi representant de la reclamant que el seu anterior proveïdor li va indicar que 
tramités la portabilitat amb la reclamada i que aquesta efectués el trasllat de la 
línia. La reclamant haurà d'abonar a la companyia reclamada la resta de l'import 
de la factura impugnada. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 7 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2639) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està conforme amb abonar les factures que li reclama la 

companyia telefònica reclamada, ja que no es corresponen amb els acords que li 
varen oferir. 

Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que la reclamant únicament 
haurà d’abonar la quantitat corresponent a l’import de la quota d’abonament de la 
línia telefònica més les trucades amb el corresponent IVA, ja que la resta del 
paquet contractat no ha funcionat correctament per motius que no són imputables 
a la mateixa. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 7 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2972) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va sol·licitar els serveis de la companyia telefònica reclamada en 

un nou domicili, però no van arribar a funcionar. L'empresa reclamada va 
processar equivocadament la baixa i va cancel·lar el servei ADSL al seu altre 
domicili, els comptes de correu electrònic i les pàgines web, negant-se a restablir 
els serveis, per aquest motiu demana: 

Es declari el seu dret a ser indemnitzat d'acord amb la normativa aplicable per 
absència de servei efectiu. 

S'obligui l'operador a abstenir-se de reclamar quantia alguna, tenint en compte 
que l'incompliment previ ha estat per la seva part. 

S'obligui l'operador a restablir el seu compte de correu per un període mínim de 
90 dies. 

S'obligui l'operador a lliurar els fitxers continguts a la seva pàgina web o a donar 
accés fins que es puguin transferir a un altre servidor. 

Se l'indemnitzi com a danys i perjudicis de quantes despeses se li han ocasionat 
amb aquest tema. 

 
Laude: S’estima en part la reclamació atès que el reclamant ha estat 45 dies 

sense servei, per la qual cosa haurà de ser indemnitzat amb la part proporcional 
corresponent a aquest període. Així mateix, la companyia reclamada li enviarà 
carta de disculpes pel mal servei rebut. La resta dels punts de la reclamació es 
desestimen. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/933) 

∗∗∗ 
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Reclamació: No està d’acord amb haver d'abonar l'alta de la línia telefònica, ja 

que la companyia reclamada el va informar que no havia de pagar cap quantitat 
per cap concepte en el moment de la contractació. 

Laude: S’estima en part la reclamació, havent la companyia reclamada, d'acord 
amb el seu escrit de 7 de juliol de 2009, de cancel·lar la factura de 81,20 euros 
(IVA inclòs), ja que, segons es reconeix en el mateix escrit, el servei no es va 
realitzar. Quant a l'alta de la línia, és independent de la companyia reclamada i, 
per tant, ha d'abonar-se al proveïdor de la mateixa. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1568) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està d’acord amb haver d'abonar a la companyia telefònica 

reclamada els imports corresponents a missatges i trucades a números 905 de la 
factura impugnada, ja que no ha contractat aquest servei. Sol·licita que es 
refacturi sense la inclusió d'aquests missatges i les trucades al 905, que es donin 
de baixa aquests serveis, el restabliment de les línies i l'anul·lació de qualsevol 
possible càrrec per aquests conceptes en factures posteriors a l'impugnada.  

 
Laude: Es desestima la reclamació per considerar correctes les factures 

impugnades. No obstant això, si la reclamant així ho desitja, podrà abonar les 
factures pendents en terminis, d'acord amb la companyia reclamada. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1871) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Van contractar el servei ADSL amb la companyia telefònica 

reclamada i no ha estat operatiu, però els han continuat facturant i han hagut 
d'abonar les factures. Demanen la devolució de l'import del servei ADSL, ja que 
consideren que no l'han d'abonar i, a més, la quantitat corresponent al pacte de no 
permanència. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que el reclamant ha justificat que ha 
tingut nombroses incidències en el subministrament d'Internet i, per aquest motiu, 
ha hagut de sol·licitar la baixa, per això, el Col·legi Arbitral acorda que la 
companyia telefònica reclamada ha de tornar-li la quantitat abonada per aquest 
servei i que correspon a la penalització per l'incompliment del pacte de no 
permanència, ja que no és imputable al reclamant, doncs l'empresa no li ha 
proporcionat el servei correctament. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2418) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està d’acord amb haver d'abonar a la companyia telefònica 

reclamada la penalització per no complir el pacte de permanència amb la mateixa 
ja que no ha rebut el servei contractat a causa de problemes tècnics, doncs no han 
pogut reparar-li el telèfon mòbil. 

 
Laude: S’estima la reclamació en el sentit que l'empresa reclamada no ha 

especificat el motiu pel qual no funciona el mòbil ni s'ha procedit a cap substitució, 
per tant, el reclamant no ha pogut tenir servei sense ser causa imputable al 
mateix. Per això, el reclamant no haurà d'abonar cap quantitat a la companyia 
reclamada per l'incompliment del pacte de no permanència. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2424) 

∗∗∗ 
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Reclamació: Demanen que la companyia telefònica reclamada refaci la factura 
impugnada anul·lant el càrrec d'1.378,38 euros, ja que correspon a una 
penalització per incompliment del pacte de no permanència de baixa de 19 línies 
contractades sense que en cap moment firmessin cap pacte de permanència. 

Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que si la companyia 
reclamada justifica davant del reclamant que hi ha contracte de permanència, 
s'abonarà la factura completa. En cas contrari, es deduirà de la factura impugnada 
la quantitat d'1.378,38 euros més IVA i s'abonarà la resta, 1.051,91 euros (més 
IVA) 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2459) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va adquirir un mòdem Internet prepagament i la línia ha tingut 

incidències, no podent utilitzar-se el servei. La companyia reclamada no li vol 
tornar l'import del mòdem, que ascendeix a 49 euros i la recàrrega que va efectuar 
del bo setmanal de 20 euros. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que la reclamant ha comprat un 
mòdem a la companyia reclamada, que no pot utilitzar per tenir problemes amb la 
línia i, per aquest motiu, s’acorda que la companyia reclamada  torni l'import del 
mòdem i de la recàrrega de 20 euros. L'esmentada quantitat l'haurà de tornar la 
companyia reclamada a la reclamant en el termini màxim de quinze dies des de la 
notificació del present laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 12 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2529) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana una revisió de la factura de la companyia telefònica 

reclamada, ja que únicament va realitzar una trucada al 905 i, quan va comprovar 
que es tractava d'un contestador automàtic, va penjar i va tallar la comunicació, 
per aquest motiu no està d'acord amb les 115 trucades que figuren a l'esmentada 
factura. 

Laude: S'estima en part la reclamació, havent de refer l'empresa reclamada la 
factura deguda, descomptant de la mateixa l'import de 193,20 euros (IVA no 
inclòs), corresponent a les trucades de tarifació addicional. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1271) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita que la companyia telefònica reclamada anul·li la quantitat 

pendent de pagament, 126,62 euros, impostos inclosos, ja que la petició de 
cancel·lació de la portabilitat es va fer dins del termini que l'operadora va 
comunicar. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar que la cancel·lació de la 
portabilitat es va realitzar fora de termini, per la qual cosa el càrrec generat en 
concepte de baixa anticipada és correcte. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1530) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que la companyia telefònica reclamada anul·li la 

facturació i li tornin l'import dels missatges sms Premium no efectuats a més de la 
devolució de la quantitat cobrada per incompliment del pacte de no permanència. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar correctes les facturacions 
emeses, tant en relació amb els missatges Premium com amb la penalització per  
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incompliment del contracte. 
S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1679) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està d’acord amb la facturació impugnada de la companyia 

telefònica reclamada, ja que no li han aplicat la tarifa que va contractar, que era 
de 30,90 euros més IVA 

Laude: S'estima en part la reclamació en el sentit que al contracte aportat pel 
reclamant no queda justificat de forma específica les condicions al·legades per ell, 
ni l'empresa reclamada no ha justificat les condicions de les tarifes indicades en les 
modalitats contractades pel reclamant. Per aquest motiu, el Col·legi Arbitral acorda 
que el reclamant aboni la meitat de la factura pendent de pagament, és a dir, 
66,21 euros. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1688) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana una revisió de la facturació impugnada de la companyia 

telefònica reclamada, doncs hi apareixen trucades a missatges Premium o alertes 
que no ha efectuat i no vol abonar l’import facturat en concepte de les esmentades 
trucades. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar correcta la facturació ja que, 
d’acord amb la informació rebuda de la companyia reclamada, que no ha estat 
rebatuda pel reclamant al no haver assistit a la vista, l’alta en aquests serveis la 
sol·licita voluntàriament el client mitjançant l’enviament d’un missatge al 
proveïdor. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1747) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està d’acord amb l'import de la factura impugnada de la 

companyia telefònica reclamada, ja que apareix un nombre molt elevat de 
trucades de curta durada, realitzades totes elles des de la Xina al mateix número 
de telèfon. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que el reclamant no ha justificat 
la seva pretensió i el Col·legi Arbitral no té elements ni indicis per efectuar una 
valoració de les trucades impugnades, a més, la companyia reclamada ha efectuat 
uns abonaments com a gest comercial, segons consta en l'escrit d'al·legacions 
enviat per la pròpia reclamada en data 13 d'abril de 2010. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 15 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1753) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va sol·licitar a la companyia de telefonia mòbil reclamada la baixa 

de la línia del seu telèfon mòbil, ja que estava a punt de complir la permanència i li 
van oferir un nou contracte en el qual el consum mínim obligatori serien 0 euros 
durant els següents 9 mesos, amb la qual cosa, si no consumia gens, la factura 
seria de 0 euros. Posteriorment li han vingut factures amb imports superiors. 

Laude: Es desestima la reclamació ja que, en no haver-se presentat la 
reclamant a la vista, no ha aportat dades necessàries i imprescindibles per a poder 
resoldre la reclamació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1056) 

∗∗∗ 
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Reclamació: Impugna la facturació de la companyia de telefonia mòbil 
reclamada, ja que no li han respectat la contractació que va efectuar perquè li han 
canviat unilateralment els preus establerts. 

Laude: S’estima la reclamació, ja que la companyia reclamada no ha refutat les 
al·legacions del reclamant, per la qual cosa es donen per certes havent de 
descomptar la companyia reclamada de les factures el concepte "compensació Pla 
Especial de Tarifa" 105 euros més IVA, procedint així mateix a retirar el reclamant 
del registre de morosos. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1059) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana de la companyia de telefonia mòbil reclamada la 

devolució de l'import de 115,78 euros, ja que no s'han efectuat les connexions 
corresponents al 18 i 22 d'agost de 2008, respectivament. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que el Col·legi Arbitral considera 
que en el detall de la factura s'observen les connexions efectuades i aquestes són 
de gran volum, per aquest motiu es considera que les mateixes s'han efectuat. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1060) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que es revisi la factura de la companyia de telefonia 

mòbil reclamada i que es procedeixi a reintegrar l'import facturat en concepte de 
Dades GPRS en itinerància, 191,88 euros corresponents al mes de setembre i 
35,97 euros d'octubre, més IVA., ja que no el van informar correctament sobre 
l'import. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que el reclamant s'havia d'haver 
informat que el rebre dades en itinerància té un càrrec i el fet que a Malta no el 
tingués, no significa que la companyia reclamada no facturés correctament la 
descàrrega de dades a l'Índia, ja que cada país té les seves tarifes. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1071) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana la devolució de la quantitat abonada a la companyia de 

telefonia mòbil reclamada pels serveis no sol·licitats ni contractats, incrementant el 
cost d'alta i penalització per incompliment de permanència. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit de que, atès el temps 
transcorregut sense que el reclamant hagi efectuat cap manifestació i no havent 
comparegut a la vista, de la documentació obrant a l'expedient no es justifica la 
seva pretensió. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1093) 

∗∗∗ 
 
 
Reclamació: Va contractar una oferta amb la companyia de telefonia mòbil 

reclamada amb unes tarifes aplicables als serveis d'Internet, correu electrònic i 
telefonia mòbil des dels Estats Units d'1,49 euros al dia sense límit de 
transferència i, a part, les trucades. Posteriorment, el van informar que el 31 de 
desembre de 2008 havia caducat l'esmentada promoció. 

Laude: S’estima la reclamació per considerar certes les al·legacions del 
reclamant, ja que la companyia reclamada no s'ha oposat a les mateixes, per la 
qual cosa es refarà la factura aplicant entre el 10 i el 20 de gener la tarifa d'1,49 
euros sense límit de transferència de dades GPRS en itinerància als Estats Units, 
tal com assenyala el reclamant que va contractar amb la reclamada. 
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S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 22 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1931) 

∗∗∗ 
 

Reclamació: Demana que la companyia telefònica reclamada li anul·li el deute 
que afirmen té contret amb ells, ja que mai no ha tingut contractats els serveis 
facturats. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que la companyia reclamada no ha 
acreditat l'existència del deute reclamat, per tant s'anul·len les factures 
impugnades, procedint la reclamada a retirar el reclamant del registre de morosos. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1798) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana un recàlcul de les factures de la companyia telefònica 

reclamada, ja que en el període de les esmentades factures estava de baixa. 
Laude: S’estima en part la reclamació en el sentit que l'import que el reclamant 

ha d'abonar a la companyia reclamada en el termini màxim de quinze dies des de 
la notificació del present laude a les parts, és de 185,80 euros, restant-li 22,04 
euros en concepte d'ADSL per la qual cosa la quantitat a abonar serà de 163,96 
euros. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1961) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita que siguin modificades i revisades les factures que 

impugna de la companyia telefònica reclamada, ja que els imports no són 
correctes. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que amb les pròpies factures del 
servei, la reclamant reconeix que ha efectuat aquestes trucades El Col·legi Arbitral 
entén que, de les tres factures, s'aprecia que en la segona hi ha una disminució de 
l'import, com reconeix la pròpia reclamant, i el consum de la primera i la tercera 
corresponen a les trucades efectuades, per això, el Col·legi Arbitral sustenta que el 
procés de facturació és correcte. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1962) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: No està d’acord amb haver d'abonar a la companyia telefònica 

reclamada cap quantitat de les factures impugnades, ja que no li han prestat cap 
servei. 

Laude: El Col·legi Arbitral acorda recollir en el present laude la compensació 
efectuada per la companyia reclamada al reclamant amb l'abonament de 57,58 
euros, corresponents a la totalitat de les factures emeses en data 1 d'abril, 1 de 
maig i 1 de juny de 2009, i atesa la incompareixença del reclamant, el Col·legi 
Arbitral considera que està d’acord amb la mateixa. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2020) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va comprar un telèfon mòbil que no va funcionar correctament, el 

va portar a canviar i li demanen 70 euros per la reparació. Sol·licita el canvi del 
telèfon. 

Laude: Es desestima la reclamació atès que la substitució del telèfon no entrava 
en garantia, ja que aquest s'havia humitejat. No obstant això, s'accepta la 



1972 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

proposta de la companyia reclamada en el sentit d'abonar el 50% de l'import de la 
reparació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2518) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que la companyia telefònica reclamada no li apliqui el 

pacte de permanència, ja que ha tingut un servei incorrecte per part del 
Departament de logística de l'esmentada companyia en haver-se produït diverses 
incidències. 

Laude: Les parts s'avenen en el sentit que el reclamant no té cap tipus de 
permanència amb la companyia reclamada respecte al seu telèfon mòbil. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 29 d’abril de 2010 
(Ref. 10/1198) 

∗∗∗ 
 

TINTORERIA 
 
Reclamació: Demana que la tintoreria reclamada li aboni l’import de dues 

peces, un cobrellit i un quadrant de la mateixa tela, ja que va portar-les a netejar 
en sec i estan totalment deteriorades, doncs han encongit més de 8 cm. 

Laude: S’estima en part la reclamació havent la tintoreria reclamada, en el 
termini màxim de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a les parts, 
d’abonar a la reclamant el 10% de l’import de les peces atesa la seva antiguitat de 
set anys, 140,55 euros, més l’import del servei de neteja de les mateixes. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 13 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2665) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana l’abonament de l’import d’una jaqueta que li han espatllat 

a la tintoreria on va portar-la a rentar. 
Laude: Es desestima la reclamació per considerar que els possibles desperfectes 

ocasionats a la peça no són a causa del procés de rentat, si no al material amb el 
qual està confeccionada la jaqueta. Per tant, si la reclamant així ho desitja, pot 
procedir a reclamar contra el fabricant de la mateixa. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 13 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2730) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita l’abonament de l’import de l’americana que va portar a 

netejar a la tintoreria reclamada, ja que ha quedat deteriorada, sense brillantor, 
totalment desgastada i amb el color completament canviat, de com era quan la va 
portar a rentar. 

 
Laude: Es desestima la reclamació, ja que una vegada examinada l’americana 

objecte de la mateixa, s’aprecia un desgast d’aquesta, atès que ha quedat més 
desgastada en les parts en què hi ha més fregament en la utilització de la peça. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 13 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2851) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita l’import del valor de la vànova de color beix de piqué, 

que és de 120 euros, ja que quan va anar a recollir-la a la tintoreria reclamada, la 
va trobar plena de taques blanques. 

Laude: S’estima en part la reclamació i es recull l’oferiment de la tintoreria 
reclamada en el sentit que, per deferència comercial, entregarà a la reclamant 
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l’import corresponent a un terç del valor actual de la compra de la vànova objecte 
de la reclamació, 40 euros. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 13 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2866) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va portar a rentar uns pantalons ja que hi havia taques i a la 

tintoreria reclamada li asseguraren que marxarien. Quan va anar a recollir-los, 
comprovà que encara hi eren les mateixes taques per la qual cosa demanà una 
repetició de la neteja i no li varen voler fer. 

Laude: El Col·legi Arbitral no resol la reclamació ja que s’ha solventat amb 
anterioritat de forma satisfactòria per la reclamant i també es recull la manifestació 
efectuada per la tintoreria reclamada en la qual demanen disculpes pels fets 
succeïts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 13 d’abril de 2010 
(Ref. 09/3095) 
 
 

DIVERSOS 
 
Reclamació: Demana que li tornin l'import d'un curs d'esquí, ja que el mateix 

no va estar ben organitzat, les classes no eren puntuals i els nivells dels cursos 
eren inadequats, a més d'altres incompliments diversos. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que el reclamant no ha sustentat 
la seva pretensió, ja que no ha quedat acreditat quin tipus de curs va contractar, 
ni les condicions del mateix, per tant el Col·legi Arbitral no pot valorar si es va 
produir o no algun tipus d'incompliment per part de l'empresa reclamada. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 8 d’abril de 2010 
(Ref. 09/1145) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita la devolució dels 250 euros abonats en concepte de 

quota d’inscripció i del mes de setembre de l’escola bressol privada reclamada, ja 
que finalment varen obtenir plaça en una escola bressol pública. 

Laude: Es desestima la reclamació per considerar que l’import abonat no 
corresponia a la matrícula ni a reserva de plaça, sinó que és la quota corresponent 
al mes de setembre. A més, la reclamant va donar de baixa el seu fill de l’escola 
per la seva pròpia voluntat, quan les pre-inscripcions ja estaven tancades, per la 
qual cosa no se’n va poder beneficiar cap altre nen. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 8 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2573) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que l’agència de lloguer de vehicles inclogui en el 

contracte la paga i senyal efectuada en l’agència de viatges i que facilitin fulls de 
reclamacions. 

Laude: S’estima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada haurà 
d’enviar un escrit al reclamant demanant-li disculpes, ja que el tracte rebut per 
aquest no va ser correcte, segons les seves manifestacions, que no han estat 
refutades per la part reclamada ja que no s’han presentat a la vista. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 8 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2770) 

∗∗∗ 
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Reclamació: Va abonar la consumició a l'establiment reclamat i li van tornar el 
canvi, però després li van reclamar el pagament de nou. Demana la devolució dels 
50 euros, ja que va pagar en el seu moment. 

Laude: Es desestima la reclamació ja que les versions contradictòries 
d'ambdues parts, així com dels testimonis aportats per les mateixes, no donen 
suficient acreditació dels fets perquè el Col·legi Arbitral pugui resoldre sobre els 
mateixos. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 8 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2849) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Va abonar una quantitat indeguda d'una factura d'un cotxe de 

lloguer de l'empresa reclamada, ja que el preu de la reserva era de 121,00 euros i 
estaven inclosos els impostos locals, quilometratge il·limitat, càrrecs d'aeroport, 
etc... 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que ha quedat acreditat que la 
reclamant va firmar el contracte de lloguer del vehicle en el qual, expressament, 
s'indicaven les condicions de l'esmentat lloguer, i que incloïa la cobertura extra 
d'assegurança, que cobria la responsabilitat civil a tot risc i el lliurament de mitja 
càrrega de combustible. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 8 d’abril de 2010 
(Ref. 09/3037) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita de l’empresa de lloguer de bicicletes la devolució de 

217,50 euros, ja que l’han penalitzat per què la bicicleta no va ser tornada, ja que 
no va poder ancorar-la en cap de les tres estacions on ho va intentar. 

Laude: S’estima la reclamació per considerar que la reclamant ha acreditat 
suficientment que va avisar al servei reclamat de la incidència en el mateix 
moment de produir-se, tant telefònicament com mitjançant Internet, per la qual 
cosa l’empresa reclamada haurà de retornar-li els 217,50 euros cobrats, en el 
termini màxim de quinze dies des de la notificació d’aquest laude a les parts. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 19 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2546) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Sol·licita no haver d’abonar al servei de lloguer de bicicletes la 

quantitat de 217,50 euros, ja que va comunicar la incidència del robatori de la 
bicicleta i, posteriorment, la Guàrdia Urbana la va recuperar. 

Laude: Les parts s’avenen en el sentit que no es procedirà al càrrec de l’import 
de 217,50 euros si bé a la fitxa de la usuària es mantindrà la incidència. 

S’aprova en avinença. 
Barcelona, 19 d’abril de 2010 
(Ref. 09/2795) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana que el servei de lloguer de bicicletes reclamat li retorni 

l’import de 66,90 euros que li varen carregar indegudament, ja que l’empresa 
reclamada li va comunicar que la bicicleta s’havia retirat el 21 de juliol a les 8,23 
hores i no s’havia retornat fins l’endemà. 

Laude: Es desestima la reclamació atès que la reclamant no ha acreditat que 
realitzés les accions necessàries per a informar al servei reclamat de les possibles 
incidències ocorregudes a l’aparcar la bicicleta. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 19 d’abril  
(Ref. 09/3576) 

∗∗∗ 
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Reclamació: Demana al servei de lloguer de bicicletes reclamat la devolució de 
217,50 euros, ja que va seguir tots els protocols establerts per a recollir i tornar la 
bicicleta. També demana una indemnització per no tenir el servei contractat durant 
més de 20 dies, havent pagat degudament la quota. A més, ha tingut un descobert 
al compte bancari, amb els seus corresponents interessos aplicats pel banc. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada ha 
procedit a la devolució de l’import reclamat i ho ha acreditat documentalment. 
Quant a la petició d’indemnització del reclamant i la sol·licitud de devolució dels 
interessos generats pel descobert produït en el compte bancari del reclamant, 
aquest no ha acreditat per cap mitjà els danys causats ni el descobert bancari. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 19 d’abril de 2010 
(Ref. 10/177) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana a l’empresa de lloguer de bicicletes reclamat la devolució 

del càrrec de 217,50 euros en concepte de multa i que li treguin la penalització. 
Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que la part reclamada ja ha 

justificat la devolució de l’import sol·licitat pel reclamant documentalment en 
aquest acte, per tant, ja ha estat atesa la reclamació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 19 d’abril de 2010 
(Ref. 10/298) 

∗∗∗ 
 
Reclamació: Demana al servei de lloguer de bicicletes reclamat la devolució del 

càrrec de  217,50 euros, ja que va recollir la bicicleta a les 9,17 hores i la va 
retornar sobre les 10,10 hores, per tant no entén el motiu de la penalització. 

Laude: Es desestima la reclamació en el sentit que l’empresa reclamada ha 
acreditat que no es va produir cap moviment a l’estació en data 4 de desembre des 
de les 09.26 fins les 13.00, per tant no es va poder deixar la bicicleta en aquesta 
estació. 

S’aprova per unanimitat. 
Barcelona, 19 d’abril de 2010 
(Ref. 10/839) 

∗∗∗ 
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Llicències d’obres concedides durant el mes de març de 2010 
 
 

 
Titular 
 

 
Adreça 

 
Descripció 
 

Consuelo Lorente López. Agudells,74 Reforma i canvi d'ús de dos locals a un habitatge i
posteriors modificacions. L'habitatge està situat a la
planta baixa d'un edifici plurifamiliar entremitgeres de
planta baixa 
 

José Antonogesa Para Alberes, 46 Ampliació d'habitatge en planta baixa i planta primera,
previ enderroc de construcció existent.  
 

Guardemena, SL Almogavers, 180 Obra Major consistent en les reformes necessàries a
edifici existent qualificat com a industrial per al seu
canvi d'ús a oficines. 
 

Vidrafoc, SA. Almogavers, 182 Última fase de la construcció d'un edifici industrial
entre mitgeres que consta de dues plantes soterrani,
planta baixa amb altell i tres plantes pis. L'edifici
constarà d' un taller mecànic. 
 

Comunitat de propietaris Arc de Sant Marti, 
14i 

Obres d'instal·lació d'ascensors sense afectar
l'estructura de l'edifici segons projecte visat pel Col·legi
d'Arquitectes de Catalunya. 
 

Glòria Soler Lluro Aribau, 153 Segregació de l'habitatge 3r 1ª en dos habitatges: 3r
1ª A (considerat  existent, de sup. útil 82,52 m2) I 3r
1ª B (considerat de nova creació de sup. útil 67,74 m2)
 

Botella 16 sa Botella, 16 Consolidació i millora dels edificis units nº 16 i 16-B del
c. Botella integrats per Pl. baixa amb 2 locals
comercials i 1 habitatge, pl. 1ª amb 3 habitatges i 2
locals ( 1 comercial i 1 oficina no oberta al públic) i
plantes 3ª i 4ª amb 4 habitatges. 

Soledad Eva Melguizo 
Corzo 

Bruc, 19 Segregació de l'habitatge Pral 1ª en 2 habitatges: Pral
1ª A (considerat de nova creació de 70,98 m2 útils) I
Pral 2ª B (considerat usat de 75,43 m2 útils) 
 

José Luís Roca de Viñals 
Iturriagagoitia 

Camp, 36 Canvi d'ús de dos estudis existents en dos habitatges
sense afectar l'estructura de l'edifici. Els habitatges
resultants son àtic 1ª (de 48,44 m2. útils interiors) i
àtic 2ª (de 48,44 m2. útils interiors). 
 

Cooperativa el teu Barri Cap de guaita, 10 Edifici plurifamiliar de 6  habitatges compost de planta
baixa i dos plantes pis segons projecte adjunt.  
 

Josep Borrell Mora Carme, 39 Reforma i rehabilitació integral d'un edifici de
pl.soterrani i baixa amb 3 locals comercials amb altell
(el local 3-4) i pls. entresol, principal, 1ª, 2ª, 3ª i 4ª,
amb 8 habitatges en total, per a la formació de 3 locals
comercials de sup. útils 23, 88 m. 
 

Guido Weinberg 
Caterberg 

Carroç, 51 Reforma de parets i obertures en habitatge unifamiliar
aïllat de Pl. Baixa i Pl. S/Soterrani , amb ampliació de
2,94x 2,00 m2. en Pl. Baixa, construint escala interior
de comunicació entre ambdues plantes, afectant
l'estructura de la construcció. 
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Titular 
 

 
Adreça 

 
Descripció 
 

Carlos Hernandez 
Carbonell 

Corsega, 374 Divisió de l'habitatge situat al carrer Córsega 374,
Primer Primera, en dos habitatges 1r 1ª A i 1r 1ª B 
 

Lia Belles Gea Cros, 23 Agregacio i segregacio de dos locals i reforma per el
canvi d'us a dos habitatges en planta baixa i altell (no
habitable) , baixos 1a i baixos 2a, segons projecte.  
 

Decimonónico SL Diagonal, 506 Segregació d'un habitatge existent en tres habitatges i 
una oficina afectant l'estructura de l'edifici. L'oficina 
resultant es 7º 1ª A (de 12,62 m2. útils interiors) i els 
habitatges resultants son 7º 1ª B' (de 74,20 m2. útils 
interiors), 7º 1ª C. 
 

Universitat de Barcelona Diagonal, 645 Modificació del projecte de la zona nord (biblioteca) de 
la fase II de la Facultat de Biològiques, emparada per 
la llicència núm. d'exp. 00-1999LM01758 atorgada el 
15/2/2000, consistent a la substitució de la coberta 
plana enjardinada per una coberta. 
 

Patronat Mcpal Habitatge 
Bcn 

Doctor Aiguader, 
21 

Construcció d'un edifici de nova planta (14769,92m2 
construïts sobre rasant) de diversos volums, amb una 
alçada màxima de PB+11, destinat a 150 habitatges 
de protecció oficial , 1 local comercial i 2 plantes 
soterrani destinat a 155 places d'aparcament. 
 

Lucas Murphy  Font dels Pins, 17 Construcció d'habitatge unifamiliar aïlalt compost de 
Pl. soterrani 2 (garatge), Pl. Soterrani 1 (usos 
complementaris de l'habitatge), Pl. Baixa amb Pl. Pis 1 
destinades a habitatge i Pl. Coberta-Terrat. 
 

Silvia Martínez Palou Frederic Rahola, 
47 

El projecte presentat amb visat núm.2009009757 de 
data 21-07-2009 i posteriors modificacions, tracta de 
l'ampliació d'un habitatge existent i la nova 
construcció d'un habitatge d'un edifici aïllat existent, 
de planta baixa i planta pis.  
 

Barcino Jurídic SL Girona, 15 Segregació de l'habitatge 4t 1ª en dos habitatges: 4t 
1ª (considerat usat de sup. útil 49,65 m2) I 4t 2ª 
(considerat de nova creació de sup. útil 74,40 m2) 
 

Clinícum Assegurances 
SA. 

Gracia, 121 Divisió de 2 habitatges existents (4t.1A. i 4T.2A.) en 2 
habitatges nous (4T.1A., 4T.2A., 4T.3A. i 4T.4A.); 
amb un total de 12 habitatge fent la reforma interior a 
planta 4 en edifici entre mitgeres de planta baixa, 
5plantes, i planta. terrat. Segons projecte visat pel 
COAC. 
 

Clinícum Assegurances 
SA. 

Gracia, 121 Canvi d'ús i reforma interior de 2 habitatges existents 
per a 2 oficines a planta 3a. d'edifici de planta baixa+5 
plantes. 
 

Alfons Albarracin Bartoli Gran de Sant 
Andreu, 47 

Projecte de legalització de la coberta de l'habitatge 2n 
-1 ª, de l'edifici existent en el carrer de Gran de Sant 
Andreu núm. 47-49, que per motius tècnics d'execució 
s'ha realitzat 60 cm per sobre de la cota que 
inicialment s'havia aprovat. 
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Titular 
 

 
Adreça 

 
Descripció 
 

Residencial Sarrià 
Bonanova 

Immaculada, 44 Construcció d'una piscina de 3x 8,40 metres, en el 
jardí d'un edifici d'habitatges plurifamiliar aïllat. 
 

Magnolia, SCP Immaculada, 66 Canvi d'ús docent a residencial d'un edifici existent 
afectant l'estructura de l'edifici. El canvi resultant 
consisteix en un habitatge de 251,55 m2. útils 
interiors i una oficina de 64,16 m2. útils interiors. 
 

Víctor Nieto Vendrell Jaume Piquet, 32 Legalització d'edifici entre mitgeres amb habitatge en 
planta baixa de 110,03 m2, habitatge en planta 
primera de 74,78 m2, habitatge en planta segona de 
67,01 m2 i oficina en planta tercera de 25,28 m2 de 
superficie construida i obres de reforma en planta 
 

María Vanessa Rodríguez 
de Liébana Torres 

Josep Irla i Bosc, 
4 

Canvi d'ús a habitatge de local destinat actualment a 
oficines a l'edifici situat al carrer Josep irla i Bosch, 4, 
1r, 2a, segons projecte bàsic i d'execució.  
 

Consorci d'Educació Josep M Folch i 
Torres, 1 

Ampliació i reforma de l'IES Milà i Fontanals consistent 
en la creació d'una nova ala, quedant l'edificació global 
en forma de L composada de  planta soterrada parcial, 
planta baixa, tres plantes pis, i parcialment planta 
quarta. 
 

Alcotas, SL Josep Tarradellas, 
133 

Reforma parcial d'edifici plurifamiliar situat a l'Av. J. 
Tarradellas, 133-139 i Avinguda Sarrià, 45-47, de 
segregació de 13 habitatges actuals en 26. 
 

Progeinsa SL Liuva, 57 Modificació i reforma d'un projecte d'edifici de dos 
habitatges adossats entre mitgeres, amb llicència (09-
2007LM25578) i en fase de construcció, per a la seva 
conversió en un sol habitatge unifamiliar. 
 

Tribusa, SL Lope de Vega, 108 Obra Major de legalització de modificacions 
substancials amb canvi en nombre d'entitats, a 
projecte d'edifici plurifamiliar amb despatx, local, 
trasters, places d'aparcament de cotxe i de motos. 
 

Francisco Petro Bastida Loreto, 13 Obra Major consistent en la reforma i canvi d'ús de 
local-oficina a habitatge en planta entresol d'edifici de 
PB+6, situat al C/.Loreto, 13-15, segons projecte visat 
pel COAC amb Nº 2009011464. El resultat del canvi 
d'ús és un habitatge de 43,37 m2. 
 

Santiago Aloy Flo Loreto, 54 Obres de divisió d'un habitatge preexistent en planta 
sexta porta segona, d'un edifici plurifamiliar entre 
mitgeres, per a convertir-ho en dos habitatges: 
L'habitatge 6º-2ª/A de 50,10m2 i l'habitatge 6º-2ª/B 
de 43,70m2. 
 

Juan Aloy Flo Loreto, 54 Divisió d'un habitatge preexisten en planta quinta, 
porta primera, d'un edifici plurifamiliar entre mitgeres, 
per a  convertir-ho en los habitatges: l'habitatge 5º - 
1ª, A, de 49,25 m2 útils i l'habitatge 5º - 1ª, B, de 
46,30 m2.  
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Titular 
 

 
Adreça 

 
Descripció 
 

Manuel Vilanova De La 
Cruz 

Major de Sarrià, 
38 

Construcció d'habitatge unifamiliar entre mitgeres, 
compost de planata biaxa (47,02 m2. construïts), 3 
plantes pis (47,02 m2. construïts/planta) i planta 
terrat (14,46 m2. construïts), modificant l'anterior 
llicència, amb número d'expedient 05-2008LM2475. 
 

Icaria Iniciativa Socials 
Sal 

Major del 
Rectoret, 2 

Construccio de piscina. 
 
 

Icaria Iniciatives Socials Major del 
Rectoret, 2 

Projecte de reforma interior d'edifici i canvi d'us a 
alberg. 
 

María Inmaculada Amorós 
Bosch 

Manso, 12 Projecte de reforma i reconversió en habitatge d'una 
oficina situada al carrer Manso 12-14, entresòl 1ª.  
 

Ignacio J Redondo 
Monegal 

Mare de Deu de la 
Salut, 56 

Reforma interior a P.Baixa 3a., en edifici entre 
mitgeres de planta soterrani, planta baixa + 5 pisos, 
consistent en el canvi d'ús de local per un habitatge de 
nova creació, segons projecte visat pel COAC. 
 

Raul Jorrin Gutiérrrez Monges, 23 Projecte de reforma i ampliació de un habitatge 
unifamiliar entre mitgeres, existent al carrer de les 
Monges núm. 23. L'ampliació consisteix en la 
substitució de la coberta inclinada, per una de plana, a 
una alçada que permeti la seva utilització. 
 

K54Montmany SL Montmany, 54 Ampliació de la planta primera, i rehabilitació integral 
de tot l'edifici existent entre mitgeres de planta baixa 
+ planta terrat, per habitatge unifamiliar de plantes: 
baixa+1P.  
 

Juan Isidro Serra i Cia cb Panses, 8 Obres al c/Panses nº8 format per planta baixa+5 
consistents en l'enderroc de tots els forjats excepte 
l'últim que es reforça distribuint dos habitatges per 
planta amb un total de deu. Edifici catalogat nivell C i 
inclòs al conjunt del c/Consolat del Mar. 
 

Grupo Lar Promosa, s.a. Patriarca, 1 Obres d'adequacio del Passatge del Patriarca. 
 

Fun & Logical 
Investments sl 

Pau Feu, 19 Construcció d'una piscina descoberta d'ús privat i 
reordenació d'exteriores en una parcel·la on hi ha 
construit una edificació unifamiliar aïllada. 
 

Insplasa Pere II de 
Montcada, 20 

Projecte de mur de contenció per enjardinament. 
 
 

Gambit s.a. Pere IV, 307 El projecte presentat és per a construir un edifici 
plurifamiliar aïllat , que disposa de tres escales A, B i C 
i  que consta de tres plantes soterrani, planta baixa i 
deu plantes pis (les dues últimes amb tipologia 
d'habitatge duplex) per l'escala A. 
 

Comunitat de propietaris Puig i Cadafalch, 
20 

Obra Major 
 
 

Comunitat de propietaris Puig i Cadafalch, 
22 

Instal·lació d'ascensors adossats a façana en edifici 
plurifamiliar d'habitatges, segons projecte tècnic. 

  



1980 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 16 20-5-2010 

 

 
Titular 
 

 
Adreça 

 
Descripció 
 

Comunitat de propietaris Puig i Cadafalch, 
28 

Obres per a la intal·lació d'ascensors adossat a façana 
en edifici plurifamiliar d'habitatges, segons projecte 
tècnic aportat a l'expedient. 
 

Montserrat Figueras 
Gabriel 

Rec Comtal, 11 Reforma interior i divisió en dos dels habitatges de la 
planta principal i primera del carrer Rec Comtal 
11/Hort dels Velluters 7B, catalogada amb nivell C. 
S'obtenen dos habitatges per planta anomenats A. 
 

Nova Bocana Barcelona, 
SA 

Rosa dels Vents, 1 Legalització de les modificacions substancials d'obra 
de la segona fase de construcció de l'Hotel Vela, inclòs 
al conjunt de la Nova Bocana del Port de Barcelona. 
 

Horitzo i Mar SA Sant Joan, 17 Reforma i legalització de la subdivisió de l'habitatge 
del pis 3.1 amb el resultat de 2 habitatges anomenats 
3.1.A i 3.1.B. 
 

José Vilarasau Salat Santa Eulalia, 13 Divisió d'un habitatge unifamiliar en dos habitatges 
aparionats, denominats habitatge A de 317,20 m2 
construïts i habitatge B de 876,00 m2 construïts. 
 

Patrigel 2 sl Sardenya, 397 Canvi d'ús de local a habitatge de nova creació al 
1r.3a.d'edifici de planta soterrani, planta baixa+8 
Plantes, d'acord amb el que s'especifica a la 
documentació. 
 

Luís Miguel Casado Cobo Scala dei, 2 Obra Major 
 

Carlos Ruiz Martíinez Sicilia, 276 Reforma interior d'un edifici de planta baixa + 2PP + 
coberta per adaptar-lo al canvi d'ús a pensió hostal 2 
estrelles. 
 

Lourdes Flo Serra Suissa, 13 Divisió de l'habitatge de la planta àtic porta única i 
duplex amb la planta sobreàtic en dos habitatges: àtic 
porta 1ª (duplex) de superfície útil total de 73,30 m2 
(corresponent 36,00 m2 a la planta àtic i  37,30 m2 a 
la planta sobreàtic) i àtic porta 2 
 

Gpa Promociones 2006 SL Torrelles, 20 Construcció d'un habitatge unifamiliar aïllat al barri de 
Torre Baró, de planta baixa i dues plantes pis, 
soterràni, i una piscina. 
 

Hitsein,sl Torrijos, 21 Rehabilitació integral d'edifici existent entre mitgeres 
que consta de planta baixa+2plantes (Entl i 1a). 
Consistent en el canvi d'ús d'un local a planta.baixa en 
habitatge nou, reforma d'habitatge existent a 
planta.entl(P1)., dels dos habitatges existents a P2, i 
del local existent. 
 

Joaquim Marti Llobet Vilamur, 22 Reforma de local situat en pl.baixa porta dreta, per al 
canvi d'ús a habitatge i Instal·lació d'ascensor afectant 
l'estructura de l'edifici, Obres segons projecte tècnic i 
direcció facultativa nº de visat 2009012341 de data 
23-9-2009.  
 

Second House 
Rehabilitacion 

Watt, 2 Reforma i canvi d'us d'oficina en habitatge (1er 2a) 
segions projecte adjunt.  
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Altres Anuncis 
 
 
Institut Municipal de Mercats de Barcelona 
Exp. 438/10 
 
 
En compliment del que disposa l’art. 59 de la Llei 4/1999, de modificació de la 

Llei 30/92 de 26 de novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i 
Procediment Administratiu Comú, en relació amb els expedient seguits sota els 
núm. 438/10 pel Servei de Mercats de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona, 
sobre renúncia de la parada núm. 86 del mercat municipal del Clot, es notifica al 
titular de l’autorització d’ús de la parada esmentada, el senyor Rafael Renau 
Gracia, el qual a l’últim domicili conegut, han estat rebutjades les notificacions que 
li han estat dirigides, que el President de l’IMMB, per delegació expressa de l'Alcaldia 
en data 16 de juliol de 2007, ha disposat en data 25 de març de 2010: 

Declarar extingida l’autorització que empara l’ús del lloc de venda núm. 086 del 
mercat de Clot, la titularitat de la qual l’ostentava el Sr./la Sra. Rafael Renau 
Gracia, per renúncia expressa i escrita d’ell/d’ella mateixa, a l’empara de la lletra 
a) de l’article 37 del Text refós de l’Ordenança de Mercats, i deixar el lloc de venda 
esmentat en situació de vacant, revocada l’autorització d’ús corresponent.” 

Contra aquesta resolució l’interessat pot interposar recurs d’alçada davant 
l’Alcaldia en el termini d’un mes, comptat des de l’endemà de la present 
notificació. L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si transcorren tres mesos des 
de la seva interposició sense que se’n notifiqui la resolució. Contra la desestimació 
tàcita del recurs d’alçada, es pot interposar recurs contenciós administratiu davant 
dels Jutjats contencioso administratius de Barcelona, en el termini de sis mesos a 
comptar de l’endemà de la data en què es produeix l’acte presumpte. També es 
pot utilitzar qualsevol altre recurs que es cregui convenient. 

Barcelona, 10 de maig de 2010. El Secretari Delegat, Manel Armengol i Jornet 
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